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Риск

Събор Съзидание Атака

Прокуратурата поема опасни
хранителни добавки за деца

Стр. 4

Стр. 18

Над 2300 изпълнители ще
участват в „Пирин пее”

Стр. 16

Шмиргелчетата - един
детски кът на духа

Стр. 23

От Черноморец нападнаха
премиера и шефа на БФС

Стр. 11

Валентина Богданова за новия
образователен закон
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Опасения

„Мудис” понижи
оценката за Германия

Стр. 8

След поскъпването на хля-
ба се очаква повишение на
цените и на месото, колбаси-
те, млякото и млечните продук-
ти. Това става ясно от изявле-
ние на Мирослав Найденов,
разпространено от Министер-
ството на земеделието и хра-
ните вчера. Има обективни
предпоставки за повишаване
цената на хляба заради ре-
кордната цена на пшеницата
и поскъпването на енергоно-

Хляб, месо, сирене
и мляко поскъпват

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Голяма страст има ми-
нистърът на земеделието
- да спекулира с думата
“спекула”. Преди 20 дни
обяви, че евентуалното
поскъпване на хляба ще е
спекула. След като хлябът
вече поскъпна, вчера той
ни обясни, че в случая спе-
кула няма. Обаче предупре-
ди за предстоящо по-
скъпване на месото и мля-
кото, което можело и да е
спекула.

Министърът не само
обича думата “спекула”,
той създава спекулата.
Само дава знак и спекула-
та се юрва. Така беше с
агнешкото, козунаците,
яйцата. Така ще е с месо-
то и млякото.

Така е и с хляба. Може
ли на 4 юли да кажеш, че
той няма да поскъпва, за-
щото има достатъчно и
много качествено жито, а
на 24 юли да изръсиш точ-
но обратното. В смисъл,
жито има и е качествено,
обаче хлябът поскъпва, за-
щото пшеницата по-
скъпнала на международни-
те пазари. Ей на това му
се вика висша форма на
спекула. Защото в света
може да има недостиг на
пшеница, но у нас тя е в
излишък. Няма да внасяме.
Пита се тогава, по силата
на каква логика житото за
вътрешно потребление ще
е на международни цени? И
къде е тук държавата, за
да озапти министъра спе-
кулант? Или май ще се
окаже, че държавата е най-
големият спекулант. Кри-
за е, а хазната трябва да
се пълни - колкото по-висо-
ки цени, толкова повече
постъпления от данъци!

Думата “криза” на ки-
тайски се състои от два
йероглифа: единият озна-
чава “опасност”, другият
- “благоприятна възмож-
ност”. У нас държавата с
неподозирана ловкост,
като същи спекулант, при-
бра “благоприятния” йе-
роглиф. Само дето утре и
на хляба ни може да пише
“Made in China”.

сителите, заяви  Найденов.
Така министърът сам опро-

верга себе си, тъй като точно
преди 20 дни - на 4 юли, той
категорично заяви, че “няма
основание за поскъпване на
хляба заради по-високата цена
на тока” и дори обяви, че “евен-
туално поскъпване на това ос-
нование би било спекулативно”.

Вчера Найденов съобщи,
че ще свика Консултативен
съвет по зърното. На него ще

бъде обсъдена и цената на
фуража, която също може да
се повиши, ако засушаването
продължи, а това ще е пред-
поставка за поскъпването на
млечните и месните продукти.
Важно е обаче да следим тази
тенденция по цялата верига,
за да не допуснем спекулатив-
но повишение, каза той.

Междувременно председа-
телят на Регионалния съюз на
хлебопроизводителите и слад-

Мирослав Найденов даде картбланш на увеличението точно
20 дни, след като нарече евентуалния скок на цените спекула

карите в Добрич Тошко Няго-
лов заяви, че увеличението на
цената на хляба е около 10%
и прогнозира, че в началото
на август поскъпването вече
ще е с 15%.

Също вчера месопрера-
ботвателите поискаха ДДС
върху храните да се намали
на 10%, за да се предотврати
вдигането на цените на мес-
ните продукти.

С панихида и военни почести вчера бе почетена паметта на четиримата
загинали при катастрофата с хеликоптер преди 9 години край Разлог

Йероглифи

ВНАСЯМЕ 10 ПЪТИ ПОВЕЧЕ ЗЕЛЕНЧУЦИ,
ОТКОЛКОТО ПРОИЗВЕЖДАМЕ

Стр. 7

Стр. 3

Стр. 7

ƒÓÍÎ‡‰˙Ú Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡
ÍÓÏËÒËˇ ÔÓ‚‰Ë„Ì‡ Á‡‚ÂÒ‡-
Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ - Ï‡˜Ì‡
Í‡ÚËÌ‡, ‚ ÍÓˇÚÓ ‚Î‡ÒÚ‚‡Ú
Ò‡ÏÓ ÓÎË„‡ÒË, Á‡ˇ‚Ë ÔÓ
‚ÂÏÂ Ì‡ ‰Â·‡ÚËÚÂ —Â„ÂÈ
—Ú‡ÌË¯Â‚.

Снимка БГНЕС
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България

Решение №133 от 29. 05.2012 г.
На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА; чл.3, ал.3,

т.2, чл.4, ал.2, чл.31, ал.1 и ал.2 от ЗПСК във връзка
с чл.2, ал.1, т.3, чл.3, ал.1, т.1, чл.5, чл.6 ал.1 от

Наредбата за търговете и конкурсите
1. Определя метода на продажба на обекта, общин-

ски нежилищен имот по плана на с. Студено буче, УПИ
I, кв. 90, община Монтана, търг с явно наддаване с на-
чална цена  9500 (девет хиляди и петстотин) лева без
ДДС и стъпка на наддаване 500 лв.

2. Размерът на депозита за участие в търга е 950
лева, който се внася в срок до 3.08.2012 г. по банкова
сметка на община Монтана в Общинска банка АД, клон
Монтана, BG82SOMB91303347342102, BIC SOMBBGSF.

3. Тръжната документация се предоставя на канди-
дат-купувачите в сградата на община Монтана, стая 102,
ет. 1. Таксата е 100 лева в срок до 31.07.2012 г. до 17
часа.

4. Търгът ще се проведе на 6.08.2012 г. от 17.30 часа
в стая 201, ет. 2 на община Монтана.

5.  Огледът на обекта може да се извършва всеки
работен ден до деня, предхождащ търга, след закупува-
не на тръжната документация и получаване на удостове-
рение за право на извършване на оглед, издадено от
община Монтана.

6. Предложението за участие в търга се подава до
6.08.2012 г. до 17 часа в стая 304, ет. 3 на община
Монтана.

7. Достигнатата тръжна цена на обекта се облага с
ДДС и се заплаща в деня на сключването на договора
по банкова сметка на община Монтана в ТБ “Алианц
България” АД, BG90BUIN 76613272690017, BIC BUINBGSF.

ПРЕДСЕДАТЕЛ:
Иво Иванов

ОБЩИНА МОНТАНА

ремиерът Бойко Бо-
рисов призна, че не
знае как да пази Ми-
нистерския съвет, ако
се готви атентат сре-

Втора седмица след изборите в
СДС политика не се прави, но това
се случва от началото на кампани-
ята за председател, изтъкна ли-
дерът на младежката организация
на синята партия Христо Панчугов.
Заедно с членове на ръководство-
то вчера той запозна представите-
ли на медиите с позицията на МСДС
на тротоара пред сградата на “Ра-
ковски” 134, защото залата за пре-
сконференции се “оказала заета”.

С надпис “Срам ни е от вас!”
върху фланелки с лика на анимаци-
онния герой Шрек младите в СДС
съобщиха, че са разочаровани от

България води небалансирана
външна политика, а министърът на
външните работа Николай Младенов
допусна грешка с начина на намеса
на страната в сирийския конфликт. Зад
тази позиция застана вчера лидерът
на ДСБ Иван Костов. Той обясни, че
би допуснал само и двете враждува-
щи страни в сирийския конфликт да
дойдат в България. Коментарът му бе
по повод проведената в Правец на 27
и 28 май среща на сирийската опози-

Иван Костов: Николай Младенов сгреши
ция по инициатива на Младенов. Спо-
ред информацията на МВнР това е
първото подобно събитие, което съби-
ра на едно място трите основни опо-
зиционни групи. Срещата завърши с
приемане на документ, в който се каз-
ваше, че “осъдителните декларации
на международната общност вече не
са достатъчни за защита на сирий-
ския народ”. Няколко дни по-късно си-
рийският посланик отлетя за страната
си, след като МВнР го уведоми с нота,

че трябва да напусне България.
На България й трябва нов план за

противодействие на международния
тероризъм и преразпределение на
средства и отговорности за превен-
ция, за да не се допусне нов подобен
акт след атентата в Бургас, смята
Костов. Според него докладът за на-
ционалната сигурност трябва да бъде
изтеглен и да се възложи изготвянето
на нов план за реакция срещу между-
народния тероризъм.

МСДС информират от тротоара
Веселка ВЕНКОВА политиката на капсулиране, изпо-

вядвана от новия председател Емил
Кабаиванов. Те се опасяват, че той
ще хариже партията на управлява-
щите. Според тях за това говори
липсата на позиции по актуални
теми. Нека час по-скоро обяви еки-
па си, за да се разбере има ли зад-
кулисна договорка при внезапното
налагане на Кабаиванов като фа-
ворит за лидер, настояват младите
десни.

“Твърде са малки да мислят така,
това са несериозни твърдения. Аз
съм в СДС от 20 години и най-мал-
ко аз съм човекът, който ще приле-
пи СДС някъде”, отговори час по-
късно Емил Кабаиванов.

С фланелки с лика на Шрек младите
в СДС обявиха разочарованието

си старите в партията
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Борисов си призна, че
не знае как да пази МС
С възпоменателна церемония в Бургас почетоха паметта на загиналите в атентата

та зона, а обратното - че тя не е
сигурна за територията на Бълга-
рия, изпадна в размисли Бори-
сов. Подразнен от въпрос дали
може да се каже, че службите са
подценили опасността от подо-
бен атентат на българска терито-
рия, Борисов изсъска: “Разбирам
желанието ви да уязвите прави-
телството.” След това повтори, че
службите са работили перфект-
но, но терористичният акт няма-
ло как да бъде спрян по начина,
по който бил извършен.

На този етап трябва да се
изчака българските служби да
приключат с разследването. Така
Джон Бренън коментира изявле-
нието на израелския премиер
Нетаняху, че Хизбула стои зад
атентата. Той посочи, че САЩ са
изключително загрижени за дей-
ствията на Хизбула и Иран, които
доказано са подготвяли терорис-
тични атаки срещу цивилни граж-
дани по света. Американските
служби не винят българските си
колеги за атентата, виним теро-
ристите за това, заяви Бренън.

Възпоменателна церемония
в памет на жертвите от атентата
се проведе на летище “Сарафо-
во”. Министърът на туризма на

Израел Стас Мисежников и из-
раелската делегация бяха при-
дружени от посланика на Изра-
ел у нас Шаул Камиса-Раз, пред-
ставители на Израел, министъра
на икономиката Делян Добрев,
кмета на Бургас Димитър Нико-
лов, областния управител Кон-
стантин Гребенаров и главния
секретар на МВР Калин Георги-
ев. Те оставиха венци и цветя на
пешеходната пътека в близост
до мястото на терористичния акт.
Веднага след това с минута
мълчание при изпълнение на
химните на Израел и България
беше почетена паметта на пети-
мата загинали израелски турис-
ти и българския гражданин.

“Дойдох от името на Израел
и от името на израелския на-
род, за да отдам заслуженото
на хората, които загинаха - из-
раелци и българи, и заедно със
семействата ясно да кажем, че
няма да отстъпим пред терора”,
каза Мисежников.

ДУМА припомня, че на погре-
бението миналата седмица на
единствената българска жертва
Мустафа Кьосов не присъства
нито един официален предста-
вител на държавата.

“Към днешна дата това е вражда, която съществува отдавна,
ние в тази вражда не се месим, много сме уязвими. Отвсякъде
може да се влезе в България - като турист, като експерт или
като гост в смесените райони”, заяви Бойко Борисов. Според
него България е на входа на арабския свят към Европа и не
може да си позволи “да прекрачва граници, да посочва с
пръст”. Израел е друго, САЩ са друго, Русия, Великобритания
са друго, коментира той.  Премиерът се въздържа от коментар
дали страната би подкрепила евентуални военни действия на
Израел като реакция след атентата в Бургас.

рабистът Киряк Цонев и експертът по анти-
тероризъм Николай Радулов разбиха вер-
сии на МВР за атентата в Бургас. Според
Цонев поведението на сочения от МВР за

Самоличността на атентатора още не е установена, но се
знае откъде е дошъл, каза Бойко Борисов вчера. Досега
ДНК профилът и пръстовите отпечатъци не са довели до реги-
стрирано от службите по света лице. “Не знаем каква е него-
вата самоличност, но знаем кога е пристигнал, полета, с кой-
то вероятно е пристигнал, и откъде е дошъл. Може да се ока-
же, че е влязъл в България от държава, член на Шенгенско-
то пространство. Това е хипотеза, която проучваме с някои
европейски служби”, посочи премиерът. Въпреки пестеливост-
та на МВР напоследък да дава подробности премиерът се
разприказва, че със сигурност терористът е имал съучастни-
ци, но не посочи броя им. Всички те са пристигнали у нас
месец преди атентата на 18 юли, каза Борисов и фактически
опровергава версията, оповестена миналата седмица от
Цветан Цветанов, че атентаторът е пребивавал в България
между 4 и 7 дни преди да взриви автобуса.

Снимка БГНЕС
Министърът на туризма

на Израел Стас
Мисежников поднесе

венци до мястото на
терористичния акт

да си направи бомба, не е проблем да го намери,
изтъкна Радулов. По думите му от оръжейните за-
води у нас може да се изнася взривен материал,
например тротилови шашки.

Според специалистите профилът на атентатора
самоубиец е на фанатик, който лесно може да бъде
манипулиран. Такива са предимно млади хора, кои-
то не са решили по един или друг начин проблемите
си, предимно от битово естество - те нямат образова-
ние, работа, каза Цонев. Сред тях обаче има и об-
разовани, хора с добри доходи, завършили престиж-
ни западноевропейски учебни заведения, които вяр-
ват искрено, че ако се “гръмнат” за каузата, която им
е внушена, отиват директно в рая, допълни той.

П
щу него. “Няма организация в
света, при която всеки, който се
появи, да му тарашиш багажа. В
Министерския съвет също няма
как да се реагира, ако са необ-
ходими 4-5 крачки, а особено на
място, където всички са по джа-
панки”. Това буквално заяви Бо-
рисов на пресконференция с
Джон Бренън, съветник на Ба-
рак Обама по въпросите на на-
ционалната сигурност и борбата
с тероризма в МС вчера. Визита-
та на Бренън била предварител-
но планирана, но, както съобща-
ват американски медии, присъ-
ствието му в София щяло да по-
могне за разследването на
“първия терористичен акт в
България от комунизма насам”.

Изказването на Борисов про-
звуча комично на фона на без-
спорния факт, че на всички вхо-
дове на сградата на Министер-
ския съвет има рентгенови уст-
ройства за проверка на багажи-
те и офицери от НСО, които
задължително проверяват и до-
кументите на всеки влизащ.

До този момент няма доказа-
телство, че ливанската групиров-
ка Хизбула или Иран стоят зад
атентата срещу израелски турис-
ти, каза премиерът. Той намекна,
че предполагаемият терорист е
влязъл у нас със самолет от стра-
на в Шенгенската зона. Може да
се окаже, че не българската гра-
ница не е сигурна за Шенгенска-

А
извършител - мъжът от разпространените снимки
от летището, показва, че той е правил всичко
възможно да бъде забелязан. Арабистът е на мне-
ние, че мъжът може да е опитвал да отклони вни-
манието от истинските извършители на атентата.
Цонев допусна възможността информацията, пода-
вана до медиите, да е грешна, за да не се пречи
на разследването, а и за успокоение на хората.
Николай Радулов не изключи възможността взривът
да е направен в България. За човек, който желае

Експерти разбиха версии на МВРЕксперти разбиха версии на МВРЕксперти разбиха версии на МВРЕксперти разбиха версии на МВРЕксперти разбиха версии на МВР
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Íà Öâåòàí Öâåòàíîâ ïðèæèâå òðÿáâà äà íàïðàâèòå
ïàìåòíèê, çàùîòî àêî òîé èñêàøå äà ìúñòè ïîëèòè÷åñêè,
òðÿáâàøå âàøèòå ìèíèñòðè - îò Ìàñëàðîâà äî Ãàãàóçîâ
è Åìåë Åòåì äà áúäàò â ñëåäñòâåíèòå àðåñòè‘ Лидерът на РЗС Яне Янев по време на дебатите за вота

на недоверие, без да уточни къде да бъде поставен паметникът

Председателката на Народното събрание отказа предложението на Коали-
ция за България депутатите да почетат паметта на големия поет Никола
Вапцаров по повод 70-годишнината от неговия разстрел. Предложението
направи Ваня Добрева в началото на вчерашното заседание.
“Г-жо Добрева, българската история е изпъстрена с имена на светли лично-
сти, които са направили немалко за нас. Мисля обаче, че не е редно -
всеки ден има по няколко чествания на подобни годишнини, за да почита-
ме всеки, по всеки повод с едноминутно мълчание”, заяви в отговор Цаче-
ва. След това тя пристъпи към изпълнение на точките от дневния ред в
извънредното заседание. В този момент депутатите от левицата, ДПС,
“Атака” и независими станаха на крака. В залата настъпи лека суматоха,
но Цачева бодро продължи работата си.

ЦАЧЕВА ОТКАЗА ПОЧИТ
КЪМ ВАПЦАРОВ

Сергей Станишев: ЕК свали
доверие и подкрепа от ГЕРБ
Борисов пак не се появи в парламента, Цветанов „изслуша” опозицията със слушалки
в ушите и близо час повтаряше „резултатите” от 3-годишния отчет на МВР

Европейската комисия вдигна
ръце от това правителство,
посочи Станишев

вото на Бойко Борисов
вече няма политическата
подкрепа и доверието
нито на държавите член-
ки на ЕС, нито на ЕК.
Различен е езикът на
доклада - той не е техни-
чески, не е експертен, а
политически, което по-
казва, че докладът е пи-
сан с ясни политически
оценки и последствия за
България.” Това заяви
лидерът на БСП Сергей
Станишев, който предста-
ви от парламентарната
трибуна мотивите за по-
искания вот на недоверие
към правителството, де-
батите по който се състо-

яха вчера. Фактът, че се
удължава за неопределе-
но време механизмът за
проверка и сътрудничест-
во, е провал за правител-
ството на г-н Борисов,
отсече Станашев.

“Този доклад означа-
ва сваляне на политичес-
кото доверие от кабинета
на ГЕРБ и неслучайно
следващият доклад ще е
в края на 2013 г. Това
показва, че са вдигнали
ръце от това правителст-
во и не вярват, че за една
година ще постигнете се-
риозни промени. Това е
констатацията на Евро-
пейската комисия”, кате-
горичен бе лидерът на
социалистите.

Шенгенското прост-
ранство, на което трябва-
ше да станем член през
март 2011 г., става все по-
далечна цел и ГЕРБ няма

право на думите “европей-
ско развитие” в името си,
отсече Станишев. Той
допълни, че това ще е
първото правителство, ко-
ето не е постигнало нито
една стратегическа цел,
свързана с европейското
развитие на страната.

Станишев припомни
приетите над 60 лобист-
ки закона, прокарани от
управляващите. “Властта
корумпира, а абсолютна-
та власт корумпира абсо-
лютно”, напомни на мно-

зинството соцлидерът. По
време на речта му
вътрешният министър за-
писваше нещо със слу-
шалки в ушите. Това не
попречи Станишев да
попита как Цветанов ще
отговори на ЕК кои са 12-
те групировки с над 1,8
млрд. годишен оборот.

За първи път от десе-
тилетия имаме срастване
на една партия с държа-
вата, посочи Станишев и
даде пример как шефове-
те на полицията ходят на
инструктаж при местните
координатори на ГЕРБ.
Днес в България всеки
може да бъде арестуван,
проснат по очи и обвинен
за престъпник, а след
това дори и да бъде оп-
равдан, никой няма да му
се извини, припомни Ста-
нишев лекарите “убийци”
от Горна Оряховица.

От Жан Виденов на-
сам всяко правителство
има реализирана своя
стратегическа цел, посо-
чи зам.-председателят на
ДПС Лютви Местан. Той
припомни, че при Костов
паднаха шенгенските
визи, кабинетът “Сакско-
бургготски” вкара страна-
та в НАТО, а Тройната
коалиция - в ЕС. Очаквах-

ме за ГЕРБ това да бъде
Шенген, не би, Шенген се
превръща в химера, каза
депутатът.

Местан отрече, че по-

вод за вота на недоверие
е атентатът на летище
Сарафово, но разкритику-
ва управляващите, че не
са отишли на погребени-
ето на българската жерт-
ва. Местан обяви, че да
се откаже опозицията от
вота на недоверие зара-
ди атентата би означава-
ло, че той е успял, защо-
то е изместил дневния
ред в политиката на
България. Докладът сваля
маските и показва непри-
ятните истини, каза той.

“Корупцията има зна-
чителни мащаби. Има
стратегически пропуски,
необходимост от външен
натиск, липса на насока
на политиката, което спи-
ра напредъка. Действия-
та срещу организираната
престъпност се засилиха
през 2010 г. Организира-
ната престъпност според
Европол е уникална за
ЕС. Тя разполага с около
5% от БВП, влияе на ико-
номиката. Олигархичната
власт е отстъпила значи-
телен дял на мафията”,
посочи в изказването си
Янаки Стоилов.

Румен Петков призова
депутатите да подкрепят
министър-председателя
Бойко Борисов с малко
въображение, защото
вотът бил шансът им “да
изпратят цялото прави-
телство в историята”.

Провал на европей-
ското развитие на Бълга-
рия - това е изводът на
доклада на ЕК, заключи
в декларацията на ДСБ
Иван Костов. Борисов из-
дигна в очите на Европа
българската организира-
на престъпност до степен
на уникална, отбеляза
той и заключи, че ГЕРБ
пропиля шансовете си.
Консенсусни цели, под
които може да се подпи-
ше всяка парламентарна
група, поиска след унизи-
телния доклад на ЕК Мар-
тин Димитров. Според
него те трябва да са про-
зрачен и отговорен избор
на нов ВСС, ясен избор

на нов главен прокурор и
реформи в МВР.

Докладът не е основа-
ние за моята подкрепа на
вота на недоверие, той
само доказва провала на
ГЕРБ във всички сфери на
управлението и живота у
нас, посочи незамисими-
ят Георги Терзийски, а
Димитър Чукарски пла-
менно защити мнозинст-
вото и призова гласуване
против вота.

Три години тече този
дебат - дали партия ГЕРБ
и парламентарното й мно-
зинство се справят с уп-
равлението на страната, с
корупцията и с организи-
раната престъпност, кон-
статира Христо Бисеров.
Чрез случая с разследва-
нето на шефа на Агенция
“Митници” Ваньо Танов
той обясни механизма,
чрез който се задействат
политическите поръчки на
управляващите. Европей-
ската комисия отказва да
спори с вас, ние обаче ще
продължим, закани се
Христо Бисеров.

Лидерът на “Атака”
Волен Сидеров обяви от
парламентарната трибу-
на, че сезира главния
прокурор срещу Цветанов
и Борисов за търговия с
влияние.

Премиерът Борисов,
който преди дни се оби-
ди на опозицията заради
внесения вот на недове-
рие, не се появи в парла-
мента за дебатите. “В до-
клада на ЕК има отчете-
ни и добри резултати”,
повтори от трибуната
Цветан Цветанов. Ако бях-
те истинските политици,
мисля, че щяхте да полу-
чите по-добра оценка за
свършената работа,
объркано се заяждаше
той с вносителите на вота
и се държеше, все едно
докладът на ЕК се отнася
само за първите 2 години
от 5-годишния период.

Вотът на недоверие
ще бъде гласуван като
първа точка от дневния
ред на парламента утре.

Веселка ВЕНКОВА

В
ерни се оказа-
ха слуховете,
че от края на
миналата годи-
на правителст-

Депутати от
левицата, ДПС,
“Атака” и
независими станаха
на крака в памет
на Вапцаров

Снимки Мариета ТОМОВА

Така
вътрешният

министър
“слушаше”

вчера
критиките на

опозицията
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От семейството: съпруга, дъщери,
внуци и сродници

40 ДНИ

Търговете ще се проведат в сградата на Столичната общинска агенция за при-
ватизация, площад “Славейков” 6, I етаж.

Депозитите се внасят по банкова сметка на Столичната общинска агенция за
приватизация при  “Общинска банка” АД, клон “Врабча”, ул. “Врабча”  6, София
(сметка щ BG 49 SOMB 9130 33 26474601, BIC на “Общинска банка” АД - SOMBBGSF).
Краен срок за внасяне на депозитите - всеки работен ден, но не по-късно от деня,
предхождащ търга.

Тръжната документация се закупува в сградата на Столичната общинска агенция
за приватизация, пл.”Славейков” 6, I ет, стая №4,  всеки работен ден,  в приемното
време -  от 14 до 16 часа, до указания в таблицата срок.

Срок за подаване на предложения за участия в търга  -  всеки работен ден, но
не по-късно от деня, предхождащ търга, в приемното време на СОАП -  от 14 до 16
часа, стая щ 2.

Оглед на обектите -  всеки работен ден до деня на търга, след закупуване на
тръжна документация.

За допълнителна информация - тел: 02/988 46 38 (стая №6); 02/980 26 69 (стая
№7); e-mail: soap@sofiampa.com;  web-site: http://www.sofiampa.com

СТОЛИЧНАТА  ОБЩИНСКА АГЕНЦИЯ ЗА ПРИВАТИЗАЦИЯ
О Б Я В Я В А

ПУБЛИЧНИ ТЪРГОВЕ С ЯВНО НАДДАВАНЕ ЗА ПРОДАЖБАТА НА

Œ. Á. ÔÓÎÍÓ‚ÌËÍ

1933 - 2012

На 25 юли 2012 г.
се навършват 40 дни
от неговата кончина.

Никога няма да
забравим твоята

доброта, човечност
и всеотдайност!

252 ПОЖАРА
ГАСЕНИ ЗА
ДЕНОНОЩИЕ

Само за едно деноно-
щие пожарникарите са
гасили 252 пожара в раз-
лични райони на страна-
та. Най-големият от тях е
възникнал край Черномо-
рец през нощта срещу
вторник. Той е бил поту-
шен за по-малко от час.
Няма пострадали хора,
спасени са къщи, вили и
стопански постройки. В
овладяването на огнена-
та стихия са участвали
над 100 пожарникари,
полицаи и военни. Огънят
е унищожил около 400
дка сухи треви и храсти и
една постройка.

Целият втори метродиаметър ще бъде пуснат в края на август. Първоначално по
него ще бъдат пуснати 12 влака, съобщиха от Столичната община

ПОТВЪРДИХА
ЗА ОПАСЕН
ДЕЗИНФЕКТАНТ
В ДОБАВКИТЕ
„ЦИТРОГАРД”
И „ЦИТРОСЕПТ”
ЗА ДЕЦА

фициални проби
от немска лабора-
тория потвържда-
ват наличието наО

неразрешен за влагане
в храни дезинфектант
в хранителните добавки
“Цитрогард” и “Цитро-
септ джуниър плюс”.
Токсичната съставка
е бензетониум хлорид.
Ще информираме проку-
ратурата, тъй като за
мен това е криминално
деяние, заяви д-р Йор-
дан Войнов, изпълните-
лен директор на Българ-
ската агенция по безо-
пасност на храните.
Именно тя е изпратила
за изследване добавки
те, произведени от “Цит-
росепт” ЕООД и “Цитро-
гард” ЕООД, в акредити-
рана лаборатория в
Хамбург, Германия.
След получен сигнал
по-рано този месец
агенцията забрани цяло-
то налично количество
от добавката в страната.
Към момента са изтегле-
ни близо 5000 опаковки,
които ще бъдат унищоже-
ни. По случая се води
разследване и от Ико-
номическата полиция.
Всички потребители,
които са закупили от
хранителните добавки,
трябва да се въздържат
от консумация, преду-
преждават от агенцията.

Мирослава Тодорова:

Н
Ще спечеля спора във ВАС

езависимо от тайната на дисциплинарните производства
Висшият съдебен съвет (ВСС) каза своята версия, без да ме
покани, аз обаче съм юрист и смятам, че ще спечеля спора
във Върховния административен съд (ВАС). Това заяви в

интервю пред “Медиапул” по повод уволнението си Мирослава
Тодорова.

В разговора Тодорова заявява, че като съдия от 1997 г. вижда
как със смяната на всяко следващо правителство властимащите
първоначално смятат, че могат да се опитат да узурпират съда, а
след това остават в уязвима позиция. В конкретния случай с това
уволнение фактите показват притеснителни процеси, но е успоко-
яващо, че ЕК добре се ориентира от дистанция какво се случва,
коментира тя.

Тодорова изразява съмнение в добросъвестността на ВСС и
смята, че ако той изхождаше от интересите на правосъдието,
щеше поне да направи актуална преценка на дейността й. Без да
бъда изслушана, бях уволнена за дела, които съм разгледала
преди много години, заяви съдийката. Тя посочи като чудовищно
голяма статистиката, според която е получила 309 дела, 270 от тях
миналата година са решени, а само за 2 месеца е получила 400
тома, и то в ситуация на обсада. Въпреки условията на работа
Тодорова е успяла да приключи всички стари дела, а в момента
най-отдавнашното е от юли 2011 г. Това е и един от най-тежките
процеси за организирана престъпност в страната - за наркораз-
пространение на територията на София за голям период от време
срещу част от групата на Златомир Иванов-Баретата.

Снимка Мариета ТОМОВА

18,27 ч.: Само една
номинация в сайта на НС
В

В последната минута парламентарните партии предложиха кандидати за ВСС
18,27 ч. вчера в раз-
дела “кандидати” на
линка “Избор на чле-
нове на ВСС”, подгот-
вен с цел прозрачност

на номинациите от страна на пар-
ламента, стоеше само името на
Владислав Славов, предложен от
седесарите Димо Гяуров и Мар-
тин Димитров. Партийното над-
цакване с кандидатурите на ма-
гистрати за новия Висш съдебен
съвет се оформя като поредния
политически скандал у нас. В 18
ч. изтече срокът, в който парла-
ментарните групи трябваше да
предложат поне 11 юристи.

Още в понеделник се разбра,
че ГЕРБ номинира депутатката от
Сливен Юлияна Колева от граж-
данската си квота. Тогава тя от-
рече, но вчера, макар че името й
не беше записано в уж публич-
ната листа, обясни: “Някои разби-
рат под реформа процедурите и
правилата, по които се водят де-
лата, други - структурата на съди-
лищата, трети - устройствените
правила и затова предпочитам да
говоря за развитие”. Колева за-
яви, че винаги е подкрепяла да
има кариерни бонуси за члено-
вете на ВСС, на които изтича
мандатът, и въпреки че тези по-
правки не получиха одобрение в
НС, тя смята, че въпросът остава
отворен.

“Подозирам, че за пореден
път НС ще обяви точно 11 канди-
датури, с което за пореден път
ще отстрани всякакъв елемент на
състезателност в тази процеду-

ра, а според мен, ако няма състе-
зателност, нямаме гаранции, че
наистина най-добрите кандидати
ще влязат там.”  Такова мнение
сподели вчера сутринта дирек-
торката на правната програма на
Институт “Отворено общество”
Иванка Иванова. “Процедурата
трябва да ни гарантира, че хора-

та, които ще влязат във ВСС, от-
говарят на конституционните изи-
сквания. Основният дебат трябва
да бъде за това да бъдат доказа-
ни професионалните и нравстве-
ните качества на лицата, които
НС ще избере. Не бих се притес-
нявала за тези два елемента, ако
беше осигурена състезателност”,

посочи тя.
ПГКБ също обяви номинации-

те си малко преди крайния срок.
Михаил Миков предлага Бойко
Илиев Рашков, Мая Манолова
предлага съдия Галина Петкова
Пачовска-Карагьозова, Корнелия
Нинова предлага Незабравка
Иванова Стоева, а Георги Божи-
нов предлага Надя Георгиева
Пеловска-Дилкова, подкрепена и
от неправителствения сектор.

Институтът за развитие на
публичната среда вчера предло-
жи на парламента шестима кан-
дидати за членове на ВСС. Това
са Веселина Вълева - съдия в
Апелативния специализиран на-
казателен съд, Галина Стоянова
- зам. апелативен прокурор на
София, Иван Ранчев - съдия от
Пловдив,  доцентът по граждан-
ско, семейно и търговско право в
Юридическия факултет на СУ
“Климент Охридски” Кристиан
Таков, Надя Пеловска-Дилкова -
председател на съда във Враца,
и Юлиана Кацарова-Чорбаджие-
ва - прокурор в Апелативната
прокуратура в София.

“7 са кандидатите на ГЕРБ, 4
на БСП, 2 на ДПС, един е издиг-
нат от сини депутати и двама от
независими”, съобщи БГНЕС в
18,20 ч.

На 11 септември номинира-
ните ще бъдат изслушани от
правната комисия, а на 26 сеп-
тември Народното събрание
трябва да гласува членовете на
новия Висшия съдебен съвет от
своята квота.
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‘¿«¿Õî ¿ƒ, √–. –”—≈, Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 92‡ «œœ÷ , Û‚Â‰ÓÏˇ‚‡
ËÌ‚ÂÒÚËÚÓËÚÂ ÓÚÌÓÒÌÓ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ 320992 Ó·ËÍÌÓ-
‚ÂÌË ÔÓËÏÂÌÌË ·ÂÁÌ‡ÎË˜ÌË ‡ÍˆËË Ò Ô‡‚Ó Ì‡ 1 „Î‡Ò ‚ÒˇÍ‡, Ò ÌÓÏËÌ‡ÎÌ‡
ÒÚÓÈÌÓÒÚ 1 ÎÂ‚ ‚ÒˇÍ‡, ÔË Ó·˘ ‡ÁÏÂ Ì‡ ÂÏËÒËˇÚ‡ 353091,20 ÎÂ‚‡, Ò˙„Î‡ÒÌÓ
ÔËÂÚËÚÂ Ì‡ 16.03.2012 „. Ë 11.06.2012 „. Â¯ÂÌËˇ Ì‡ —˙‚ÂÚ‡ Ì‡ ‰ËÂÍÚÓËÚÂ
Á‡ Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡ ÓÚ 320992 ÎÂ‚‡ Ì‡ ‰Ó 641 984 ÎÂ‚‡ Ë Ò˙„Î‡ÒÌÓ
œÓÒÔÂÍÚ Á‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ, ÔÓÚ‚˙‰ÂÌ ÓÚ
 ÓÏËÒËˇÚ‡ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ Ì‡‰ÁÓ Ò –Â¯ÂÌËÂ π 781-≈ ÓÚ 17.07.2012 „.

Õ‡˜‡ÎÓ Ì‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓÚÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ e ÔÓ-Í˙ÒÌ‡Ú‡ ÓÚ ‰‚ÂÚÂ ‰‡ÚË: ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡
Ó·Ì‡Ó‰‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡ÒÚÓˇ˘ÓÚÓ Ò˙Ó·˘ÂÌËÂ ‚ ìƒ˙Ê‡‚ÂÌ ‚ÂÒÚÌËÍî Ë ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡
ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ ‚˙‚ ‚. ìƒ”Ã¿î. ¿ÍˆËÓÌÂËÚÂ Ì‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ, ËÏ‡˘Ë Ô‡‚Ó
‰‡ Á‡ÔË¯‡Ú ‡ÍˆËË ÓÚ Ú‡ÁË ÂÏËÒËˇ, ÏÓ„‡Ú ‰‡ Á‡ÔË¯‡Ú ·ÓÈ ‡ÍˆËË, Ò˙‡ÁÏÂÌË
Ì‡ Û˜‡ÒÚËÂÚÓ ËÏ ‚ Í‡ÔËÚ‡Î‡ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ ÔÂ‰Ë Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂÚÓ. «‡ ‰‡ ÒÂ
ÓÒË„ÛË Ô‡‚ÓÚÓ Ì‡ ‡ÍˆËÓÌÂËÚÂ ÔÓ ÔÂ‰ıÓ‰ÌÓÚÓ ËÁÂ˜ÂÌËÂ, ÒÂ ËÁ‰‡‚‡Ú Ô‡‚‡.
œ‡‚‡Ú‡ ÒÂ ËÁ‰‡‚‡Ú ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ‡ÍˆËÓÌÂËÚÂ, ÔË‰Ó·ËÎË ‡ÍˆËË Ì‡È-Í˙ÒÌÓ 7 ‰ÌË
ÒÎÂ‰ ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡ Ó·Ì‡Ó‰‚‡ÌÂ Ì‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËÂÚÓ Á‡ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂÚÓ ‚ ìƒ˙Ê‡‚ÂÌ
‚ÂÒÚÌËÍî. Õ‡ ÒÎÂ‰‚‡˘Ëˇ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÷ÂÌÚ‡ÎÂÌ ‰ÂÔÓÁËÚ‡ ¿ƒ ÓÚÍË‚‡ ÒÏÂÚÍË
Á‡ Ô‡‚‡ Ì‡ ÚÂÁË ÎËˆ‡, Í‡ÚÓ ÒÂ˘Û ‚ÒˇÍ‡ ‡ÍˆËˇ ÒÂ ËÁ‰‡‚‡ 1 Ô‡‚Ó. ≈‰ÌÓ Ô‡‚Ó
‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ 1 ÌÓ‚‡ ‡ÍˆËˇ ÔÓ ÂÏËÒËÓÌÌ‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ 1.10
ÎÂ‚‡. ¬ÒˇÍÓ ÎËˆÂ, ÍÓÂÚÓ ÌÂ Â ‡ÍˆËÓÌÂ Ë ÊÂÎ‡Â ‰‡ Á‡ÔË¯Â ‡ÍˆËË, ÏÓÊÂ ‰‡
ÔË‰Ó·ËÂ Ô‡‚‡ ‚ ÒÓÍ‡ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ËÎË ÔË ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡
ˇ‚ÌËˇ ‡ÛÍˆËÓÌ. ¬ÒˇÍÓ ÎËˆÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Á‡ÔË¯Â Ì‡È-Ï‡ÎÍÓ 1 ‡ÍˆËˇ Ë Ì‡È-ÏÌÓ„Ó
Ú‡Í˙‚ ·ÓÈ ‡ÍˆËË, ÍÓÈÚÓ Â ‡‚ÂÌ Ì‡ ·Óˇ Ì‡ ËÁ‰‡‰ÂÌËÚÂ ‚ ÌÂ„Ó‚‡ ÔÓÎÁ‡ ËÎË
ÔË‰Ó·ËÚË ‚ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ Ô‡‚‡, ÛÏÌÓÊÂÌ ÔÓ 1.

Õ‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡, ÓÚ ÍÓˇÚÓ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÚÂ˜Â ÒÓÍ˙Ú Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡
Ô‡‚‡Ú‡ Ë Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ ÓÚ Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡, Â ‚ÚÓËˇÚ
‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ, ÒÎÂ‰‚‡˘ ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ 7 (ÒÂ‰ÂÏ) Í‡ÎÂÌ‰‡ÌË ‰ÌË ÓÚ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡
Ì‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓÚÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ. Õ‡ ÔÂÚËˇ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÒÎÂ‰ ËÁÚË˜‡ÌÂ Ì‡ ÒÓÍ‡ Á‡
ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ ÔÂ‰Î‡„‡ ˜ÂÁ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ
¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ Ì‡ Â„ÛÎË‡ÌËˇ Ô‡Á‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡ ÔË ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ ˇ‚ÂÌ
‡ÛÍˆËÓÌ ÚÂÁË Ô‡‚‡, ÒÂ˘Û ÍÓËÚÓ ÌÂ Ò‡ Á‡ÔËÒ‡ÌË ‡ÍˆËË ÓÚ ÌÓ‚‡Ú‡ ÂÏËÒËˇ ‰Ó
ËÁÚË˜‡ÌÂ Ì‡ ÒÓÍ‡ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡. ÀËˆ‡Ú‡, Á‡ÍÛÔËÎË Ô‡‚‡ Ì‡
Ó„‡ÌËÁË‡ÌËˇ ÓÚ ¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó‚‡ ·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇ ¿ƒ ˇ‚ÂÌ ‡ÛÍˆËÓÌ, ÏÓ„‡Ú
‰‡ Á‡ÔË¯‡Ú ‡ÍˆËË ÒÂ˘Û Úˇı ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÓÍ‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË.
 ‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Â ‰ÂÌˇÚ, ÒÎÂ‰‚‡˘ ËÁÚË˜‡ÌÂÚÓ Ì‡ 15
‡·ÓÚÌË ‰ÌË, Ò˜ËÚ‡ÌÓ ÓÚ Í‡ÈÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡. ¬ ÒÎÛ˜‡È ˜Â
Í‡ÈÌËˇÚ ÒÓÍ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË ËÁÚË˜‡ ‚ ÌÂ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ, Á‡ Í‡ÈÌ‡ ‰‡Ú‡
Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Ô˙‚ËˇÚ ÒÎÂ‰‚‡˘ ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ. ÕÂ ÒÂ ‰ÓÔÛÒÍ‡
Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË ÔÂ‰Ë Ì‡˜‡ÎÌËˇ ËÎË ÒÎÂ‰ Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ, ÔÓÒÓ˜ÂÌË ÔÓ-„ÓÂ.

–Â‰ Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡: œÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡
Ì‡ ì—Â„ÏÂÌÚ œ‡‚‡î Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó‚‡ ·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇ ¿ƒ, Ò˙„Î‡ÒÌÓ ·ÓÒÓ‚Ëˇ
Ô‡‚ËÎÌËÍ, «œœ÷  Ë ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ ÔËÎÓÊËÏË Ô‡‚ÌË ÌÓÏË. ÀËˆ‡Ú‡, ÊÂÎ‡Â˘Ë
‰‡ ÔÓ‰‡‰‡Ú ÔËÚÂÊ‡‚‡ÌË ÓÚ Úˇı Ô‡‚‡, ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÔÓ‰‡‰‡Ú ÔÓ˙˜Í‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·‡
‰Ó ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ÔË ÍÓÈÚÓ Ò‡ ÓÚÍËÚË ÒÏÂÚÍËÚÂ ËÏ Á‡ Ô‡‚‡.
ÀËˆ‡Ú‡, ÊÂÎ‡Â˘Ë ‰‡ Á‡ÍÛÔˇÚ Ô‡‚‡, ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÔÓ‰‡‰‡Ú ÔÓ˙˜Í‡ Á‡ ÔÓÍÛÔÍ‡ ‰Ó
ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ˜ÎÂÌ Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÙÓÌ‰Ó‚‡ ·ÓÒ‡ - —ÓÙËˇ ¿ƒ. «‡
ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ˜ÂÁ ‰Û„Ë ÒÔÓÒÓ·Ë (Ì‡ÔËÏÂ Á‡ÏˇÌ‡ ËÎË ‰‡ÂÌËÂ) ÒÂ
ÔËÎ‡„‡Ú ‡ÁÔÓÂ‰·ËÚÂ Ì‡ Ô‡‚ËÎÌËÍ‡ Ì‡ ÷ÂÌÚ‡ÎÂÌ ‰ÂÔÓÁËÚ‡. ÷ˇÎ‡Ú‡ ÂÏËÒËˇ
Ô‡‚‡ ÒÂ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ ÓÚ ËÁ·‡ÌËˇ ‰‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡ ËÌ‚Â-
ÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ ¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ. ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ ˘Â ‡ÁÔÂ‰ÂÎË ÒÛÏ‡Ú‡,
ÔÓÎÛ˜ÂÌ‡ ÓÚ ÔÓ‰‡Ê·‡Ú‡ Ì‡ ÌÂÛÔ‡ÊÌÂÌËÚÂ Ô‡‚‡, Ì‡Ï‡ÎÂÌ‡ Ò ‡ÁıÓ‰ËÚÂ ÔÓ
ÔÓ‰‡Ê·‡Ú‡, Ò˙‡ÁÏÂÌÓ ÏÂÊ‰Û ÚÂıÌËÚÂ ÔËÚÂÊ‡ÚÂÎË. —ÛÏËÚÂ, ÔÓÎÛ˜ÂÌË ÓÚ
ÔÓ‰‡Ê·‡Ú‡ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡, ÔÓÒÚ˙Ô‚‡Ú ÔÓ ÒÔÂˆË‡ÎÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡, ÓÚÍËÚ‡ ÓÚ ÷ÂÌÚ‡ÎÂÌ
‰ÂÔÓÁËÚ‡ Ë ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡Ú ‰Ó ‚ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡
‚ “˙„Ó‚ÒÍËˇ Â„ËÒÚ˙. ¬ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡
÷ÂÌÚ‡ÎÂÌ ‰ÂÔÓÁËÚ‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÓÔÓ‚ÂÒÚˇ‚‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÛÔ‡ÊÌÂÌËÚÂ ‰Ó
Í‡ˇ Ì‡ ÔÂ‰ıÓ‰ÌËˇ ‰ÂÌ Ô‡‚‡. –Â‰ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË: «‡ÔËÒ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ÍˆËË
ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ Í‡ÚÓ Á‡ ˆÂÎÚ‡ ÔËÚÂÊ‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ÔÓ‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚ÍË ÔÓ Ó·‡ÁÂˆ
‰Ó »œ ¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ ‰ËÂÍÚÌÓ ËÎË ˜ÂÁ ‚ÒÂÍË ÎËˆÂÌÁË‡Ì ËÌ‚ÂÒÚËˆË-
ÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ÔË ÍÓÈÚÓ ÒÂ ‚Ó‰ˇÚ ÍÎËÂÌÚÒÍËÚÂ ÒÏÂÚÍË Á‡ ÔËÚÂÊ‡‚‡ÌËÚÂ ÓÚ
Úˇı Ô‡‚‡. »Ì‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËÚÂ ÔÓÒÂ‰ÌËˆË, ÔÓÎÛ˜ËÎË Á‡ˇ‚ÍË, Ò‡ ‰Î˙ÊÌË ÌÂÁ‡-
·‡‚ÌÓ ‰‡ Û‚Â‰ÓÏˇÚ »œ ¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ Á‡ ÔÓÒÚ˙ÔËÎËÚÂ Á‡ˇ‚ÍË ÔÓ Â‰‡ Ë
ÔË ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡, ÔÂ‰‚Ë‰ÂÌË ‚ Ô‡‚ËÎÌËÍ‡ Ì‡ ÷ÂÌÚ‡ÎÂÌ ‰ÂÔÓÁËÚ‡. »Ì‚ÂÒÚË-
ÚÓËÚÂ, ÔÓÎÛ˜ËÎË Ô‡‚‡ ÔÓ ÚÂıÌË ÎË˜ÌË ÒÏÂÚÍË ‚ ÷ÂÌÚ‡ÎÂÌ ‰ÂÔÓÁËÚ‡, ÒÎÂ‰‚‡
‰‡ Á‡ˇ‚ˇÚ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ ÔÂ‰Ë ÛÔ‡ÊÌˇ‚‡ÌÂÚÓ ËÏ ÔÓ Ò‚ÓË ÔÓ‰ÒÏÂÚ-
ÍË ÔË »œ ¡ÂÌ˜Ã‡Í ‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ ËÎË ÔË ‰Û„ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ.
«‡ÔËÒ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Á‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓ, Ò‡ÏÓ ‡ÍÓ Â Ì‡Ô‡‚ÂÌÓ ÓÚ
ÎËˆÂ, ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ÍÓÂÚÓ Ò‡ ËÁ‰‡‰ÂÌË Ô‡‚‡ ËÎË ÍÓÂÚÓ Â ÔË‰Ó·ËÎÓ Ô‡‚‡ ‚ ÒÓÍ‡
Á‡ ÔÂı‚˙ÎˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ËÎË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ˇ‚ÌËˇ ‡ÛÍˆËÓÌ, ‰Ó Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌËˇ
‚˙ÁÏÓÊÂÌ ·ÓÈ ‡ÍˆËË Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÔÓÒÓ˜ÂÌÓÚÓ ÔÓ-„ÓÂ Ò˙ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ Ô‡‚‡ Ë
‡ÍˆËË Ë ‡ÍÓ Â ‚ÌÂÒÂÌ‡ ˆˇÎ‡Ú‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ Ì‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌËÚÂ ‡ÍˆËË ‚ ÒÓÍ‡
Ë ÔË ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡, ÔÓÒÓ˜ÂÌË ÔÓ-‰ÓÎÛ. œË ˜‡ÒÚË˜ÌÓ Á‡ÔÎ‡˘‡ÌÂ Ì‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡
ÒÚÓÈÌÓÒÚ ÒÂ Ò˜ËÚ‡Ú Á‡ÔËÒ‡ÌË Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËˇÚ ·ÓÈ ‡ÍˆËË, ˜ËˇÚÓ ÂÏËÒËÓÌÌ‡ ÒÚÓÈ-

Съобщение за публично предлагане на акции на „Фазан” АД, гр. Русе,
от увеличение на капитала на дружеството

ÌÓÒÚ Â ËÁÔÎ‡ÚÂÌ‡ ËÁˆˇÎÓ. ¬Ì‡ÒˇÌÂÚÓ Ì‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ Ì‡ Á‡ÔËÒ‡ÌËÚÂ
‡ÍˆËË ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ ÔÓ Ì‡·Ë‡ÚÂÎÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ò IBAN BG17IABG74715000050100
BIC: IABGBGSF, ÓÚÍËÚ‡ Ì‡ ËÏÂÚÓ Ì‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ ‚ »ÌÚÂÌÂ¯˙Ì˙Î ¿ÒÂÚ ·‡ÌÍ ¿ƒ.
—ÏÂÚÍ‡Ú‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ ·˙‰Â Á‡‚ÂÂÌ‡ Ò˙Ò Ò˙˘‡Ú‡ ÒÛÏ‡ Ì‡È-Í˙ÒÌÓ ‰Ó Í‡ÈÌ‡Ú‡ ‰‡Ú‡
Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË. œËÚÂÊ‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡ Ô‡‚‡ ÔÓ‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚ÍË Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ
Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡ ‡‰ÂÒ‡ Ì‡ ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌËˇ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÂÌ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ ¡ÂÌ˜Ã‡Í
‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ: „. —ÓÙËˇ, ÛÎ. ¬ËÒÍˇ ÔÎ‡ÌËÌ‡ π 19, ÂÚ.2, ÚÂÎ. 029625396, Ù‡ÍÒ
029625388, Â-mail: backoffice@benchmark.bg, ÎËˆÂ Á‡ ÍÓÌÚ‡ÍÚË: Ã‡ËÌ  ÓÒÚÛ-
ÒÍË, ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ 9:00 ‰Ó 16:45, Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌÓ Ì‡ ‡‰ÂÒËÚÂ Ì‡ ‰Û„ËÚÂ
ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌË ÔÓÒÂ‰ÌËˆË.

«‡ˇ‚ÍËÚÂ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË ÒÂ ÔÓ‰‡‚‡Ú ÔË ÒÔ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇÚ‡
Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡ÂÊ‰‡ÌËˇ Á‡ Ò‰ÂÎÍË Ò ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ËÌÒÚÛÏÂÌÚË, ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌË
‚ Õ‡Â‰·‡ π 38 (2007 „.) Ì‡  ‘Õ Á‡ ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇÚ‡ Í˙Ï ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ËÌ‚ÂÒÚË-
ˆËÓÌÌËÚÂ ÔÓÒÂ‰ÌËˆË. «‡ˇ‚Í‡Ú‡ Á‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ Ò˙‰˙Ê‡ ËÏÂÌ‡Ú‡
(Ì‡ËÏÂÌÓ‚‡ÌËÂÚÓ) Ë ÛÌËÍ‡ÎÌËˇ ÍÎËÂÌÚÒÍË ÌÓÏÂ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ Ë Ì‡ ÌÂ„Ó‚Ëˇ
Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËÍ, ÔËÒ‚ÓÂÌ ÓÚ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ‡ ‡ÍÓ Ú‡ÍË‚‡ ÌÓÏÂ‡
ÌÂ Ò‡ ÔËÒ‚ÓÂÌË - Á‡ ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡: ÚËÚÂ ËÏÂÌ‡, ≈√Õ, ÔÓÒÚÓˇÌÂÌ ‡‰ÂÒ; Á‡
˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡: ÙËÏ‡, ≈» , ‰‡ÌÌË Á‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘ÓÚÓ ÎËˆÂ, ÒÂ‰‡ÎË˘Â Ë
‡‰ÂÒ Ì‡ ÍÎËÂÌÚ‡; Á‡ ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË ÎËˆ‡ - ‡Ì‡ÎÓ„Ë˜ÌË Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ˆËÓÌÌË
‰‡ÌÌË, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÎË˜ÂÌ/ÓÒË„ÛËÚÂÎÂÌ ÌÓÏÂ Á‡ ÙËÁË˜ÂÒÍÓ ÎËˆÂ Ë ÌÓÏÂ Ì‡
‚ÔËÒ‚‡ÌÂ ËÎË ‰Û„ ‡Ì‡ÎÓ„Ë˜ÂÌ ÌÓÏÂ Ì‡ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍÓ ÎËˆÂ; ÂÏËÚÂÌÚ; ISIN ÍÓ‰
Ì‡ ÂÏËÒËˇÚ‡ Ë ·ÓÈ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ, Á‡ ÍÓËÚÓ ÒÂ ÓÚÌ‡Òˇ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡; ‰‡Ú‡, ˜‡Ò Ë ÏˇÒÚÓ
Ì‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡; ‰Û„Ë ËÌÒÚÛÍˆËË Ì‡ ÍÎËÂÌÚ‡, ‡ÍÓ ËÏ‡ Ú‡ÍË‚‡; ÔÓ‰ÔËÒ
Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÓ‰‡‚‡ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡, ËÎË Ì‡ ÌÂ„Ó‚Ëˇ Á‡ÍÓÌÂÌ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎ ËÎË
Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËÍ. »Ì‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇÚ ÔÓÒÂ‰ÌËÍ, ÍÓÈÚÓ ÔËÂÏ‡ Á‡ˇ‚ÍËÚÂ, ËÏ‡
Ô‡‚Ó ‰‡ ËÁ„ÓÚ‚ˇ Ë ËÁËÒÍ‚‡ ÔÓÔ˙Î‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌË ÓÚ ÌÂ„Ó ÙÓÏË Ì‡
Á‡ˇ‚ÍË. ¬ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡ ÒÂ ÔÓÒÓ˜‚‡ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ ËÌ‚ÂÒÚËÚÓ‡, ÔÓ ÍÓˇÚÓ ‰‡ ·˙‰‡Ú
‚˙˘‡ÌË ‚ÌÂÒÂÌË ÒÛÏË ‚ ÒÎÛ˜‡ËÚÂ Ì‡ ÔÂÍ‡ÚÂÌ‡ ËÎË ÌÂÛÒÔÂ¯ÌÓ ÔËÍÎ˛˜ËÎ‡
ÔÓ‰ÔËÒÍ‡. fiË‰Ë˜ÂÒÍËÚÂ ÎËˆ‡ ÔÓ‰‡‚‡Ú Á‡ˇ‚Í‡Ú‡ ˜ÂÁ Á‡ÍÓÌÌËÚÂ ÒË ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë-
ÚÂÎË ËÎË ˜ÂÁ ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌÓ ÓÚ Úˇı ÎËˆÂ. ◊ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌËÚÂ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡
ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ÍÓÔËÂ ÓÚ Û‰ÓÒÚÓ‚ÂËÚÂÎÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ, ‰ÓÍ‡Á‚‡˘ Ò˙˘ÂÒÚ-
‚Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ Ì‡ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËˇ ˜ÛÊ‰ ÂÁËÍ, Ò˙‰˙Ê‡˘ Ô˙ÎÌÓÚÓ Ì‡ËÏÂÌÓ‚‡ÌËÂ
Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, ‰‡Ú‡ Ì‡ ËÁ‰‡‚‡ÌÂ Ë ‡‰ÂÒ, ËÏÂÌ‡ Ì‡ ÎËˆ‡Ú‡, Ó‚Î‡ÒÚÂÌË ‰‡ „Ó
ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡Ú, ÔË‰ÛÊÂÌË Ò ÔÂ‚Ó‰ Ì‡ ÚÂÁË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍË ËÎË
‡Ì„ÎËÈÒÍË ÂÁËÍ, Á‡ ·˙Î„‡ÒÍË ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ - Á‡‚ÂÂÌÓ ÓÚ Úˇı ÍÓÔËÂ ÓÚ
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ ËÏ Á‡ Ò‡ÏÓÎË˜ÌÓÒÚ, Á‡ ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË ÙËÁË˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ - ÍÓÔËÂ ÓÚ
Ô‡ÒÔÓÚ‡, Ò˙‰˙Ê‡˘ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ Ô˙ÎÌÓÚÓ ËÏÂ, ÌÓÏÂ Ì‡ Ô‡ÒÔÓÚ‡, ‰‡Ú‡ Ì‡
ËÁ‰‡‚‡ÌÂ Ë ‰‡Ú‡ Ì‡ ËÁÚË˜‡ÌÂ, ‡ÍÓ ËÏ‡ Ú‡ÍË‚‡, Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÒÚ, ‡‰ÂÒ, ‡ÍÓ ËÏ‡
Ú‡Í˙‚ Ë ÍÓÔËÂ Ì‡ ÒÚ‡ÌËˆËÚÂ Ì‡ Ô‡ÒÔÓÚ‡, Ò˙‰˙Ê‡˘Ë ‰Û„‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Ë
ÒÌËÏÍ‡ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, Í‡ÍÚÓ Ë ÔÂ‚Ó‰ Ì‡ ÚÂÁË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍË ËÎË
‡Ì„ÎËÈÒÍË ÂÁËÍ.  ˙Ï Á‡ˇ‚Í‡Ú‡ Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ ÒÂ ÔËÎ‡„‡Ú: ‰‡ÌÌË Á‡ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡
Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, ÔÓ ÍÓˇÚÓ ‰‡ ·˙‰‡Ú ‚˙˘‡ÌË ‚ÌÂÒÂÌË ÒÛÏË, ‡ÍÓ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡ ÔËÍÎ˛˜Ë
ÌÂÛÒÔÂ¯ÌÓ; ÓË„ËÌ‡Î Ì‡ ÌÓÚ‡Ë‡ÎÌÓ Á‡‚ÂÂÌÓ ËÁË˜ÌÓ Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌÓ ‚ ÒÎÛ˜‡È
Ì‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡ ˜ÂÁ Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËÍ, Á‡Â‰ÌÓ Ò˙Ò Á‡‚ÂÂÌÓ ÍÓÔËÂ Ì‡
ÎË˜Ì‡Ú‡ Í‡Ú‡ Ì‡ ÛÔ˙ÎÌÓÏÓ˘ÂÌÓÚÓ ÎËˆÂ Ò „ËÙ ì¬ˇÌÓ Ò ÓË„ËÌ‡Î‡î, ËÁÔËÒ‡ÌÓ
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓ˙˜ÌÓ Ë Ò ÔÓ‰ÔËÒ Ì‡ ÎËˆÂÚÓ, Í‡ÍÚÓ Ë ‰Û„Ë ‰ÓÍÛÏÂÌÚË ÓÚ ÒÚ‡Ì‡ Ì‡
Á‡ˇ‚ËÚÂÎˇ, Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÓÔËÒ‡Ì‡Ú‡ ÔÓˆÂ‰Û‡ ‚ œÓÒÔÂÍÚ‡. »Ì‚ÂÒÚËˆËÓÌÌËˇÚ
ÔÓÒÂ‰ÌËÍ ËÁËÒÍ‚‡ ÓÚ ÎËˆÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÓ‰‡‚‡ Á‡ˇ‚Í‡Ú‡, ‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë ‰ÓÍ‡Á‡ÚÂÎ-
ÒÚ‚‡, ˜Â Â Á‡ÔÎ‡ÚÂÌ‡ ÂÏËÒËÓÌÌ‡Ú‡ ÒÚÓÈÌÓÒÚ Ì‡ Á‡ÔËÒ‚‡ÌËÚÂ ‡ÍˆËË.

¬ ÒÎÛ˜‡È ˜Â ‰Ó Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡ Ò‡ Á‡ÔËÒ‡ÌË Ë Á‡ÔÎ‡ÚÂÌË
ÏËÌËÏÛÏ 240 000 ·Óˇ ÌÓ‚ÓËÁ‰‡‰ÂÌË ‡ÍˆËË, ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡ ÒÂ Ò˜ËÚ‡ Á‡ ÛÒÔÂ¯ÌÓ
ÔËÍÎ˛˜ËÎ‡ Ë Í‡ÔËÚ‡Î˙Ú Ì‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ ˘Â ·˙‰Â Û‚ÂÎË˜ÂÌ Ò‡ÏÓ Ò˙Ò Á‡ÔËÒ‡ÌËÚÂ
‡ÍˆËË. ¬ ÒÎÛ˜‡È ̃ Â ‰Ó Í‡ÈÌËˇ ÒÓÍ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú Á‡ÔËÒ‡ÌË Ë Á‡ÔÎ‡ÚÂÌË
ÏËÌËÏÛÏ 240 000 ·Óˇ ÌÓ‚ÓËÁ‰‡‰ÂÌË ‡ÍˆËË, Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡ ÒÂ
Ò˜ËÚ‡ Á‡ ÌÂÛÒÔÂ¯ÌÓ. ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ Û‚Â‰ÓÏˇ‚‡  ÓÏËÒËˇÚ‡ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ Ì‡‰ÁÓ ‚
ÒÓÍ ÓÚ 3 ‡·ÓÚÌË ‰ÌË ÓÚ ÔËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ‰ÔËÒÍ‡Ú‡ Á‡ ÌÂÈÌÓÚÓ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ
Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ÌÂˇ, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Á‡ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ, ÒÔÓÓ‚Â Ë ‰Û„Ë ÔÓ‰Ó·ÌË
ÔË Ú˙„Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ô‡‚‡Ú‡ Ë Á‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËËÚÂ. ”‚Â‰ÓÏÎÂÌËÂÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ
‰‡ Ò˙‰˙Ê‡ ÌÂ‚ÂÌË ËÎË ÌÂÔ˙ÎÌË Ò˙˘ÂÒÚ‚ÂÌË ‰‡ÌÌË. ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ ‚ÔËÒ‚‡ ‚
“˙„Ó‚ÒÍËˇ Â„ËÒÚ˙ ËÁ‚˙¯ÂÌÓÚÓ Û‚ÂÎË˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ Í‡ÔËÚ‡Î‡.

»Ì‚ÂÒÚËÚÓËÚÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ Á‡ÔÓÁÌ‡ˇÚ Ò œÓÒÔÂÍÚ‡ Á‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ
Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ, Ò˙ÒÚÓˇ˘ ÒÂ ÓÚ –ÂÁ˛ÏÂ, –Â„ËÒÚ‡ˆËÓÌÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ Ë
ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ÔÂ‰Î‡„‡ÌËÚÂ ˆÂÌÌË ÍÌËÊ‡ Ë ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÍÓÔËÂ Ì‡ ı‡ÚËÂÌ ÌÓÒËÚÂÎ
‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÏÂÊ‰Û 09:00 Ë 16:45 ˜. ÓÚ Ì‡ ‡‰ÂÒ‡ Ì‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ, „. –ÛÒÂ,
ÛÎ. ì“ÂÚË Ï‡Úî π 5; ÚÂÎ. 082820731, ‚ ÓÙËÒ‡ Ì‡ ‰ËÂÍÚÓ‡ Á‡ ‚˙ÁÍË Ò
ËÌ‚ÂÒÚËÚÓËÚÂ ÕËÍÓÎ‡È ÃËÚ‡ÌÍËÌ: „. —ÓÙËˇ, ÛÎ. ì‘.Δ. ˛Ëî π 20 ÂÚ. 9,
ÚÂÎ. 029634161, e-mail investor@sphold.com Ë Ì‡ ‡‰ÂÒ‡ Ì‡ »œ ¡ÂÌ˜Ã‡Í
‘ËÌ‡ÌÒ ¿ƒ: „. —ÓÙËˇ, ÛÎ. ì¬ËÒÍˇ ÔÎ‡ÌËÌ‡î π 19 ÂÚ. 2 (‚ıÓ‰ ÓÚÍ˙Ï ·ÛÎ. ì◊ÂÌË
‚˙ıî π 32¿) ÚÂÎ. 029625396, ÎËˆÂ Á‡ ÍÓÌÚ‡ÍÚË: Ã‡ËÌ  ÓÒÚÛÒÍË. œÓÒÔÂÍÚ˙Ú
Á‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ÌÂ Ì‡ ‡ÍˆËË Ì‡ ì‘‡Á‡Ìî ¿ƒ, Ò˙ÒÚÓˇ˘ ÒÂ ÓÚ –ÂÁ˛ÏÂ,
–Â„ËÒÚ‡ˆËÓÌÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ Ë ƒÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ ÔÂ‰Î‡„‡ÌËÚÂ ˆÂÌÌË ÍÌËÊ‡, Â ÔÛ·ÎË-
ÍÛ‚‡Ì ‚ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡ ÙÓÏ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ http://www.sphold.com/
index.php?id=946&lang=BG.

Теч от баня
събори мазилка
върху новородено

О
громни парчета
мазилка падна-
ха точно върху
леглото на но-
вородено във

Инцидентът стана във ВИП стая
на столичен родилен дом

ВИП стая в Първа АГ-бол-
ница “Св. София” (бивша-
та “Тина Киркова). Инци-
дентът станал точно в мо-
мент, когато на посеще-
ние бил бащата. “Може би
зона около 2 кв. м елипса
от мазилката се откърти
и всичко това падна
върху бебето. Жена ми го
чу и видя, някак инстинк-
тивно се хвърли върху бе-
бето и успя да го пред-
пази”, разказва бащата
Ясен Христов.

Бебето не е пострада-
ло сериозно. Било е пре-
гледано и с ехограф. Състо-
янието му е добро, но е под
специално наблюдение.
Майката е с леки одраск-
вания по главата и ръцете.

От болницата признаха
за инцидента. Комисия от
общината ще направи ог-
лед на място. “Преди някол-
ко години за последно е
правен ремонт в това ВИП
отделение”, заяви д-р Ива-
нов, началник на екип в
болницата. По думите му
след земетресението от 22
май експерти са извърши-
ли оглед на сградата, но
тогава пукнатини не са
били констатирани. От бол-
ницата са категорични, че
ще търсят сметка за нека-
чествения ремонт в АГ от-
делението. В същото вре-
ме бащата Ясен Христов
смята да съди лечебното
заведение.

Скрит теч от баня е най-
вероятната причина за от-
лепянето на мазилката.
Това заяви председателят
на борда на директорите
на лечебното заведение

д-р Константин Маленов
ден след инцидента. По
думите му на етажа над
стаята, където е станал ин-
цидентът, също има ВИП
стаи с бани. Точната при-
чина за пропукването и
падането на мазилката ще
стане ясна, след като се
произнесат експертите от
Столичната община.

В “Св. София” е сфор-
мирана нова комисия, коя-
то да провери цялата бол-
ница и да установи дали
има други опасни сектори.
Д-р Маленов поясни, че
всяка година някое от кри-
лата на болничното заве-
дение е в ремонт, а мина-
лата година е правен го-
лям ремонт на ВиК инста-
лацията. “Не можем да
затворим болницата, за да
я ремонтираме изцяло”,
категоричен е председате-
лят на борда на директо-
рите. Болницата е с почти
60-годишна история. През
2011 г. в нея са проплака-
ли 3271 бебета.

Снимка Мариета ТОМОВА

Работници почистват изсъхнали паднали клони в района на президентството

Шефът на Двореца на културата
и спорта във Варна подаде оставка

ченици от Софийската математическа гимназия
спечелиха първо място и Суперкупата в класа-
цията на извъназиатските отбори на Междуна-
родната олимпиада за ученици до 14 г. в Хон-

еорги Лозанов остава член на Съвета за
електронни медии (СЕМ) и негов председател
след тегления вчера жребий за обновяване
на състава на медийния регулатор. Жребият

Изпълнителният директор на Двореца
на културата и спорта (ДКС) във Варна
Симеон Варчев подаде оставка. Той опре-
дели като обидно решението на общин-
ската комисия по култура Летният театър
на Варна да се управлява от Театрално-
музикалния продуцентски център, а не от
ДКС, както бе досега. Това е решено без
никой от двореца да бъде уведомен.

За 12 години не съм получавал оцен-
ка от управляващите, но събитията от по-
следните дни приемам като оценка на
работата си за целия този период, заяви
Варчев. Според него работата в Летния
театър е специфична и не е икономиче-
ски изгодно да се наема персонал за 3-
4 месеца. Заради всичко това той обяви,
че подава оставка от поста.

У

ПЪРВО МЯСТО
И СУПЕРКУПА ЗА
НАШИ МАТЕМАТИЦИ
ОТ ОЛИМПИАДА

конг. С отличия в София се върнаха учениците от шести
и седми клас на СМГ Димитър Ружев, Георги Русинов,
Петър Христов и Иван Иванов. Олимпиадата се прове-
де от 16 до 20 юли в Хонконг. В нея са участвали 40
отбора от 15 държави. От България са участвали още
отбори - от Бургас, Шумен и 125 СОУ, които са спече-
лили по три медала в своята група.

Г

ЖРЕБИЙ ОСТАВИ
ГЕОРГИ ЛОЗАНОВ
ШЕФ НА СЕМ

бе публичен и се състоя в сградата на СЕМ в
присъствието на представители на институциите,
които по закон избират и назначават членовете
на СЕМ, на гости и журналисти. В жребия участ-
ваше и София Владимирова. Тя и Лозанов са
избрани за членове на СЕМ с решение на Народ-
ното събрание от 1 април 2010 г. Като едно от
най-важните свършени неща през изминалите
два мандата в СЕМ Лозанов определи максимал-
ното съдържателно осигуряване на предстоящата
цифровизация с лицензирането на много операто-
ри. Успешна е и дейността, свързана с конкурсите
за радиопрограми, като са лицензирани доста
доставчици на медийни услуги, заяви Лозанов.
Той отбеляза като принос на СЕМ фокусният
мониторинг на отразяването на важни за общест-
вото събития като предизборни кампании и проте-
сти и трагични инциденти като атентата в Бургас.

Близо 1000 социалисти от област Смолян ще ата-
куват Бузлуджа за традиционния празник на
БСП, съобщи областният лидер на партията
Дора Янкова. Тя отбеляза, че тази година ре-

1000 РОДОПСКИ
СОЦИАЛИСТИ
АТАКУВАТ БУЗЛУДЖА

корден брой родопчани ще посетят историческия връх
за тържествата на 27 и 28 юли. От Родопите ще тръгнат
11 автобуси и около 40 автомобила. Паралелно с това
много смолянчани, членове на партията, ще пътуват
от Черноморието, София, Пловдив и други големи гра-
дове, където работят или учат. По традиция първи в
петък от Смолян ще тръгнат 3 автобуса с младежи,
които ще изградят палатков лагер в околностите на
Историческата поляна, ще подсигурят дърва за огън и
вода.  От община Баните ще пътува и фолклорен състав,
който ще поздрави от сцената с родопски изпълнения
социалистите на върха. Янкова добави, че в общин-
ските организации на БСП все още текат записвани-
ята, като приключват в четвъртък.
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министративни структури от Со-
фия към други градове в страна-
та. Това се казва в становище
на камарата, разпространено
вчера.

Идеята на финансовото ми-
нистерство е поетапно да се
преместят централните админи-
страции на някои от ведомствата
с цел “разтоварване на столица-
та и включване на човешкия
потенциал от други големи гра-
дове”. Така наесен е планирано
да се премести Централното
управление на Агенция “Митни-
ци” от София в Русе, като не е
ясен нито изборът на града, нито
колко би струвало местенето.

“Считаме, че в ерата на ко-
муникациите и цифровизацията
физическият контакт с държав-
ните чиновници е анахронизъм,
а това прави аргумента за гео-

Отлага се планираното за август повишение на
цените на билетите за влака. Това стана ясно от
думите на министъра на транспорта Ивайло Мос-
ковски пред БНТ вчера.

До септември, октомври няма да има увеличе-
ние на цената на жп билетите, каза Московски. Той
е поръчал анализ, който ще покаже кога и с колко
ще поскъпнат билетите заради увеличените цени
на тока и материалите.

Московски се надява, че финансовият министър
Симеон Дянков няма да остави работещите в же-
лезниците без заплати. Той обясни, че държавната
субсидия за БДЖ се полага по закон, защото с нея
се покриват преференциите за социалнослабите,
учащите и военните, които ползват железниците.
Министър Дянков спря субсидията заради неплаща-
нето на заем от страна на БДЖ и насочи парите за
погасяване на кредита, каза Московски.

След споразумение
между Националната еле-
ктрическа компания и
ОЦК в Кърджали електро-
захранването на комбина-
та не беше спряно вчера
в 16 часа, каквато запла-

сравнение с 2010 г., показват данни от годишния до-
клад на прокуратурата, разпространени от пресцентъ-
ра на Националната агенция за приходите (НАП).

Значителен ръст отчитат от държавното обвинение
и в образуваните и решени досъдебни производства
по данъчни дела. По-малко от 3% са оправданите за
този род престъпления, пише още в документа. Сред
главните причини за подобрението в резултатите е
повишената активност на данъчните органи в сигна-
лизирането за данъчни престъпления.

От НАП припомнят, че от четири години във всеки
от областните градове в страната работят координа-
ционни центрове, съставени от служители на агенци-
ята, правоохранителните органи и прокуратурата.

Според проучване 54 на сто
от фирмите изразяват опасения
от фалит, а 63 на сто имат на-
гласа за започване на бизнеса
отново. Просрочени плащания
в началото на 2011 г. имат 24
на сто от малките и средните
предприятия. Това показват
данни от Анализ на състояние-
то и факторите за развитие на

Несъстоятелен е аргументът, че така ще се
решат проблемите на заетостта в някои региони,
смятат от бизнес организацията

графска близост на администра-
цията с бизнеса и гражданите
несъстоятелен. Още повече кон-
тактите на бизнеса с централна-
та администрация практически
не трябва да съществуват. Цент-
ралните ведомства трябва да
формират политики, а не да ли-
цензират, да контролират, да
обявяват и управляват общест-
вени поръчки, да предлагат ус-
луги и да събират такси за това”,
пише в позицията на БСК. “Още
по-несъстоятелен е аргументът,
че чрез преместването на адми-
нистративни структури ще се ре-
шат проблемите на заетостта в
някои региони на страната. Не
администрацията, а бизнесът
създават работни места, а за
целта е нужна стабилна бизнес
среда, част от която е ефектив-
ното административно обслуж-
ване”, заявяват от стопанската
камара, която е член на трист-
ранния съвет.

“За нас е необяснимо защо
няколко поредни правителства,

вкл. настоящото, не ускориха
изграждането на електронно
правителство; не пристъпиха към
оптимизиране на администра-
тивния апарат; не инвестираха
достатъчно в човешкия ресурс,
зает в администрацията, вкл. за
повишаване на дигиталните, ко-

Протестите и съпротивата срещу намерение-
то за преместването на Централното управ-
ление на Агенция “Митници” от София в
Русе продължават да се засилват. След като
служители в управлението протестираха под
прозорците на Министерството на финансите,
бивши директори на агенцията разпростра-
ниха позиция, с която критикуват намерени-
ето на министър Симеон Дянков да прави
реформа в централната администрация чрез
разпръскването й в различни градове в
страната. Това са Асен Асенов, Пламен
Минев, Александър Раков, Ангел Дончев,
Георги Григоров и Ангел Първулов.
“С дългогодишния опит, който имаме в
митническата администрация, категорично

муникационните, езиковите и др.
компетенции”, смятат експерти-
те на БСК. Според тях “подобни
действия, особено в период на
криза, са контрапродуктивни и
носят изключителни финансови,
организационни и социални ри-
скове, които трябва да бъдат от-
четени като косвени разходи и
да се калкулират към общата фи-
нансова тежест на преместване-

то”, завършва становището. От
БСК настояват да се ускори из-
граждането на електронно пра-
вителство; да се пристъпи към
реална административна рефор-
ма, не в географски, а в практи-
чески смисъл, на база електро-
низация на услугите; институци-
ите да формират политики и да
не се намесват в оперативната
дейност.

БИВШИ ШЕФОВЕ НА МИТНИЦИТЕ ПРОТИВ
РАЗПРЪСКВАНЕТО НА АГЕНЦИИТЕ

заставаме зад позицията, че реализирането
на идеята за извеждането на Централното
митническо управление на Агенция “Митни-
ци” извън столицата на страната ще доведе
до непоправим срив при функционирането на
тази администрация, а това от своя страна
може да породи негативни последици за
държавата като цяло”, се казва в позицията.
Според бившите директори ще бъде блоки-
рана и комуникацията с бизнеса, чиито
представителни организации също се нами-
рат в София. Такива са например БТПП,
БСК, АЕБТРИ, Българският съюз за митни-
ческо и външнотърговско обслужване,
Българската петролна и газова асоциация и
редица други браншови организации.

Б
ългарската стопанска
камара (БСК) не на-
мира за целесъоб-
разно решението за
преместване на ад-

Няма да спират тока на ОЦК в Кърджали

Половината български фирми се опасяват от фалит

26 ХИЛ. ЛВ. ГЛОБИ ЗА Е-ТЪРГОВЦИ
За над 26 хил. лв. са глобите,

които Комисията за защита на по-
требителите (КЗП) е наложила по
Закона за електронната търговия,
съобщиха от КЗП. През миналата
година комисията е разгледала 330
жалби и е извършила 220 проверки
за идентифициране на търговци в
интернет.

От комисията уточняват, че ос-
новният проблем, с който се
сблъскват потребителите на е-търго-
вия у нас, е предимно липсата на
информация, спомагаща идентифи-
кацията на търговеца. Това, че търго-
вецът не е обявил данните си, по-
казва, че има причина да бъде ано-

ха отправи към предприя-
тието EVN заради натру-
пани дългове. Това увери
вчера в Бургас министърът
на икономиката, енергети-
ката и туризма Делян До-
брев, цитиран от БНР.

“Задълженията в размер
на 125 000 лв. с лихви ще
бъдат прихванати от ак-
циз, който е дължим от
страна на държавата към
ОЦК. Това е вариант, кой-
то устройва всяка една от
страните. От една страна,
НЕК получава дължимите
суми, от друга страна, за-
водът продължава да по-
лучава електроенергия.
Няма да се спира токът на
ОЦК.

По отношение на дей-
ствията на една от банки-
те за прекратяване на ра-
ботата на едната пещ До-
брев обясни, че тази пещ
спира да работи, за да
спести електроенергия. В
същото време обаче дру-
гата пещ продължава да
работи, което гарантира,
че дружеството ще може
да възстанови своя обича-

малките и средните предприя-
тия - 2011 - 2012 г., подготвен
от “Ноема” ООД по поръчка на
Изпълнителната агенция за
насърчаване на малките и
средните предприятия и цити-
рани от БТА. Анализът ще бъде
оповестен утре.

Над 75 на сто от собствени-
ците на възраст до 40 години

биха започнали бизнес отново
в случай на провал при 52 на
сто от тези на възраст между 51
и 60 години и над 61 години,
сочи изследването.

В началото на 2012 г. близо
45 на сто от българските пред-
приемачи смятат, че достъпът
им до финансиране като недо-
статъчен, а над половината от

тях (54 на сто) се страхуват от
фалит (при 43 на сто в началото
на 2011 г.).

През 2012 г. е регистрирана
средна възраст на всички из-
следвани собственици на мал-
ки и средни предприятия от 46
години, като групата на пред-
приемачите до 29-годишна
възраст обхваща едва 5 на сто,

групата на 30-39-годишните
има дял от 22 на сто, тази на
40-49-годишните - 35 на сто,
50-59-годишните представляват
24 на сто от предприемачите, а
над 60 години - са близо 15 на
сто. В същото време една трета
от малките и средните предпри-
ятия в България представляват
семеен бизнес.

ен производствен цикъл”,
каза Добрев.

Съобщението за спира-
нето на електрозахранва-
нето напълно обезсмисли
живата верига от около 40
металурзи пред пещите,
която направиха вчера су-
тринта работниците, които
не допусна 15-те леяри да
започнат източването на
течния цинк, заяви ли-
дерът на синдиката “Защи-
та” и инженер-технолог в
цинковия завод Стефан
Атанасов. Така до планира-
но източване на течния
цинк от пещите в ОЦК в
Кърджали не се е стигна-
ло. Цинкът от източените
пещи е трябвало да служи
като обезпечение на взе-
тите от банките кредити, но
според синдикатите това
ще доведе единствено до
затварянето на комбината.

нимен. Така той възпрепятства и
правото на потребителя да върне
стоката в срок от седем работни
дни, тоест да се откаже от сделката.

По данни на Европейския потре-
бителски център - България, жалби-
те за сделки по интернет представ-
ляват около 60 на сто от всички жал-
би, докато жалбите за стоки, заку-
пени директно от магазин, са около
20 на сто. В рамките на ЕС потреби-
телите разполагат с минимален
набор от общи права, които са им
гарантирани, без значение къде на
територия на съюза е установен
продавачът на стоки или достав-
чикът на услуги, с когото е сключен

договор от разстояние.
На потребителя трябва да се

предостави информация относно са-
моличността на доставчика, основ-
ните характеристики на стоките или
услугите, тяхната цена, разходите за
доставка, начинът на плащане.

Двойно повече присъди
за данъчни измами
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БСК: Местенето на
администрацията
е анахронизъм

БСК: Местенето на
администрацията
е анахронизъм

БСК: Местенето на
администрацията
е анахронизъм

Р екорд на осъдените за данъчни измами отчитат
от НАП. Само за миналата година броят им е
близо 2000. Това е близо три пъти повече спря-
мо 2009 г. и над два пъти (56%) увеличение в
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безработица, никой не
иска да се занимава със
земеделие. Това каза
пред журналисти ми-
нистърът на земеделието
и храните Мирослав Най-
денов след второто засе-

Мирослав Найденов:

Никой не иска
да стане овчар
Внасяме 10 пъти повече зеленчуци, отколкото произвеждаме

Договор за над 1,7
млн. лева по проект
за изграждане на ре-
циркулационна инста-
лация за производст-
во на синьо-зелени
водорасли подписа
Изпълнителната аген-
ция по рибарство и ак-
вакултури и “ЕКО АЛ-
ГАЕ” ЕООД от Варна.
Одобрената безвъз-
мездна финансова
помощ е на стойност
1 027 441 лв. и е по
мярка 2.1 “Производ-
ствени инвестиции в аквакултурата” от Оперативна
програма за развитие на сектор “Рибарство”. Местопо-
ложението на инвестицията ще бъде в землището на
варненското с. Баново и предвижда откриването на 13
работни места.

Проектът предвижда изграждане на инсталация за
производство на синьо-зелени водорасли от вида спи-
рулина посредством ускорен процес на фотосинтеза
(от морска вода до сухо състояние) в затворени поме-
щения. Технологията е безотпадна, нещо повече - ком-
плексът се характеризира с преобразуване на въгле-
родния двуокис в кислород от водораслите. Производ-
ството е напълно екологично.

Водораслите ще се използват за хранителни до-
бавки, субстанции за медицината и субстанции за коз-
метиката и фармацевтиката. Основното производство
ще е на щамове водорасли - Хлорела и Спирулина,
които са подходящи за България, не са нов вид и имат
широко приложение. Те са разработени в БАН и са
отглеждани в местността Рупите край Петрич преди
20 години.

Найденов.
В сектори като живот-

новъдство, зеленчукопро-
изводство, плодове се изи-
сква работна ръка. И тъй
като трудът е непривлека-
телен, никой не иска да
стане овчар. Те едно вре-
ме не искаха и за това ги
бяха кръстили “оператори
на биологични единици”.
Тези същите днес ги няма,

ди в сектора - около 40%
от средната за страната
заплата. Това заяви от
своя страна президентът
Росен Плевнелиев по вре-
ме на дискусията, в която
участваха и народни
представители, специали-
сти, учени, представители
на НПО. 751 хил. души у
нас са заети в сектора зе-
меделие на пълен и непъ-

програмата. Твърди се, че
ресорът земеделие и про-
изводството на храни е
една от двете най-важни
индустрии на бъдещето,
каза още Плевнелиев.
Според него, земеделие-
то е и двигател на расте-
жа, отрасъл с много сери-
озен експортен потенци-
ал, който започва да раз-
крива своите възможнос-

По време на дискусията президентът Плевнелиев съобщи добрата
новина - увеличава се броят на говедата в България

Има обективни предпоставки за
повишаване цената на хляба зара-
ди рекордната цена на пшеницата
и поскъпването на енергоносители-
те. Това заяви министърът на земе-
делието и храните Мирослав Най-
денов, съобщиха от МЗХ вчера.

ДУМА припомня, че на 4 юли
Найденов каза, че няма основание
за поскъпване на хляба заради по-
високата цена на тока. Той дори
обяви, че евентуално поскъпване
на това основание би било спеку-
лативно.

Вчера Найденов съобщи, че в
близките седмици ще свика Консул-
тативен съвет по зърното, за да се

жат до последно увеличе-
нието на своите продук-
ти, защото потребление-
то на пазара е свито, а
конкуренцията е голяма.
Това коментира за Дарик
председателят на асоци-
ацията на месопреработ-
вателите Кирил Вътев по
повод изказването на
министъра на земеделие-
то и храните Мирослав

Жътвата на пшеница в
страната е към своя край,
съобщиха от Министерство-
то на земеделието и храни-
те (МЗХ). Към 23 юли 2012 г.
са ожънати 9,72 милиона
декара засети площи, кое-
то представлява приблизи-
телно 90%, сочат предва-
рителните данни на обла-
стните дирекции “Земеде-
лие”. До момента общият
добив на пшеница възлиза
на 3,92 милиона тона, при
среден добив за страната
404 кг от декар.

Прибирането на рекол-
тата на практика е приклю-
чило в областите Монтана,
Габрово, Русе, Силистра,
Велико Търново и Бургас. Най-високи добиви са отче-
тени в регионите Добрич (460 кг от декар), Разград
(453 кг от декар), Плевен (448 кг от декар), Силистра
(444 кг от декар) и Велико Търново (438 кг от декар).
Най-висок дял на производство на пшеница до момен-
та е регистрирано в областите: Добрич - 496 хиляди
тона, Плевен - 338 хиляди тона, Велико Търново - 292
хиляди тона, и Ямбол - 247 хиляди тона.

С европари ще
отглеждат синьо-
зелени водорасли

Месопреработватели:

10% ДДС или
вдигаме цените

Прибрани са близо
4 млн. т пшеница

Найденов, че рекордните
цени на пшеницата тази
година ще доведат до
скок в цената на хляба,
месото и млякото.

Месопреработватели-
те предлагат вариант, при
който и потребителите ще
бъдат доволни, и произ-
водителите няма да рабо-
тят на загуба - намалява-
не на ДДС ставката за
храните от 20% на 10%,
обясни Кирил Вътев.

Н
ие имаме ре-
сурси, но лип-
сва работната
ръка. Нищо, че
говорим за

ВВВВВ сички месопроиз-
водители задър-дание на Съвета за раз-

витие на регионите и на-
ционална инфраструктура,
на което бе домакин пре-
зидентът Росен Плевнели-
ев. Дискусията бе за на-
ционалните приоритети в
селскостопанската поли-
тика до 2020 г. България
трябва да излезе с нацио-
нален консенсус по тази
политика и на този сектор
може да се гледа като на
локомотив на българска-
та икономика, каза още

обясни министърът. Какви-
то и пазари да търсим,
каквито и схеми да пра-
вим - няма работна ръка и
е необходима промяна в
социалното осигуряване,
смята Мирослав Найденов.

Все още производи-
телността на труда в зе-
меделието е изключител-
но ниска, четири пъти по-
ниска от общата за ико-
номиката, което означава,
че по този начин се про-
грамират и ниските дохо-

лен работен ден, много
семейства зависят от тази
индустрия, каза още
държавният глава.

Той изтъкна, че през
септември ще е готов
първият работен вариант
на Националната програ-
ма за развитие 2020 и
обеща идеите, които ще
се дебатират на тази
маса, да бъдат чути от
компетентните институции
и да бъдат заложени в
последния вариант на

Снимка БГНЕС

Министърът на земеделието:

Има обективни предпоставки
за поскъпване на хляба
коментира тенденцията за
поскъпване. На съвета ще бъде
обсъдена и цената на фуража, коя-
то може пряко да рефлектира върху
стойностите на млечните и месни
продукти. “Ако засушаването
продължи, има вероятност да пост-
рада реколтата от царевица, което
ще се отрази върху цената на фура-
жа”, посочи Мирослав Найденов.
Важно е обаче да следим тази тен-
денция по цялата верига, за да не
допуснем спекулативно повишение,
добави той. Това, което правим като
държава, за да не се отрази
поскъпването на фуража върху це-
ната на месото, е да се опитаме да
подпомагаме животновъдния сек-
тор, добави министърът.

Междувременно производители
намаляват теглото на опаковките
хляб от 700 до 600 грама заради
драстичното поскъпване на браш-

ното, съобщи председателят на Ре-
гионалния съюз на хлебопроизво-
дителите и сладкарите в Добрич
Тошко Няголов.

По думите му така етикетът на
най-масовия хляб в региона се за-
пазва средно по 90 стотинки, но на
практика в някои обекти вече се
реализира увеличение на цената с
около 10 на сто.

Според Няголов ситуацията на
пазара е много динамична и е
трудно да се направи прогноза за
цената на хляба. Ако се отчете
съвкупността от всички фактори -
поскъпването на горивата, тока,
суровината, цената на хляба би
трябвало да се увеличи с около 30
на сто. Няголов прогнозира, че от
началото на следващия месец хле-
бопроизводителите в региона ще
вдигнат цената на продукта поне с
15 на сто.

вам да бъде запазен, каза
Плевнелиев.

Той изтъкна обаче, че
има и дисбаланси - в зе-
ленчукопроизводството
има негативен тренд на
развитие - България вна-
ся 10 пъти повече зелен-
чуци, отколкото произвеж-
да. В овощарството - само
50% от площите се обра-
ботват за разлика от този
показател през 2000 г.,
по-малко са кравите и
овцете.

ти напук на
кризата.

Бюджетът
на ЕК за земе-
делие е огро-
мен - 387
млрд. евро за
7-годишен пе-
риод от време,
или 39.4% от
бюджета на
европейската
общност. За
България су-
мите са също
много внуши-
телни - ние
имаме за пе-
риода 2007-
2013 г. общо
около 2.5 млрд
евро, а във
втория стълб -
още 3.2 млрд.
евро, обясни
президентът.
Имаме и ръст
на аграрното
производство
в последните
4 г. Аграрният
износ в мили-
арди долари
на земедел-
ска продукция
от 2007 г.
също расте -
сериозен ръст,
който се надя-
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перспектива на Германия, Хо-
ландия и Люксембург. Причи-
на за това е “нарастващата не-
сигурност” за изхода от дълго-
вата криза в еврозоната.

В комюнике международ-
ната рейтингова агенция от-
белязва “все по-засилващата
се вероятност от излизане на
Гърция от еврозоната” и вли-
янието, което би имало по-
добно развитие върху държа-
вите-членки на еврозоната.
“Дори и това да бъде избег-
нато, съществува все по-за-
силваща се вероятност да
бъде поискана помощ от дру-
ги страни от еврозоната като
Испания и Италия”, се казва

Отказът на британския министър-
председател Дейвид Камерън да се
срещне с бъдещия френски президент
Франсоа Оланд, докато той беше на
предизборно посещение във Велико-
британия по-рано тази година, беше
сметнат за грубо неуважение. Но френ-
ският държавен глава реши да си отмъ-
сти за това, когато лидерът на лейбъ-
ристите Ед Милибанд, а не Камерън,
стана първият британски политик, по-
канен в Елисейския дворец.

Преди посещението си в Елисей-
ския дворец вчера, лидерът на лейбъ-
ристите се срещна с министър-предсе-
дателя Жан-Марк Еро и с генералния
секретар на Френската социалистиче-
ска партия Мартин Обри. Те обсъдиха

Близо десет италиан-
ски града, включително и
Неапол, се намират на
ръба на банкрута, пише
британският в. “Дейли
телеграф”. Възможно е
няколко училища в стра-
ната да не бъдат отворе-
ни след лятната ваканция
поради рязкото намаля-
ване на разходите.

“Ситуацията се вло-
шава с всеки изминал

Излизането на Атина от Европейския
съюз в момента не е на дневен ред, съоб-
щи австрийският министър на финансите
Мария Фектер. Тя посочи още, че трябва
да се изчака ключовият доклад на ЕК за
Гърция, преди да се предприемат някак-
ви действия, в случай, че оценките на ЕЦБ
и МВФ имат негативен за Гърция харак-
тер. Европейската комисия трябва да из-
лезе със заключение по този въпрос през
септември, посочи Фектер.

Междувременно едно евентуално от-
тегляме на Гърция от Евросъюза би стру-
вало на основния й инвеститор - Герма-
ния, близо 83 млрд. евро. Това показва
оценката на немската “Декабанк”. “В тази
цифра влизат “германският дял от плаща-
нията за първия и втория пакет с помощи
за Атина, възлизащи до момента на 15 и
22 млрд. евро”, съобщи експертът Кар-
стен Людеман.

Към тези разходи трябва да се доба-
вят 13 млрд. евро заради ангажиментите
на Берлин, които в случай на банкрут на
Гърция ще възникнат към Европейската
централна банка заради обезценяването
на гръцките държавни заеми. Освен това
Германия трябва да поеме и 30 от 106
млрд. евро, които гръцката Централна
банка дължи на “Бундесбанк”, а кредити-
те, отпуснати на Гърция от МВФ, ще нато-
варят немския данъкоплатец с допълни-
телно 3 млрд. евро, подчерта Людеман.

„Прогрес” не се
скачи с МКС

Товарният космически кораб
“Прогрес М-15М” не успя да се
скачи с Международната косми-
ческа станция. Затова руският
Център за управление на полети
ще направи втори опит на 29
юли. Планира се по време на скач-
ването да се проведат редица
инженерни тестове.

Пхенян трупа бойна
техника на юг

Северна Корея разполага де-
сетки бойни хеликоптери в рай-
она на морската си граница с
южната си съседка. Северноко-
рейските действия са предприе-
ти след разполагането на южно-
корейски ракети в Жълто море.
За последните три месеца Пхе-
нян е разположил в своите по-
гранични бази около 50 бойни
хеликоптера.

Правителството на
Перу подаде оставка

Президентът на Перу Олян-
та Умала назначи за премиер
министъра на правосъдието
Хуан Хименес. Смяната стана,
след като досегашният шеф на
кабинета Оскар Валдес подаде
оставка заедно със своите мини-
стри, както е протоколът. Пред-
полага се, че поводът за това е
жестокото потушаване на минь-
орските протести в страната,
по време на които загинаха пе-
тима души.

„Хизбула” извън
терористичния
списък на ЕС

Евросъюзът отхвърли израел-
ското искане да включи ливан-
ската шиитска организация “Хиз-
була” в черния си списък с теро-
ристични организации. “Няма
съгласие по въпроса за поставя-
нето на “Хизбула” в списъка с
терористичните групи”, заяви
Ерато Козаку-Маркулис, външен
министър на Кипър.

Повдигнаха обвинения
срещу Анди Коулсън
и Ребека Брукс

Бившият говорител на бри-
танския министър-председател
Дейвид Камерън Анди Коулсън и
бившата шефка на медийната
империя на Рупърт Мърдок Ребе-
ка Брукс ще бъдат обвинени за
подслушването на телефони. Об-
винения ще бъдат повдигнати и
на шестима бивши журналисти.

Заплашват
имигрантски
квартали в Брюксел

Властите в Брюксел са полу-
чили данни, че са отправени
заплахи за нападение с гранати
по обществени сгради в имиг-
рантския квартал “Моленбек” в
първите дни на Рамазана. Влас-
тите не уточняват кой е пода-
телят на сигнала, както и
възможният извършител на по-
добни нападения.

Оланд си отмъщава на Камерън

10 града в Италия пред банкрут

твърде болезнетата тема за младежка-
та безработица в Европа, която взема
все по-заплашителни размери. Така
например без работа в Испания са 52
на сто от младежите, в Италия - 36 на
сто, а по  22 на сто във Великобрита-
ния и Франция.

Основна тема в разговорите на Ми-
либанд и Оланд бе икономическия рас-
теж в рамките на ЕС. Милибанд, заяви
пред репортерите след разговорите с
френския президент, че двамата са
обсъдили кризата в еврозоната и са се
съгласили, че Европа спешно се нуж-
дае от икономически растеж. Те са се
пазбрали също да бъдат домакини на
конференция против икономиите в Ев-
ропа по-късно тази година.

ден”, заяви председате-
лят на Националната
асоциация на общински-
те съвети Грациано дел
Рио. Преди дни Централ-
ната банка на Италия по-
нижи официалната си
прогноза за италианска-
та икономика. Банката
заяви, че БВП на страна-
та ще се свие с 2 на сто
тази година.

Централната банка

заяви, че възстановява-
нето на Италия ще зави-
си от “съгласуваността,
демонстрирана от ЕС и
от нормализацията на
финансовите пазари”.
Оттам добавят, че ниво-
то на безработицата ще
продължи да расте с над
11 на сто следващата
година в сравнение с
настоящото ниво от 10,1
на сто.

ГЪРЦИЯ НЯМА
ДА ИЗЛИЗА ОТ
ЕВРОЗОНАТА

Юнкер: Ангажирани
сме да пазим
еврозоната стабилна
Германия остана спокойна, след като „Мудис” промени
прогнозата си за кредитния рейтинг на страната

в комюникето на “Мудис”. В
него се изразява становище,
че това би се оказало тежест
за страните, считани за най-
стабилни в еврозоната.

Германия ще продължи да
играе ролята на стожер на
стабилността в еврозоната,
заяви германското министер-
ство на финансите, след съоб-
щението за намаляване на
оценката на перспективите за
икономиката на страната.
“Германия ще направи всич-
ко необходимо заедно със
своите партньори, за да пре-
одолее възможно най-бързо
европейската дългова криза”,
се добавя в комюнике на гер-
манското финансово ведомст-
во. “Тези оценки поставят ак-
цента преди всичко на крат-
косрочните перспективи, до-
като дългосрочните перспек-

тиви за стабилизация не са
споменати”, се посочва в тек-
ста. “Самата Германия е в ста-
билна икономическа и финан-
сова позиция. Отбелязва се
още, че на международните
финансови пазари доверието
в Германия е силно.

След решението на рей-
тинговата агенция ръководи-
телят на Еврогрупата Жан-
Клод Юнкер, който заема и
поста министър-председател
на Люксембург, отбеляза, че
е “силно ангажиран” със ста-
билността на еврозоната.
“Ще вземем предвид реше-
нието на Мудис, която
потвърди силните рейтинги
на ред членки на еврозона-
та”, отбеляза още премиерът.

Агенция “Мудис” е избра-
ла изключително неподходящ
момент да понижи дългосроч-

ната перспектива по рейтин-
гите на европейски страни,
заяви източник от Европей-
ската комисия, цитиран от
ИТАР-ТАСС. “Няма съмнение,
че изявлението на агенцията
е направено в крайно непод-
ходящ момент, когато пазари-
те са обезпокоени от финан-
совото положение в еврозо-
ната”, подчертава той. “На 20
юли Еврогрупата реши да
проведе програма за рекапи-
тализиране на испанските
банки, която ще даде възмож-
ност да бъде възстановено
доверието във финансовата
система на страната. Създава
се впечатление, че анализа-
торите на “Мудис” не отчитат
усилията, които общността
полага за стабилизиране на
финансовата система”, до-
пълва източникът.

Р
ейтинговата аген-
ция “Мудис” понижи
от стабилна на не-
гативна оценката за
икономическата

“Обезпокоен
съм от
ситуацията
в Северно
Косово. От
голямо
значение е
сложните
въпроси,
свързани със
Северно
Косово, да
бъдат
разрешени
чрез
политически
диалог”, заяви
Бан Ки-мун
при първото
си посещение
в Прищина

Снимка БГНЕС

 Силите за сигурност на
Афганистан заловиха група

терористи по време на операция в
провинцията Херат,

Южен Афганистан

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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кончателно прекрати същест-
вуването си поради банкрут
един от най-старите френски
вестници - легендарният
“Франс соар” (France Soir).

Основан през 1941 г. като нелегално издание
на антихитлеристката съпротива, обичаният
във Франция вестник обяви банкрут

Висенте, един от най-силни-
те тайфуни за последното
десетилетие, връхлетя
Хонконг. Стихията наруши
трафика и за няколко часа
блокира деловата дейност
във финансовия център на
града. Над 50 ранени,
повече от 200 повалени
дървета и отчупени части от
сгради. Това донесе тай-
фунът на Хонконг. Фериботи-
те, автобусите и влаковете
бяха спрени, а пристанище-
то затворено. Отменени бяха
15 пътнически полета и
повече от 210 полета бяха
забавени.
Тайфунът Висенте връхлетя
Хонконг с ветрове със
скорост над 140 км/ч.
Властите повишиха опас-
ността от тайфун на най-
високото ниво - 10, за първи
път след 1999 г. Стихията
бушува в продължение на
няколко часа, а след това
продължи да се движи на
север през Китай.

те журналисти Робер Салмон и Филип
Ваян като нелегален вестник на антихит-
леристката съпротива. Още в нелегалност
достига тираж 450.000 екз. на ден през
януари 1944 г. Първият официален брой
излиза на 7 ноември 1944 г. През 1949 г.
вестникът е купен от акционерното друже-
ство за книгоиздаване и периодика
Hachette Filipacchi Me’dias. За генерален
директор е назначен журналистът и теле-
визионен продуцент Пиер Лазарефф, а
Робер Салмон остава шеф на вестника.

През 1953 г. всекидневният тираж
надхвърля един милион екземпляра - по
време на войните за независимост в Ин-
докитай и Алжир. През 2006 г. вестникът
се замеси в големия скандал с публику-
ваните в Дания карикатури на пророка
Мохамед, като ги препечата и така си
навлече ненавистта на ислямската общ-
ност във Франция. Заедно с 12-те датски
рисунки имаше и други шаржове на лица
от други религии, които казват на Моха-
мед: “Не се безпокой, Мохамед, всички
ние също сме били изкарикатурявани тук”.

О
Търговската марка, активите и архивите
на изданието ще бъдат разпродадени. В
началото на века могъщият някога все-
кидневник се беше превърнал в таблоид
с тираж под 23 000 екземпляра и неедно-
кратно бе на ръба на фалита.

През последните години собственик
на “Франс соар” беше руският богаташ
френски гражданин Александър Пугачов,
син на олигарха Сергей Пуагчов, един от
основателите на “Международный промы-
шленный банк” (Межпромбанк). Той купи
вестника през 2009 г. и твърдеше, че в
течение на две години е инвестирал над
80 млн. евро в опит да го спаси. Персо-
налът бе съкратен от 130 на 49 души, но
дори и това не спаси една от легендите
на френския печат от банкрута.

“Франс соар” е основан през 1941 г.
под името De’fense de la France от млади-

ежимът на президента Ба-
шар Асад контролира
напълно арсенала от хи-
мическо оръжие на Сирия,
заяви висш представител
на израелското министер-
ство на отбраната, цити-
ран от Франс прес. Сирий-
ската армия разполага със
значително количество хи-
мически оръжия, режимът
води битка за оцеляване,
но цялото химическо оръ-
жие и оръжията за масово
унищожения са под него-
вия пълен контрол, заяви

През 2011 година Украйна се е
превърнала в световен шампион по
контрабанда на цигари, съобщи
Световната митническа организация
в ежегодния си доклад. В него има
данни за количеството конфискувани
крупни пратки контрабандни цигари

Вирус ХИВ, устойчив на медика-
менти, се е разпространил в
Тропическа Африка през последно-
то десетилетие, съобщават експер-
ти в списание “Лансет”. Изследва-
ния на 26 000 ХИВ позитивни в
развиващите се страни били
преразгледани, съобщи Би Би Си.
Експертите твърдят, че търпимост
може да се развие при хора, които
не спазват режима си на прием на
медикаменти, а също и заради
непрецизното наблюдение на
процеса. Изследователите от
Световната здравна организация
и Юнивърсити колидж в Лондон
откриха, че най-бързото нарастване
на търпимост към медикаменти
се е проявило в Източна Африка -
поне 29% на година. В Южна
Африка ръстът бил 14%.

Мощен
тайфун
удари
Хонконг

УКРАЙНА - СВЕТОВЕН ШАМПИОН
ПО КОНТРАБАНДА НА ЦИГАРИ

В Африка вилнее
мутант на ХИВ,
устойчив
на лекарства

Р

(над 100 000 къса) и страните на
произход на тези тютюневи изделия.
През 2011 година Украйна е станала
лидер. За една година са били
конфискувани 115 големи пратки
украински цигари. На второ място
в класацията е Русия с 63 пратки.

Съгласно данните на Световната
митническа организация за периода
2006-2011 година Украйна за пети път
е начело на страните-доставчици на
контрабандни цигари. За тези шест
години за били задържани 1756
големи пратки украински цигари.

Амос Гилад по израелско-
то обществено радио. Тре-
воженото, разбира се, е че
режимът ще се дестабили-
зира, с което ще се деста-
билизира и контролът, но
засега цялото неконвенци-
онално оръжие е под
пълния контрол на сирий-
ските власти, каза той, ци-
тиран от Ройтерс.

Западните страни и Из-
раел изразиха опасения,
че с отслабването на ре-
жима химическото оръжие
може да попадне в ръцете

на екстремистки групиров-
ки. “Според сведенията,
които имаме (ливанското
шиитско движение) Хизбу-
ла не разполага с химиче-
ско оръжие, идващо от
Сирия, и химически оръ-
жия не са прехвърляни към
терористични организа-
ции като “Ал Кайда”. Не
бива да се тревожим от
несъществена информа-
ция и несъществуващи
факти”, добави Гилад по
повод изявления на сирий-
ските бунтовници, които

малко по-рано обвиниха
режима на Асад, че е
прехвърлил химически
оръжия към летища на
границата, ден след за-
плахата на Дамаск да из-
ползва тези оръжия в слу-
чай на “нападение отвън”.

“Израелското населе-
ние може да бъде спокой-
но и не бива да променя
начина си на живот, да се
поддава на истерия и да
слуша всевъзможни драма-
тични съобщения”, подчер-
та Гилад.

Израел „доволен” от АсадИзраел „доволен” от АсадИзраел „доволен” от АсадИзраел „доволен” от АсадИзраел „доволен” от Асад
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Руският президент Владимир Путин подписа преди броени дни
протокола за присъединяване на Русия към Световната търговска

организация (СТО), етап, който слага край на 18-годишните
тежки преговори. Документът бе одобрен от Държавната дума

(долната камара на руския парламент) на 10 юли т. г. и от
Съвета на федерацията (горната камара) на 18 юли

Регоналните сили - Турция, Саудитска Арабия, Катар и
Иран, проучват с кого най-добре могат да работят,

след като Асад се оттегли и започне надпреварата за
смяната му

Ще рискуваме ли?
Експертите настояват за мораториум върху трансгенните продукти

Е
кспертите предлагат
петгодишен морато-
риум върху вноса в
Русия на трансгенна
продукция и забрана

Марина
ГРИЦЮК

на отглеждането й на терито-
рията на страната ни след вли-
зането в СТО. В противен слу-
чай те се опасяват от натиск на
САЩ върху екологичната и пра-
возащитната политика на Ру-
сия.

Наскоро експерти по въпро-
сите на ГМО (генномодифици-
рани организми) дадоха пре-
сконференция и обясниха рис-
ковете, с които ще се сблъска
страната ни при влизането в
Световната търговска органи-
зация.

По думите на експерта от
“ВТО-информ” Александра
Ждановска САЩ са разработи-
ли документ, свързан с влиза-
нето на Русия в СТО. И в него
са предвидени два начина за
налагане на генномодифицира-
ни продукти. Първо, това е
съдът на СТО в случай на дис-
криминация на модифицирани
продукти (и както показва све-
товната практика, най-често
съдът взима решения в полза
на производителите на ГМО).
Второ, това е ангажиментът на

страната ни да изпълнява
“принципа на прозрачността”, т.
е. да информира другите държа-
ви за законодателни инициати-
ви от екологичен характер или
насочени към защита на пра-
вата на потребителите, още
преди тези закони да бъдат
приети. Освен това ние ще сме
задължени да дадем право на
американските експерти и про-
изводители да участват в раз-
работването на национални
законодателни актове и да взи-
маме предвид забележките им.

Нещо повече, продължи
експертът, в споразуменията за
влизането на Русия в СТО е
записан принципът за еквива-
лентност на продукцията. А това
означава, че не трябва да има
маркировка, която да регистри-
ра разлика между обикновена
продукция и генномодифицира-
на и по този начин да дискре-
дитира последната.

“Повечето опити на държа-
ви-членки на СТО да защитят
пазара си от опасната продук-
ция завършваха несполучливо.
Например Евросъюзът се опи-
та да забрани вноса на месо,
съдържащо хормони на растеж.
Всичко приключи с това, че
съдът на СТО наложи санкция

от 117 милиона долара, въпре-
ки че няколко години по-късно
бе доказано, че такова месо
може да предизвика рак”, каза
Александра Ждановска. Китай
се опита да наложи маркиране
на генномодифицираната про-
дукция, но при заплахата от
съда на СТО се отказа от иде-
ята си. В ЕС искаха да сложат
знака “свободно от ГМО”, но и
това не успяха да направят,
твърди експертът.

По думите на старши науч-
ният сътрудник от Института по
биология на развитието към
Руската академия на науките
Александър Баранов, все пове-

че учени в света правят изво-
да, че ГМО не са безопасни.
Многобройните опити върху
мишки, плъхове, свине, напра-
вени във Франция, Австрия,
Русия, дадоха приблизително
едни и същи резултати. При
бозайниците, които са били
хранени с модифицирана соя,
царевица, картофи и други про-
дукти, се е променяла биохи-
мията на кръвта, хормоналният
фон. Те са раждали слаби по-
коления с по-малък размер,
отколкото тези, хранени с нор-
мална храна, и не всички оце-
лявали. Второто поколение
било още по-болно. Трето по-

коление тези животни не са
давали нито веднъж. “Природа-
та просто забранява по-нататъ-
шното размножаване”, казва
Александър Баранов. Той обяс-
нява, че именно тези бозайни-
ци се взимат за опити, тъй като
при тях става бърза сменяемост
на поколенията и може да се
проследи по-далечен ефект.

Какви други опасности от
влизането ни в СТО виждат
експертите? Сега на територи-
ята на страната ни има зако-
нодателно определена еколо-
гична експертиза, която не е
успяла да премине нито един
образец на модифицирани се-
мена за отглеждане на тери-
торията на страната ни. След
влизането ни в Световната
търговска организация, според
мнението на експертите, този
закон, както и редица други,
защитаващи правата на потре-
бителите, ще бъдат облекчени.
Това е опасно и защото генно-
модифицираните растения оп-
рашват сродните им растения
наоколо и по този начин обик-
новените например картофи на
съседното поле също стават
генномодифицирани. Освен
това транснационалната ком-
пания “Монсанто”, основен
производител на ГМ-про-
дукция, е патентовала правото
си върху семената и сега сел-
скостопанските производите-
ли, които са си сътрудничали
с фирмата, са задължени вся-
ка година да купуват нови
семена. Както са принудени
да купуват и огромно коли-
чество хербициди за отглеж-
дане на ГМО.

Регионалните сили в надпревара
за влияние над Сирия след Башар Асад

О
пустошението от бомбения
атентат миналата седмица, при
който бяха убити четирима клю-
чово важни членове на вътреш-
ния кръг на сирийския прези-

Тейлър ЛЪК

дент Башар Асад, накара регионалните
сили да пренасочат усилията си към пери-
ода след Асад, твърдят анализатори. “От
първия ден падането на Асад бе основна-
та цел на саудитско-катарско-турската ос.
Сега, когато целта им ясно се вижда, те се
подготвят за втората фаза - да оказват
влияние върху първото правителство след
Асад”, каза Ораиб Рентауи, директор на
Центъра за политически изследвания “Ал
Кудс” в Аман.

Военният напредък на сирийските бун-
товници в последните дни според Рентауи
е довел до промяна в стратегиите на Са-
удитска Арабия, Катар и Турция, които
гръмогласно се противопоставят на Асад.
Твърди се, че тези три страни дават пари,
оръжие и дори хуманитарна помощ на
опозицията, за да гарантират, че подбра-
ни елементи от нея ще се издигнат на
върха, когато започне надпреварата за
замяна на Асад. “По-специално Саудитска
Арабия и Турция сега проучват с кого най-
добре могат да работят и ще направят
всичко по силите си да осигурят успех на
тези хора”, каза Рентауи. Тъй като управ-
ляващата алауитска секта на Асад обхва-
ща само 10 процента от населението, на-
блюдателите казват, че всяка промяна на
режима или демократичен преход вероят-
но ще изхвърли съюзниците на Иран от
властта в Дамаск.

Неотдавнашните победи на опоненти-
те на Асад накараха ключовия му регио-
нален съюзник Иран да ускори усилията
си за постигане на “най-добрия си най-
лош сценарий” - безкръвен преврат за сва-
ляне на кръга на Асад от власт, като съще-
временно се запазват непокътнати инфра-
структурата на управляващата партия Баас
и проиранската политика на Дамаск, каз-

ват анализатори. “Тъй като Асад почти
сигурно ще се оттегли от властта, Иран
търси хора от режима, чиито ръце не са
изцапани с кръв, които да поемат юздите
или да ръководят преходния период”, каза
Рентауи. Той добави, че Иран и ливански-
те му помагачи от организацията Хизбула
през последните седмици са понижили
традиционната си подкрепа за Сирия.
“Вместо да се борят да задържат Асад на
власт, Иран и Хизбула сега просто се бо-
рят да задържат проиранска власт в Си-
рия”, каза Рентауи.

Регионалните свръхсили приемат па-
дането на режима на Асад като възмож-
ност да разширят или укрепят влиянието

си, но съседите на Сирия
трябва да решават неот-
ложни проблеми със сигур-
ността. Броени часове след
смъртоносното нападение
в Дамаск в сряда Ливан и
Ирак повишиха степента
на охраната по слабо за-
щитените си граници със
Сирия. Йордания пък обя-
ви извънредно военно по-

ложение по северната си граница със
Сирия. Превземането от бунтовническата
Свободна сирийска армия на основни кон-
тролно-пропускателни пунктове по грани-
цата с Турция, а според някои съобщения
и всички контролни пунктове по граница-
та с Ирак, не успокои тревогата в двете
съседни страни. “Когато Турция и Ирак по-
гледнат към Сирия, те виждат десетки
секти. Виждат джихадисти и шиитски ми-
лиции. Виждат партията Баас, чиято сила
отслабва ден след ден. Виждат още един
Ирак, което е най-големият кошмар за
всяка страна”, заяви бившият йордански
външен министър Абдула Енсур. Тези тре-
воги се подхранват от страховете, че вла-

стови вакуум в Сирия би довел до масов
наплив на палестински бежанци в Йорда-
ния и на алауити в Ливан, което ще повли-
яе на деликатния демографски баланс в
тези страни и потенциално може да пото-
пи целия регион в политическа криза.

Според Енсур съседите на Сирия са
започнали дискретна дипломатическа
кампания за натиск над Арабската лига,
ООН, ЕС и дори САЩ за улесняване на
мирно предаване на властта и избягване
на хаоса, който би могъл да се разпрост-
рани и на тяхна територия. “Започна да се
проявява нова тенденция на този конфликт
да се сложи край с думи, а не с оръжия,
и да се избегне гражданска война. Един-
ственият въпрос е дали хората ще се вслу-
шат”, каза Енсур.

Докато регионалните сили се подгот-
вят за края на четири десетилетия управ-
ление на Сирия от династията Ал Асад,
битката за бъдещето на страната тепърва
започва. “След толкова много пропуснати
възможности и кланета съдбата на режи-
ма най-сетне е решена. Битката за това
кой ще дойде на власт обаче не е приклю-
чила”, каза Рентауи.

Ливан и Ирак повишиха степента на охраната по слабо защитените
си граници със Сирия. Йордания пък обяви извънредно военно

положение по северната си граница със Сирия
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Интервю

Интервю на Велиана ХРИСТОВА

 Какво става със Закона
за предучилищното и учи-
лищното образование, който
уж беше много спешен, пък
сега темпото се забави и
май сте доникъде с второто
четене в парламентарната
комисия?

- Очевидно е, че законът
няма да влезе в сила от нова-
та учебна година, каквото
беше първоначалното наме-
рение на министър Игнатов. И
това е добре. Защото той по-
ставя повече въпроси, откол-
кото дава отговори. Видно е,
че комисията по образование-
то има проблеми с част от тек-
стовете и неслучайно някои
текстове просто бяха отложе-
ни. При това базови текстове,
които се отнасят за видовете
училища като собственост,
като управление, форма на
обучение. А това означава, че
не си си изяснил как трябва да
изглежда образователната
структура и няма как да фор-
мираш закон за начина, по
който тя работи. Ясно е, че
много от текстовете се нужда-
ят от прецизиране, че са не-
еднозначни, че дават възмож-
ност за различно тълкувание
и за спорно приложение. За-
това е добре върху закона да
се работи по-дълго време така,
че когато влезе в сила, той на-
истина да има някакъв смисъл,
да подреди системата и да й
даде възможност да работи. А
не да предизвика хаос, какви-
то са опасенията на мнозина
от колегите.

 Очакваше се, че най-
спорно ще бъде държавното
финансиране на частните
училища, а се оказа, че има
много други конфликтни тек-
стове.

- Да, иска се частните учи-
лища да бъдат финансирани
от държавата еднакво с
държавните и общинските и
това предизвика сериозни ко-
ментари в комисията. Нещо
повече, колега от ГЕРБ се
опита с гласуване да забрани
на мен и на колегата Ивелин
Николов да използваме аргу-
ментите, произтичащи от това
държавно финансиране, при
обсъждането на другите текс-
тове по-нататък - нещо, което
е прецедент в 22-годишната
практика на Народното събра-
ние. Успокояваме ме фактът,
че все пак мнозинството в ко-
мисията не подкрепи тази за-
брана, защото щяхме да из-
паднем в твърде комична си-
туация при обсъждането на
толкова важен закон. А той е
важен закон, базов, много
обемен - това са около 400
текста, от които 350 са члено-
вете в основното тяло на зако-
на. Когато си наясно, че с
въвеждането на този закон
една сложна система трябва
да започне да работи без
сътресения и с логически по-
следователни действия, тога-
ва проектът става съвсем спо-
рен - той не е добър и като
правна техника, и като логика
на текстовете, и като последо-
вателност на стъпките.

 Какви най-големи опас-
ности за образователната

Валентина Богданова:

Учителят го няма
в закона за
училището
Това, което става с бъдещето на средното образование,
просто не може да е истина, казва депутатката от БСП

ВАЛЕНТИНА БОГДАНОВА е родена на в с. Курило,
област София. Завършила е българска филология и
психология. Работила е като педагог и помощник-
директор на 170-о СОУ “В. Левски” в Нови Искър.
Тя е народен представител от БСП в 40-ото и в
41-ото НС. Член е на парламентарната комисия по
образованието, науката, младежта и спорта.

Íîâ çàêîí ñå ïðàâè,
çà äà ðåøè ïðîáëåìè,
à íå äà ñúçäàäå õàîñ

система виждате в проекто-
закона?

- За мен най-опасното, кое-
то се задава, е, че законът
влезе в комисията, влезе в пар-
ламента, обсъжда се на второ
четене, без изобщо да е ясно
на депутатите какво следва от
неговото прилагане. Ние не
разполагаме с анализ на това
какво представлява цялостна-
та училищна мрежа в Бълга-
рия, какви са демографските
перспективи в отделните райо-
ни, възможно ли е въобще
съществуването на т.нар. обе-
динени училища, които ще обу-
чават от I до Х клас. Идеята по
същество не е лоша, но има
спор около нейното приложе-
ние, тъй като говорим за малки
населени места, за движение
на хора към големите градове
и за това, че децата в тези
селища трябва да имат поне
условна сигурност за своето
образование. Няма такъв ана-
лиз. Всъщност няма никакъв
анализ.

 Обединените училища
не са ли едно измъкване от
проблемите, които ще
възникнат за малките сели-
ща при намаляването на ос-
новното образование до VII
клас?

- Това може да бъде
измъкване или пък успокоява-
не на общността - че училища-
та, които ще обучават една
година по-малко, биха могли да
запазят бъдещето си, ставайки
обединени. Само че има спор
за това как изглеждат средищ-
ните и защитените училища -
това е наша идея, за да се за-
пазят училища в малките сели-
ща и да има възможност за
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достъп на всяко дете до обра-
зование. Но не е ясно как ще
стане при този стандарт, който
се предага в момента, с липса-
та на стратегия как ще се уве-
личава издръжката на учили-
щата, как ще се работи с учи-
лищата, които обучават от 60
до 150 деца и за които общи-
ните искат допълнително фи-
нансиране, за да ги опазят - но
никой не им го обещава. Как
тези училища ще могат да ста-
нат обединени, като очевидно
децата, които ще обучават, ще
са сравнително по-малко. Няма
отговор на тези въпроси, няма
яснота, когато ще се работи по
бюджетите за следващите го-
дини, какво финансира държа-
вата и какво следва от това.

Другото, което е много важ-
но и е напълно неясно - как
общините ще поемат новите
си задължения. Те самите за-
явяват проблемите си и са
наясно, че имат различен ре-
сурс, на много места - оскъ-
ден, за да финансират втория
стълб, за който на този етап
държавата не е казала как
осигурява средства. И за капи-

таловите разходи, и за  из-
дръжката, и за начина на уп-
равление на училищата,
които досега са държавни, а
ще станат общински. На общи-
ните не им е ясно какво след-
ва от това. Проблемите са
много сериозни, като добавим
и идеята за автономия, запи-
сана в закона, за училищата,
които осигуряват задължител-
ното образование, без да е
ясна посоката, в която те мо-
гат да правят собствени поли-
тики за развитие.

 На фона на толкова
нерешени проблеми, кому е
нужно и какво добро следва
от уеднаквяването на мате-
матическите и на другите
елитни гимназии с всички ос-
танали училища? Каква е
целта, какво по-добро се
очаква от това?

- Ние водим един нелеп
разговор за това, че в момен-
та създаваме модерен евро-
пейски закон за българското
образование. Аз съм за това
да има модерен закон, да има
европейски регламенти за
учебните дейности в българ-
ските училища; аз съм за това
получилите българска дипло-
ма за средно образование да
бъдат съпоставими и конку-
рентни в своето развитие. Има-
ме обаче спор за това, че из-
ползваните нови думички и по-
сложни определения по ни-
какъв начин не правят закона
модерен. В края на краищата,
целта на всички ни е Бълга-
рия да има работеща образо-
вателна система. Унифицира-
нето на училищата не е добро
решение. Защото лицемерно
даваме възможност на всички

да заявяват по-различни кри-
терии при подбора на децата,
при учебните програми, а това
е глупава работа. Министерст-
вото трябва да е наясно какво
се прави в българските учили-
ща, които - повтарям, осигуря-
ват базовото, задължителното
образование. Те не са висши
училища, за тях автономията е
неприсъща - подборът на свои
учебни програми, включител-
но на учебните часове - тази
автономия в момента звучи не-
лепо. Формално си я дал, но
не си я обяснил и заедно с
това си разделил училищата
на специализирани и неспе-
циализирани. Очевидно е, че
специални учебни програми
ще има само в специализира-
ните училища. Според този за-
кон и математическите, и ху-
манитарните гимназии вече
не са специализирани учили-
ща, т.е. по логиката му те ра-
ботят по стандартната методи-
ка, валидна за всички остана-
ли училища, по стандартното
разпределение на общообра-
зователните предмети.

Второ, вносителите твърдят,

че въвеждат общи критерии за
работата на училищата и в гра-
ниците на тази автономия на
всички дават възможност да
правят прием в V и след VII клас.
Това решавало проблема на
математическите гимназии. Но
това означава, че и на едно
квартално училище, и на едно
математическо училище ние
даваме еднакви възможности и
еднакви права. Ако погледнете
текста в закона, на който вно-
сителите се основават, твър-
дейки, че не закриваме съвсем
математическите гимназии, ще
видите, че този прием не пред-
полага подбор. Той просто е
план прием. Никъде не пише,
че когато приемаш деца, имаш
право на подбор, на изпит или
конкурс, което означава, че
първият записал се е първи по
право. А той може да няма
никакви математически способ-
ности, да е просто плод на ро-
дителски амбиции. Когато ня-
маме ясно разчетени правила,
ще ликвидираме една практи-
ка за ранния прием в V клас,
която бе въведена в закона,
за да няма прием тайно и по
други критерии - с “дарения” от
родителите или с вътрешни
конкурси, които са спорни. С
това унифициране на формите
на обучение в училищата
всъщност ще лишим талантли-
вите деца на България от при-
знанието, че учат в добри, в
елитни училища. Всъщност с
новия закон закриват матема-
тическите гимназии, но не ис-
кат да го кажат публично.

 А другият тип учили-
ща - за децата със специални
потребности?

- Законът ще създаде про-
блеми и за уязвимите деца.
Водим един глупав разговор
за това как всяка община ще
изгради свой център за под-
крепа на личностното разви-
тие и в него ще прави всичко,
включително ще образова де-
цата със специални образова-
телни потребности. Не си да-
ваме сметка, че общините
може да нямат възможност да
осигурят ресурсни учители,
може да нямат пари да ги
издържат. Никой не може да
предвиди какво ще се случи в
малки общини, в които има
такива рискови деца. А като ги
поставим тези болни дечица в
обикновеното училище, това
ще е лошо и за тях самите,

защото ги поставя в среда,
която ще ги депресира още
повече. Защо бе, хора? Дайте
възможност на родителите да
изберат. Това не ни прави чест
като законодатели.

 Опираме до кадровия
проблем, статистиката по-
казва, че само 2 процента от
учителите са на възраст
под 29 г. Има ли нещо в зако-
на, което да предотврати
кадровата катастрофа в
училището?

- Този въпрос ме връща към
една толкова нелепа диску-
сия, водена в комисията, че
дълбоко не ми е хубаво да я
възпроизвеждам. В закона ду-
мата учител се споменава
само веднъж - в главата “Пе-
дагогически специалисти”.
Нелепо е да правим закон за
образованието и в него да
липсва думата учител. С гла-
суване мнозинството в коми-
сията отхвърли нашето пред-
ложение с колегата Ивелин
Николов учителят да бъде из-
ваден от групата на педагоги-
ческите специалисти и да бъде
обособен като определяща ка-
тегория човеци, които опреде-
лят смисъла, значението и
бъдещето на българското об-
разование. Това е най-нелепо-
то, което можеше да се случи
- в такъв закон статутът на учи-
теля да го няма. Той просто е
скрит в една общност, нарече-
на педагогически специалис-
ти, където са и педагогически-
те съветници, и психолозите, и
отговорниците на компютърни
кабинети, и всички, които ра-
ботят в системата на образо-
ванието, и административният
и помощният персонал. Което
си е срамна работа. Аз не раз-
бирам и не приемам подобно
отношение към учителя. Лице-
мерно говорим, че уреждаме
статута на учителя, а го вадим
като главна фигура от закона!
Второ, аз не виждам как нор-
мативно ще уредим статут,
който ще привлича млади хора
към тази професия. Надявам се
комисията да приеме поне
нашето предложение да има
срок, в който квалификацията
на учителя да е задължителна
- на три години, на пет години,
и да се прави във висшите учи-
лища. Това трябва да е дей-
ност, която е финансово осигу-
рена от държавата.
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Датата

Борисов, Младенов
вече прекрачи

границите

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

ИНА
МИХАЙЛОВА

Държава
на разрухата

ЕВРОПЕЙСКИ ДЕН ЗА ПЪТНА БЕЗОПАС-
НОСТ. Обявен е с решение

на ЕК. Т.г. инициативата е по-
светена на активното участие
на младите хора за предотв-
ратяване на пътни инциденти.
По официални данни катастро-
фите са една от главните при-
чини за високата смъртност сред българите на
възраст от 15 до 24 г. Всеки месец в страните-
членки на ЕС 500 младежи стават жертви на
ПТП. Всяка година около 6000 губят живота си,
а над 60 000 получават сериозни травми. В Бълга-
рия през 2011 г. при злополуки на пътя са заги-
нали 120 младежи, 1895 са били ранени.

916 - УМИРА КЛИМЕНТ ОХРИДСКИ, ЦЪРКО-
ВЕН ДЕЕЦ И КНИЖОВНИК (Р.
ОК. 840 Г.) Най-видният ученик

на славянските първоучители Ки-
рил и Методий. Първият епископ,
проповядвал на старобългарски
език. Православната църква го тачи
като един от светите Седмочисле-
ници. Датата на смъртта му е наме-
рена в сбирката “Списък на епис-
копите от Велеград” от Ватиканска-
та библиотека. На 27 юли според
историците е неговото погребение. От 4 януари
1905 г. Софийският университет носи името му.

1905 - В РУСЕ (РУСЧУК) СЕ РАЖДА ЕЛИАС
КАНЕТИ, АВСТРИЙСКИ ПИСАТЕЛ ОТ ЕВРЕЙ-
СКИ ПРОИЗХОД (УМИРА 1994 Г.). Получава

Нобелова награда за литерату-
ра през 1981 г. В чест на писа-
теля родният му град Русе учре-
дява през 2005 г. националната
литературна награда “Елиас Ка-
нети”. Творчеството му е отличе-
но с много награди. Сред най-
известните негови творби са
“Спасеният език”, “Маси и
власт”, пиесите “Сватба” и “Ко-
медия на суетата”, романът “Заслепението” и др.

1916 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ Е ИЗПОЛЗВАН ПРОТИ-
ВОГАЗ. Това става в САЩ при

спасяване на 32-ма души, затру-
пани при експлозия в мина бли-
зо до езерото Ери в щата Пен-
силвания. Противогазът е патен-
тован от американския изобре-
тател Гарет Морган (1877-1963)
на 13 октомври 1914 г. Идеята
за създаването на приспособ-
ление за дишане, което да
предпазва от отровен въздух
и смъртоносни за човешкия организъм химиче-
ски вещества, се ражда след серия инциденти
със задушавания на пожарникари.

1934 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ КОРДОВ, ЕСТРА-
ДЕН ПЕВЕЦ, КОМПОЗИТОР И ДИРИГЕНТ
(УМИРА 2006 Г.).

Един от пионерите на
българската попму-
зика. Характерни за
стила му са лирични-
те балади. Участвал е
в първата българска
мъжка вокална група
и във вокалния квин-
тет “Приятели на пе-
сента”. Бил е солист
на квинтет “Мелоди” и квинтет “Студио 5”; препо-
давател по пеене в Естрадния отдел на БДК и в
Нов български университет. Участвал в много
международни фестивали и конкурси, носител
на държавни отличия и международни награди.

1978 - РОДЕНО Е ПЪРВОТО В СВЕТА БЕБЕ,
ЗАЧЕНАТО ИН ВИТРО.

Методът за оплождане в еп-
руветка е разработен от бри-
танския учен Робърт Едуардс.
Първото бебе - Луиз Браун,
се ражда в Англия. За вели-
кото си постижение, дало
шанс на милиони бездетни
двойки по света да имат соб-
ствени деца, Едуардс полу-
чава Нобелова награда за медицина за 2010 г.

1984 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ ЖЕНА-КОСМОНАВТ
ИЗЛИЗА В ОТКРИТИЯ КОСМОС. Светлана Са-

вицкая, втората жена-космо-
навт след Валентина Тереш-
кова, прекарва 3 часа и 34
минути извън космическия
кораб. Това става по време
на втория й полет като бор-
динженер на “Союз Т-12”.
След завръщането си започ-
ва подготовка за полет на
станцията “Салют-7” като ко-
мандир на първия изцяло
женски екипаж, но мисията не се осъществява.

Анатолий СТАНКУЛОВ

“Ние сме на входа на
арабския свят към Евро-
па и не можем да си поз-
волим да прекрачваме
граници, да посочваме с
пръст.” Това заяви вчера
премиерът Бойко Борисов
след срещата си с Джон
Бренън, съветник на аме-
риканския президент по
въпросите на национал-
ната сигурност. “Израел е
друго, САЩ са друго, Ру-
сия, Великобритания са
друго”, добави министър-
председателят. И още от
тази пресконференция:
“Отношенията с арабския
свят са динамични... Кол-
кото по-малко по тази
тема българите говорим,
толкова по здравословно
за нас.”

Златна му уста на г-н

Борисов! Ама късно и ос-
вен това не е ясно днес
какви ще ги говори, защо-
то при него позициите са
винаги ден до пладне.
Късно е премиерът Бори-
сов да заема предпазли-
ва позиция по случващо-
то се в арабския свят,
защото външният му ми-
нистър вече ни накисна.
Николай Младенов не се

поколеба да натовари
страната ни с активна
роля както в либийската
драма от миналата годи-
на, така и в продължава-
щата сирийска трагедия.
Няма съмнение, че катар-
ският вектор на външната
политика - пословичното
вече правителствено по-
сещение и предстоящото
президентско през 2013

г., е пак в руслото на ак-
тивно участие или по-точ-
но активно приставане на
новите уж силни в Близ-
кия изток. И това на фона
на напълно очевидното
подклаждане на огъня в
Близкия изток от страна
на същото това емирство
и съседната му Саудитска
Арабия. Очевидно е, че
зад цялата т.нар. “арабска

пролет” стои опит за раз-
решаване на вековен
конфликт между арабите
сунити и шиити, между
Иран и монархиите от
Залива, че стои въпросът
за лидерството в мюсюл-
манския свят, което си
оспорват няколко държа-
ви. И в тази игра активно
участват и великите сили,
всяка със своя интерес, и
от това цялата история
става все по-заплетена,
но не по-малко кървава и
непредсказуема.

България, благодаре-
ние на Николай Младе-
нов, без абсолютно ни-
каква полза за национал-
ните интереси се намеси
в тази игра на едната
страна. Вероятно външни-
ят министър мисли, че
като върви след САЩ
като пърле след майка си,
върши нещо правилно.
Колко е хубаво да вървиш
след силните на деня, а,
Младенов? Обаче истина-
та е тази, че ако нещо
наистина силно думне в
този близък до нас реги-
он, учителите на Младе-
нов ще се изнесат далеч
отвъд океана, но ние няма
да има къде да се изне-

сем. Впрочем Младенов
може и да успее.

Вчерашното изказва-
не на Бойко Борисов из-
глежда като опит да се
стегнат юздите на
външния министър. Обаче
вече наистина е късно,
дюнер дипломацията се
провали, а България е
вече на картите на све-
товния тероризъм.

Неизплатени заплати,
стачки, загуби, спиране на
производство, опити за про-
дажба и оправдание за
проблемите с липсата на
средства. Спомняте ли си
това преди години? Случ-
ваше се с “Кремиковци”.
Днес става с Оловно-цин-
ковия комбинат в Кърджа-
ли. Действащите лица са
приблизително едни и
същи. От едната страна е
собственикът - по ирония на
съдбата един и същ, от дру-
гата страна са работниците
- различни, но с еднаква
участ. Има и трета страна -
държавата. Тя и в двата
случая е абдикирала и не
прави нищо, за да спре аго-
нията на хората.

Повече от 20 години
сме свидетели на прибли-
зително една и съща схе-
ма на разгрома на родното

производство. Пред очите
ни водещи предприятия и
производства се привати-
зират или дават на конце-
сия, срещу което държава-
та и нейните поданици не
печелят почти нищо. За
сметка на новите собстве-
ници, на които се харизва
несметно, сътворено от
поколения, имущество. Те,
новите собственици, пече-
лят предостатъчно, за да
живеят охолно и заради
всички нас. А държавата, в
лицето на определени ми-
нистри - бездушни чинов-
ници, вместо да се намеси
решително и да спре по-
грома, безучастно вдига
ръце и оставя на произво-
ла хиляди семейства.

Тъжната участ на “Кре-
миковци” днес се възпроиз-
вежда в родопския град
Кърджали. За разлика от
столицата, където възмож-
ностите за работа и препи-
тание са далеч по-големи,
местните хора, чието съще-
ствуване и бъдеще е
свързано с оцеляването на
ОЦК, са на прага на отчая-
нието. Затварянето на ком-
бината ще обрече района
на обезлюдяване и
обезбългаряване. Протести-
те и живите вериги не са
решение. Безпомощен, ра-

ботник от ОЦК заплаши, че
ще скочи от комина на ком-
бината, защото не знае как-
во да прави и как да
издържа семейството си.

В същото време държа-
вата следва някакви прави-
ла, които човешката логика
отхвърля. Не може тази
държава да прилага прави-
ла спрямо работодатели с
“черен етикет”, които не
просто грубо погазват зако-
на, а стоят над него. Не
може държавата да залъгва
работниците в Кърджали с
оптимистични информации
за евентуален купувач, за
да тушира протестите. Не
може държавата от Слън-
чев бряг да обяснява как
няма да спре тока на ОЦК,
как не бива производството
да загине, а в същото вре-
ме съдия-изпълнители и
представители на банката-
кредитор да описват имуще-
ството на структуроопреде-
лящо предприятие на
България.

Коя е тази държава, ко-
ято с месеци прави финан-
сова ревизия на работода-
тел, съсипващ предприятие
след предприятие? Коя е
тази държава, която позво-
лява на същия този работо-
дател с месеци да не пла-
ща заплати и осигуровки на

хиляди нейни граждани?
Коя е тази държава, която
завира глава в пясъка, ко-
гато такива работодатели
наемат работници и дикту-
ват хиляди човешки съдби?
Това е същата тази държа-
ва, в която повече от поло-
вината фирми се опасяват
от фалит. Това е държавата
на фалиращи металургични
комбинати, когато същите
по цял свят печелят. Това е
същата държава, в която
дружества за цветни мета-
ли отчитат загуби на фона
на растящите цени на тези
метали на международни-
те пазари.

Има такава държава. И
тя повече от 20 години
следва една и съща схема.
На разрухата. Бедите ни
връхлитат от различни стра-
ни, имат различни имена,
но от “Кремиковци” през
ОЦК до БДЖ пътят е ед-
накъв. И ако тези министри,
които от плажа и парламен-
тарната трибуна ни говорят
за национално-отговорното
си мислене, милеят за тази
държава и искат да я има
на картата, би следвало да
не си затварят очите. И да
не бъдат съучастници на
онези, които хапка по хап-
ка изяждат националното
ни богатство.
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Достоевски, авторът на “Запи-
ски от подземието”, но и на “За-
писки от мъртвия дом”, иронизи-
ра жестоко Тургенев по повод
негова дописка от бреговете на
Темза: “Не гледайте, сякаш ни
казва авторът, страшната буря,
нито давещата се майка с дете в
ръце, които моето могъщо перо е
описало достатъчно живо, но
вижте как аз не съм могъл да
понеса всичко това.”

...НО ЗАЩО В ПОДЗЕМИЕТО?

По повод на филма „Забравената галерия”,
излъчен на 23 юли по БНТ

Бентли с газова уредба
Нека сериозно
да им се посмеем

индромът вероятно може
да бъде наречен “овче си-
рене от краве мляко”. Но
хайде да я подкараме едно
по едно, в историческа по-

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

десетилетия се извървяха
много личности начело на
федералното германско
правителство и от десния, и
от левия център. Не казвам,
че всички блестяха като
Хелмут Шмит. Но това, кое-
то безспорно винаги впе-
чатляваше и впечатлява, е
не само тяхната политичес-
ка  обиграност ,  но  и
задълбочеността в мисле-
нето им, способността да се
изразяват, да заемат и от-
стояват отговорни държав-
нически позиции.

Никога не съм из-
питвал недостиг на
национална гор-
дост,  защото
твърдо знам, че
има много с
каквото да
се гордея.
Н е е д н о -
к р а т н о
с ъ щ е в р е -
менно ме е притесня-
вало

нивото на
българските

политици

Като се започне от но-
менклатурните дървеняци от
миналото и се стигне до пред-
ставителите на днешния не-
прикрит с нищо примити-
визъм.

Обяснението на
проблема вероятно
е, че ценностно
културната ко-
ординатна си-
стема у нас и
в Стара Европа
про-дължава да
е доста различна. Наскоро една моя
позната реши искрено да ме ожали,
като видя, че из София шофирам Тико.
“Ето, професорите се свират, а мутри-
те са се разположили в джипове!”

Работата обаче е там, че профе-
сорите и на Запад, заради паркира-
нето и целия гмеж по градовете, из-
ползват малки коли или добре функ-
циониращия навсякъде обществен
транспорт. Заветната им мечта не е
да си купят грамадно черно лъскаво

возило с излъчване на глиган.
Впрочем, за сведение, черни
коли в развита Европа се ка-
рат главно от правителствени-
те учреждения и банките. При
нужда, за извън града, инте-
лектуалните среди ползват
комбита. Да, семейните авто-
мобили може да са дори “Мер-
цедес” или “Ауди”, много по-
рядко БМВ, но те са преобла-
даващо комби. На почит в кон-
текста на придвижването на
средни разстояния е и висо-

коскоростната железница.
Защото няма смисъл ау-

тобаните да бъдат пре-
пълвани посредством

автомобили с по
един човек в

тях.  Пък и
с к о р о с т и т е ,

които влакът
постига, не са по

силите на нито едно
“Порше”.

Ако там, на Запад,
професорите притежа-

ват някакъв джип, то
той е стар, очукан и
препатил, непаркетен
модел:  “Дифендър” ,

“Ленд Крузър”  или
“Паджеро”,  който
предимно седи в
гаража, а излиза и

се ползва през уи-
кендите по истинското
му предназначение -

по-рядко за лов, а
главно за излети

сред природа-
та,  начина-

ния свърза-
ни с “дача-
та”  или
спорт.

Кой все
пак в Европата кара видимо по-ред-
ките, отколкото у нас, представител-
ни и спортни коли? Главно лица от
обслужващата сфера, такива на
“бързите пари” и преуспели хора на
изкуството. Сиреч контингент, който
изпитва с оглед новобогаташкото си
самочувствие нуждата от външна по-
казност.

В България по исторически, вероят-
но, причини културата на изисканата
скромност, т.нар. ъндърстейтмънт, липсва,

Константин ЕЛЕНКОВ

Чаках с нетърпение тоя филм
- първо, защото сам се увлякох
преди 10 години да извървя една
пътека от ония, по които е мина-
вал Майстора. И, второ, защото
знаех за усилията на кюстендил-
ци да извадят от подземията и
другия дял на галерията, незаст-
роения.

Удивих се тогава на неподо-
зираните пространства, белязани
на всичко отгоре (отдолу?) с
подстъпите към римските основа-
ния на този най-древен град.

Филмът започва завладяващо
с изваждане на “сцената” на една
от моделките на Майстора, която
с цветя нарежда по народному
пред паметника на Художника.
После обаче бързо-бързо ни сва-
ля по един недобре премислен
начин в подземието на галерия-

та! И оттук нататък зрителят не-
доумява: за кого плачат? Скло-
нен съм да отдам причината за
подвеждащото раздвоение на
зле построения пърформанс*.
Разфокусирването стига дотам,
че се чудиш - за Майстора, за
галерията или за подземието,
което стои недостроено! И кому
беше нужен тоя плач!?

Най-малкото на Майстора!
Светла душа, с творчество, пост-
роено и предназначено за ГОР-
НИЯ кат, за етажа на “светлата и
чиста багра”. В разговор с Васил
Стоилов той казва: “Светлината
се пречупва не само през очите
ми, но и през палитрата. И това е
другата светлина. Тя е или по-
цветна, или по-бледа - според
чувството, което имам в момента.
И като отнесеш картината у дома,
все едно че си я откъртил от при-
родата...”

Защо акад. Светлин Русев е
решил по този начин да извика
съчувствие и съучастие към... Май-
стора? И е подвел сума хора, кои-
то така и не разбраха какво точно
се иска от тях. Не бяха убедител-
ни, според мен, нито Страдивари-
усът на Минчо Минчев, нито “зе-
метръсният” спомен на проф. Емил
Попов (Освен ако не си е припом-
нил картината “Земетръс” на Бо-
рис Георгиев, в която лицето на
Майстора изразява целия потрес

от събитието). Не вярвам и Миха-
ил Калдъръмов, директор на га-
лерията, поет със светла душа, да
е останал доволен от тая интер-
претация. Той навремето ме из-
прати до баба Тодорка от Невес-

тино с поръката да не я “преекс-
понирвам”. А сега всеки, който
иска да каже свои думи за Май-
стора, се отърква о нея.

Благодарение на нея все пак
и на гласа и мандолината на
Майстора, благородната човеш-
ка светлина успява да надвие

театрализираното черногледство.
Иначе остава заблудата, че не
подземието, а Художникът е
захвърлен и забравен!

Сигурно съм краен и ревнив,
но Майстора е прекалено свята и

а мнозинството желае на всяка цена

да демонстрира статута,
до който се домогва

Прословутото в столицата Бентли с
газова уредба едва ли е народна ле-
генда. Претендиращият за преуспялост
тук допринася за задръстванията
задължително посредством грамадна
натруфена кола и избива комплекси,
гледайки трафика “отгоре”.

Наскоро ГЕРБ проведе своята мла-
дежка конференция. Отчетен бе не само
численият възход на организацията, но
и раждаемостта в нея. Едно, видите ли,
е да се раждат обикновени български
деца, като моя внук например, друго са
потомците на гербаджиите, на тях имен-
но режимът разчита за столетия напред.
Официално набързо бе изкован дори и

терминът „дете ГЕРБ”

Искам да попитам, ясно ли е на само-
представилите се за най-големи демо-
крати със запазено място в историята
какви сигнали подават, що за аналогии
провокират?

Познавайки и уверявайки се много-
кратно в игнорантството на управлява-
щите, би трябвало реторично сам да си
отговоря, че по-вероятно е да не знаят.
Което обаче не може да послужи за
извинение. В политиката и в държавно-
то управление е като при законите.

Особените по пропагандно внушение
“деца ГЕРБ” нетенденциозно препращат
директно към “децата на фюрера” и “де-
цата за фюрера”. Имало е такива в “хиля-
долетния райх”, с доказан произход на
чистокръвни арийчета, с бащи от съот-
ветните служби... Да продължавам ли? А
ако въобще малко сте чували или съвсем
не сте чували за подобни неща, отворе-
те, клъвнете от интернет. Разлистете
също книги, написани са предостатъчно
такива по въпроса.

Моето предложение тук все пак не е
да вземаме нещата чак прекалено на
сериозно. Управляващата, пък и по-голя-
мата част от политическата ни класа до-
казано произвеждат само “марково мен-
те” от сорта на умишлено упоменатото в
началото на текста “овче сирене от кра-
ве мляко”. Защо да се връзваме?

Дайте тогава да се посмеем на въпрос-
ните пишман мандраджии! Да им се по-
смеем съвсем на сериозно, на висок глас
и с пълно гърло. Ако е необходимо за
целта - все по-често на Орлов мост.

*Изкуството на пърформан-
са е определяно като постмо-
дерно и заради това, че способ-
ства за унищожаване на грани-
ците между високо и ниско из-
куство (Мирослава Мариянова,
“Бележки върху отношението
между пърформанса и постмо-
дерната театралност”)

светла душа, за да си позволява-
ме подобна “защита”, па макар и
с добри намерения!

Той си стои добре в ГОРНИЯ
кат на галерията и няма нужда от
нашия поплак! На него му стигат
сълзите и цветята на баба Тодор-
ка Каменова от Невестино!

С
следователност. Преди повече от 30
години, бидейки аспирант в Хумбол-
товия университет, съм заседнал пред
телевизията в общежитието в Изто-
чен Берлин и следя новините от нем-
ско-немската среща на най-високо
равнище. Предстои пресконференция.
В залата влизат Хелмут Шмит и Ерих
Хонекер. Хонекер, иначе голям сухар,
решава импровизирано да покаже
човешко лице и посилно “се шегува”
пред насъбралите се журналисти: “В
тази зала е твърде задушно. У нас
бихте получили надбавка за вреден
труд”. На което Хелмут Шмит момен-
тално отвръща: “Отидете в ГДР, за да
изкарате много пари.”

Целият саркастичен хумор днес
може да бъде разбран, само ако взе-
мем предвид обстоятелството, че тогава

„желязната завеса” между
двата отделни свята

имаше конкретно въплъщение под фор-
мата на непропускливата откъм Изто-
ка Берлинска стена, висока на места
4, а на други 6 м. И че, макар относи-
телно благосъстоятелна спрямо други-
те “социалистически държави”, ГДР си
беше най-нормална планова”страна
на дефицита”, със съпътстващите тази
система мрежи от привилегии, потис-
ничество и корупция.

Благородно им завидях на тога-
вашните западногерманци, че имат
бундесканцлер с такива интелекту-
ални рефлекси.  През изминалите

Анатолий СТАНКУЛОВ

Галерията
в Кюстендил
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Подземието
на галерията

в момента

Снимка АВТОРЪТ
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Мнение

На прага на власттаНа прага на властта

алко след като БСП изгуби пар-
ламентарните избори през 2010
г., във в. ДУМА публикувах ста-
тия под заглавие “След властта”.
В нея като една от главните

Панко
АНЧЕВ

На прага на властта
Духовният провал
на българското
общество се дължи
на това, че
интелигенцията
бе отритната
и й бе отнета
възможността
да участва в
обществените дела

На прага на власттаНа прага на власттаНа прага на власттаНа прага на власттаНа прага на властта

15 декември 2010 г. Протест под наслов “Спрете войната срещу интелигенцията на България”. Стотици учени,
филмови дейци, студенти и др. се събраха на площад “Народно събрание”, за да изразят недоволството

си с водената от правителството политика в науката, изкуството и образованието
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1 май 2012 г. Верните приятели и автори на ДУМА Леда Милева и Панчо Панчев
(дядо Пънч) раздават автографи на малки и големи на празника на ДУМА и левия

печат в Борисовата градина

причини за неуспеха на партията посочих
лошата работа с интелигенцията. Лявата
интелигенция бе изолирана по време на
управлението на БСП, бе пренебрегвана
и незачитана. Оказа се, че партията има
много други проблеми за решаване и
разчита други социални слоеве да й по-
могнат. Но кой ще ти помогне, ако не ти е
близък и не умее да върши работата, ко-
ято е необходимо да се свърши. И съвсем
закономерно нейното правителство не
получи достатъчна подкрепа за провеж-
даната от него четиригодишна политика
дори от своите членове и симпатизанти.

Изминаха почти три цели години отто-
гава и

урокът на живота
остана нечут

и неусвоен. БСП продължава да се държи
надменно със своите интелектуалци и все
така не ги забелязва. Май някой й внуша-
ва, че те ще й са винаги верни, ще я под-
крепят във всякакви случаи и ще й служат
предано и безкористно. Да, те са й преда-
ни и продължават да й служат безкорист-
но. Но въпросът не е само в гласовете,
които левите интелектуалци ще дадат за
партията, в която членуват или на която
симпатизират. Проблемът е в онова огром-
но влияние, което тази неголяма част от
българската интелигенция оказва върху
цялото общество; за енергията, която може
да влее в уморяващото се в резултат от
непрестанните й битки с десницата и не-
изчерпаемите сили на нейните явни и
скрити противници тяло на българската
левица.

БСП изгуби много свои позиции в ме-
стната власт пак заради това, че не поис-
ка помощта и съдействието на интелиген-
цията, че се държи с нея надменно и не-
лоялно. Извън столицата се робува на
принципа, че тук, видите ли, няма творци,
достойни за внимание и висока оценка. И
се хвърлят всичките пари, отредени за
културни дейности, за гостуванията на
имена (обикновено съмнителни, но пък из-
вестни) от столицата. Провеждат се мно-
жество фестивали, вместо да се влагат
средства за създаването на нови произве-
дения на авторите, живеещи в съответно-
то населено място, и така да бъдат те
лично подпомогнати финансово, а и да се
стимулират творческите процеси. Да не
говорим, че в много малко общински пар-
тийни съвети са избрани хора на изкуство-
то и науката. Още по-малко са общински-
те съветници от квотата на БСП.

Ако в местните партийни и общински
органи влизат малко интелектуалци, то в
Националния съвет и в депутатския кор-
пус на БСП те са с още по-незабележимо
присъствие. Вярно е, че творците не оби-
чат да участват във властта и в нея им е
трудно и неудобно. Затова партийни и
обществени активисти стават малцина; пък
и малцина от тях притежават качества за
управление. Лошото е, че партията не се
занимава изобщо със

състоянието
на интелигенцията

и културата

не се интересува как и от какво живеят
тези хора, от какво се нуждаят. Да, на-

родът живее бедно и интелигенцията не
бива да прави изключение. Грижата тряб-
ва да е за всички, а не за едно-единстве-
но, ограничено по брой, съсловие. Нека
обаче не забравяме, че интелектуалците,
и особено художествените творци, са хора
специални, твърде чувствителни и дори
обидчиви; но и признателни и благодар-
ни, когато проявят внимание към тях и ги
възнаградят не с друго, а с една добра
дума, похвала, ръкопляскания, поздрав
дори.

Не е срамно да сравня тези хора с
глезени деца, макар всички те да са възра-
стни и достатъчно патили и препатили, за
да не разбират състоянието си и невъзмож-
ността да се върне животът, който някога
са живели. Детското у тях иска, моли даже
да бъдат от време на време ухажвани,
приласкавани; да си спомнят за тях. Защо-
то са истинският духовен елит на Бълга-
рия!

Не свеждам проблема за интелиген-
цията и БСП до материалните грижи и
помощи. Само обръщам внимание върху
особеностите на тази обществена про-
слойка, за да напомня, че тя никога няма
сама да поиска да бъде зачитана и, най-
важното, използвана в политическата ра-
бота на БСП. Привлекат ли се в тази ра-
бота леви интелектуалци, партийните до-
кументи няма да са толкова хилави и не-
мощни, толкова безжизнени и отчуждени

от реалността и няма да са написани с
толкова общи и бездушни думи. Партийни-
те лозунги ще са по-актуални и въздейст-
ващи и ще увличат хората след себе си.
Тогава и речите на партийните лидери ще
са адекватни и настъпателни и хората ще
се вслушват в тях, и ще им вярват.

Интелигенцията е малобройна. Днес тя
се е свила и не смее да се покаже, за да
я видят. Но притежава огромна поразява-
ща енергия, излъчвана с неизмерим ин-
тензитет от слабото й тяло. И не е ли ясно,
че ако тя не е на твоя страна, е изключено
да печелиш избори и да взимаш властта.
Наистина е изключено!

На страната на БСП са най-големите
български писатели, художници, музикан-
ти, театрали. Нейни членове и симпати-
занти са ярки имена, оставящи диря в
българското изкуство и култура. Когато
хората виждат, че с партията е този или
онзи голям творец, ще се замислят дали
да подкрепят пожарникари или бивши
царе. Защото

мнозинството върви
след примери

а не след желанията на самозвани съмни-
телни лидери скорозрейки и еднодневки.
А точно примерите са необходими днес на
БСП - примери на достойни хора, които
създават значими творби на българската

култура, известни са по света и показват
пътя, по който народът да върви. Тези хора
трябва да бъдат забелязани от БСП и по-
ощрявани с внимание и добри думи.

За съжаление БСП се поддаде на
общото пренебрежително отношение към
културата. Днешното търговско-пазарно
общество произведе други ценности и
обикна други образци за духовност и
нравственост. Самата култура бе поставе-
на върху пазарните принципи и, разбира
се, бе унищожавана методично и после-
дователно с някакво сладостно упоение и
жестокост. Всичко стана сделка, предмет
на покупко-продажба. Но как ще купиш и
продадеш човека - макар и това да се
случва често. Без нравственост, без морал
и човещина как ще развиваш обществото,
ще градиш икономиката и ще се надяваш
на добро бъдеще. Тук ролята на интели-
генцията е изключително важна. Духовни-
ят провал на българското общество се
дължи на това, че интелигенцията бе от-
ритната и й бе отнета възможността да
участва в обществените дела. Щеше ли да
се стигне до посредственост и простащи-
на на сегашната власт, ако интелигенци-
ята стоеше на своя пост и на нея бе възло-
жена висока отговорност? Отговорите са
очевидни. Дори и БСП не пожела да при-
еме това условие, откъсна се от своите
светли традиции и сама изпадна в изола-
ция. Но целият народ изстрадва нейните
фатални грешки.

БСП не може да има съдбата на дру-
гите партии и никога няма да преживее
профанния възторг, с какъвто бяха възна-
граждавани други партии. Тя ще извоюва
своето право да управлява трудно, мъчи-
телно, с много работа и усилия. Защо
обаче тези усилия да не се облекчат, като
на своя страна тя привлече интелигенци-
ята (особено лявата) и с нея заедно пока-
же на избирателното мнозинство предим-
ствата на лявата идея и лявата политика?
Ами защото все още партията няма такова
съзнание и се надява на чудеса, за да
получи доверието му.

Сега е моментът

грешките от миналото
да бъдат поправени

и БСП да покаже, че е партия на духа и
културата, че за нея създателите на ду-
ховните стойности значат много и тя ги
цени и разчита на тях. Остава още година
до изборите и непоносимостта към сегаш-
ната власт ще нараства неимоверно и тя
непременно ще бъде изхвърлена на буни-
щето на историята. Но следващата власт
трябва е умна, благородна, национално
отговорна, зряла, човечна, интелигентна
и действаща съобразно потребностите и
желанията на народа. Такава власт е
властта, която обича интелигенцията, гри-
жи се за нея и заедно с нея върви напред.
Надявам се това да е властта на БСП.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

15 СРЯДА 25 ЮЛИ 2012

Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

едим на по бира Шинка-
та, Попето, Толята, Мин-
чо, Илия, Ивайло и аз.
Борето идва по-рядко,

остана без работа и за бирица
пари няма. Тук всеки вторник
под лозината при Митко с по-
мощта на пенливата течност
чепкаме “светата троица” -
политика, телевизия, футбол.
Не бързаме заникъде. Дип, че
не сме изпаднали като Швейк,
изпуснал влака за Будейови-
це: “Докато чаках най-близкия влак, на мене ми се
случи нещастието да седна на бюфета и да пия една
бира след друга.” Шинката е консервативен, държи
на “Загорката”, в социализма заарското пиво удари
в земята всички наши бири. Аз отпивам от “Старо-
прамен-а”, поживял съм в Чешко, та всеки път повта-
рям, че там има и други бири, къде-къде по-пивки,
които тия от масата не са помирисвали, като “Велко-
поповицки козел” или “Крушовицко пиво”. Нали сме
познавачи, акцентираме на пяната. Качествената
бира се познава и по това, че има пяна висока поне
5 см и се задържа 5 минути. Криво да седим, право
да съдим, но ако има някаква област от индустрията,
в която има нещо като напредък, това ще да е пиво-
варството. Вярно, някои наши пивоварни бяха разда-
дени евтинко, но днес в тази индустрия има и чужди
инвеститори, и родни производители, съществува
реална конкуренция. Е, и тук замирисва на гнило,
като в оная история с огласения разговор на преми-
ера генерал Борисов, който изкомандва митничес-
кия шеф генерал Ваньо Танов да извади хората си
от фабрика “Леденика” на Мишо Бирата. Сетне фа-
брикантът се спомина, след време и жена му го
последва на оня свят. Мистерии някакви, които пра-
возащитните органи отминават, те са само мезе за
жълти вестници и за разговори на чаша пиво.

На нашия пазар сега се предлагат над 80 марки
бира, от които 8 марки лицензионна, произвеждани
в шест компании, три от които са мултинационални.
Напоследък са модни миксовете от плодови сокове
и бира. Начинаещите пиячи и жените си падат по
тях. Не ми побира умът как истински бираджия ще
преглътне течност, пък и тя да се нарича радлер. Чу
се също, че нашите пивовари са изобретили и пиво
за кърмещи жени, чиято употреба увеличавала бю-
ста им. Дай, Боже, да е така!

Не забравяйте, че имаме и бирена партия. На
учредяването й бях гост, поканил ме бе Георги Гълов.
Той, и тия около него, издаваха вестник “1001 хал-
би”, пазя няколко броя за спомен. Хубав вестник,
нормален, не ругаеше събратята си, както сега се
зъбят един срещу друг централните всекидневници.
От вестника с многото халби научих, че бирата, ко-
ято е ниско калорична и даже адски полезна, е
невинна за “бирените” кореми, тия с които подпира-
ме масата под асмата, а грешници са мезетата, пълни
с холестерол, с които по-леко я преглъщаме. Така
твърдят чехите, които имат бирата за вода. Там на
калпак се падат по 170 литра годишно. Чехия е на
първо място в света пред Ирландия, Германия, Авст-
рия, Великобритания, Белгия... Ние пием три пъти по-
малко от рекордьорите - 69 литра на човек годишно.
В по-силните години за пивоварството - 2007 и 2008
г., достигнахме 74 литра на глава от населението,
толкова колкото сме имали през 1989 г. После кри-
зата сви потреблението, сега българите предпочи-
тат по-евтините марки и пластмасовите опаковки,
особено с предложения от типа “З литра на цената
на 2,5” или “купи 5 за цената на 4”. Нашенецът пие
бира предимно вкъщи, въпреки че най-качествена е
наливната, после в метална кутийка (кен) и в стъкле-
ната бутилка, а в пластмаса пивото е най-долу в
класацията. По време на европейското по футбол
сме се наливали с около 3 до 5 процента повече от
обичайно. “Няма нищо по-хубаво от жегите” - радват
се пивоварите на горещините. Сигурно по-леко ще
се преживяват и горещите олимпийски вълнения с
кехлибарената напитка.

Умението да се прави бира е толкова старо, кол-
кото и месенето на хляб. Тогава човекът още не е
познавал виното. Преди 2100 г. вавилонският владе-
тел Хамуаби издава закон, съгласно който всеки про-
давач, който разрежда пивото или сипва по-малко,
се наказва с удавяне. Запомнете, че в списъка на
храните на кораба на Ной е и бирата.

“Течното щастие” идва в България късно, но в
замяна на това - от страната, в която е култ. Най-
старата бира у нас е “Шуменско пиво” - от 1882 г. и
историята й е свързана с чеха Франц Милде. “Чешка
връзка” има и в София - през 1885 г. братя Прошек
построяват бирена фабрика и бирария към нея, пред-
ходница на “Дълбок зимник”, в която “се точи” знаме-
нитото “Прошеково пиво”. Но малцина знаят, че фа-
милията Прошек има пръст и в изграждането на
Орлов мост и Лъвов мост.

И на финала - виц. Дано не го знаете. Двама си
говорят. “Няма нищо по-хубаво от една бира в този
пек! - казва единият. “Има - отвръща другият - две
бири!”

С

Младенов генерал Тодор
Бояджиев е обрасъл с па-
яжини пенсионер, а мис-
лите му са поставени в
раздел “глупости”. Тези
дни доминанта е атентатът.
Не е странно, че той из-
глежда по различен начин
за различните хора - за
един министър това е едва
ли не нещо естествено,
което ходи по целия бял
свят и като така - няма
начин да не стъпи и тук.
Много елегантно е заоби-
колен въпросът за сигур-
ността на хората - какво
би могло да се направи,
че това да не се случи тук.

И не така елегантно - а
със стремителен порив е
направена бърза и “компе-
тентна” характеристика на
един... пенсионер. Уви,
късогледството на мла-

Видимо
невидимо

Защо човек
остава
незабелязан с
чувствата си
от онези, които
би трябвало да
виждат и наблизо,
и надалече

достта е непоправимо.
Няма лазер, няма висока
технология, която да отст-
рани ранното перде на
самонадеяността и лъжли-
вата демократичност. Как
по друг начин би могла да
се нарече тази изява? Ста-
ростта е нещо, което очак-
ва всеки роден. Да не виж-
даш пътеката - това е до-
казателство и за не-
довършено възпитание, и
за незрелост. Дипломите
тук идват по-късно, когато
някой застава на социал-
ната сцена и оповестява
своите решения и дейст-
вия. Хиляди късат в един
миг невидимата диплома
на изявяваща се странно
личност. Лошо е, че гово-
рещият е така запленен от
собствените си думи, че не
чува предупредителния
звук на скъсания атестат.

Как едно дете на осем
години видя атентата?
Този страшен акт беше
назован точно така - стра-
шен, но към него бе при-
бавено едно малко пита-

не: “А защо така не
хвърчат линейки и за дру-
ги хора? За нас?”

Как да обясниш на
едно дете, че съществува
“ние” и “вие”. Че в много
случаи мнозина ще пред-
почетат да направят оно-
ва, което е видимо - един
хеликоптер да излети за
един човек. И това да се
каже многогласно, че да
предизвика бисове...

Състраданието няма
нищо общо с показността.
Няма българин, който да
не изстрада ужаса, споле-
тял непознатите хора.
Само за миг се опитвам да
си представя как би из-
глеждала страната ни, ако
всички бяха излезли да се
тупат в гърдите и да кре-
щят: “Аз страдам...”

Напоследък все по-че-
сто се виждат пиарски хо-
дове - при всякаква ситуа-
ция подхвръква един ак-
цент, хвърчи и цвърчи, та
да се види. И е обвит с едни
общи фрази, замайващи
със своята известност, със

своята овехтяла дреха... И
е съставен от непристойни
за отговорни особи опре-
деления.

Какво остава невиди-
мо? Невидим е човекът,
който е вързан на верижка
след кучето и кучето може
да го яде във всяко луксоз-
но и нелуксозно софийско
и несофийско местенце.
Човекът, който май трябва
да се храни с паяжини -
поради възрастта си. И по-
ради късогледството на да-
ващите хляб. Човекът, кой-
то не може да си плати ле-
карствата. И така нататък...
Това е всекидневният атен-
тат, който ни убива. Един
по един. И че е хванато
едно Пиле - колко още ги
има... Тези атентатори, кои-
то се разхождат свободно
и дишат леко... Е, някоя и
друга изкупителна жертва
ще има. Вероятно всеки от
този сорт си вика: “Няма да
съм аз...”

А невидимите като док-
торите в Благоевград, кои-
то се оказаха невинни, а
бяха поругани?  Нито дума
за извинение - те ще си
останат като мнозина не-
видими, след като бяха
употребени грозно за
нещо “видимо”. Като живо
доказателство за нещо си...
Тези хора, макар да зака-
чиха към имената им теж-
ки камъни, си остават не-
видими. От онези, които
нямат право на справедли-
вост, на точна оценка...
Професионализмът им се
оказа без значение.

С цялата болка, която
всеки нормален човек
може да изпита към друг
човек, всеки от “невидими-
те” се противопоставя на
жестокия атентат в Бургас.
На всеки подобен акт.

И се пита защо - като
се движи, говори, работи,
плаче и прочее - остава
незабелязан с чувствата си
от онези, които би трябва-
ло да виждат и наблизо, и
надалече...Старостта не е порок. Сигурно. Но не и в България...

Юлия ПИСКУЛИЙСКА

О
чевидно какво-
то вижда един,
друг не вижда.

Така за ми-
нистър Николай

 Но е предвидено квалифи-
кацията да се прави дори в биз-
нес структури, не във вузовете...

- Ако превръщаме квалифика-
цията на учителите в нечий биз-
нес, не в ангажимент на държава-
та и не във висшите училища,
където са и специалистите, и на-
учните новости, това е недопусти-
мо. Опасявам се обаче, че с гласо-
вете на мнозинството законът ще
направи от квалификацията на
учителите бизнес. Тя ще може да
се осъществява и в неправителст-
вени организации, но може и в
търговски дружества, което е нон-
сенс. Докато не си изясним как си
представяме квалификацията на
учителите, ще се занимаваме с по-
добни нелепи решения. Задълже-
ние на държавата е да потърси
българските университети, за да
преминават учителите в тях своята
квалификация.

 Тези дни се видя, че в изпи-
та по български и литература
за Софийския университет бли-
зо 70 на сто от кандидатите не
могат да покрият изискванията
дори за 3,50. С какво този закон
ще помогне да се преодолее все
по-фрапиращата неграмотност
на децата в края на училищното
им образование?

- Не виждам с какво ще помог-
не. Най-тъжното е, че трета година

Учителят го няма в закона за училището
водим разговор, че има проблеми
с качеството на българското обра-
зование, но мерките, които след-
ват, не водят до никакъв смислен
резултат. Мерки просто няма. Сега
внесеният законопроект предвиж-
да, че след детската градина от I
до IV клас не получаваш оценки, а
нататък става съвсем скандално - в
текста пише, че можеш да минеш
от V в VI клас с една двойка и ми-
нимум 4.00 по другите предмети. В
VI клас можеш да имаш отново
двойка по същия предмет и да ми-
неш в VII клас, ако другите ти оцен-
ки са минимум 3.00. Убеждават ме,
че това е грешка, но този закон е
внесен в Народното събрание и
никой до този момент не си отвори
устата да каже, че това е грешка.
Което означава, че човек може
просто да се дотъркаля до VII клас,
при това твърдят, че се прави каче-
ствено образование. Това е абсурд-
на история.

Освен това всичките ни разго-
вори за прехода между училище-
то и университета са тотално
обезсмислени, защото от години
поправяме закона само в частта
му финансиране на училищата,
говорим как ще закриваме тези и
онези, как да събират пари висши-
те училища - я с право на фран-
чайзинг, я с повишаване на сту-
дентските такси, я с продължава-
не на срока за платеното бака-

лавърско обучение. Кой, представ-
ляващ държавата, в момента гово-
ри за качество? Затова цялата
тази законодателна епопея у мене
ражда дълбоко притеснение. Няма
да решим проблемите, а ще създа-
дем повече. Когато нямаш аргу-
менти да защитаваш някаква идея,
но гласуваш за нея, това за мен е
изключителен грях към цялата си-
стема, от която зависи бъдещето
на държавата.

 Тогава защо изобщо се
прави нов закон? Ами, да си дей-
ства старият, там поне има
съхранени някакви традиции на
българското образование, пък и
е достатъчно европейски.

- Нов закон трябва да влиза в
сила тогава, когато последиците
му са предсказуеми, начинът му
на приложение е ясен и когато де-
путатите не са притиснати “да
свършат бързо работата”. Ако ко-
мисията се състои от хора, за кои-
то образованието е кауза, трябва
много внимателно да се прецизи-
рат всички текстове. След пет вече
заседания на комисията ние сме
стигнали малко след 40-ия член
на закона. Защото лъсват неизчи-
стените тези, неподготвените ре-
шения, нелогичните постановки,
многото спорни идеи и пр. Просто
това, което става, не може да е
вярно! Така че - по-бавно и да
вършим сериозна работа.

От стр. 11
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 Госпожо Банкова, как-
во е това място?

- Това е истинското ате-
лие на Шмиргела, в което
работи 30 години. Той почи-
на през 1999 г., но преди
това 10 години поне не
беше стъпвал тук. То беше
станало много страшно -
като гробище на скулптори.
Отчайващо. Голямата ми
мечта, даже я споделях и с
него, беше да съживя про-
странството като галерия. В
интерес на истината той не
беше съгласен. Опитваше
се да ми внуши, че няма да
просъществува и беше прав
в това отношение, защото в
днешно време у нас една
галерия много
трудно би могла
да оцелее. Който
го видя, всеки
вдигаше рамене и
казваше: “Ти си
луда”. Много бе-
ше трудно наис-
тина.

 Как успях-
те да се справи-
те?

- Започнахме
с финансовата
подкрепа на про-
грама “Красива
България”, но
средствата бързо
свършиха. При-
ятели ме покани-
ха на една среща
на белгийския ме-
ценат Юго Вутен
с български твор-
ци в Софийската
градска галерия.
Показаха ми го.
Аз отидох при
него и много сму-
тено му показах
една скулптура с
думите: “Ето, тази скулптура
е направена от моя дядо”,
след което му сложих в
ръцете пресинформация с
идеята си за ателието на ан-
глийски език и... избягах.
Толкова хора чакаха да го-
ворят с него, беше ми не-
удобно, че искам нещо.
След три дена се срещнах-
ме пред зала “България”.
Поканих го да дойде в ате-
лието и той дойде. Ателието
беше на никъде. Всичко
беше “на вили и на могили”.
Безнадеждно. Той мълча.
Разказах му какво искам да
правя. Той гледа, гледа и
накрая каза само едно из-
речение: Аз ще ви помогна.

 Резултатът от уси-
лията ви днес как бихте го
нарекли - музей, галерия
или нещо различно?

Юлия Банкова: Ако днес посеем мечта и я
поливаме с любов, утре тя ще се сбъдне

Светла ВАСИЛЕВА

- Ателието на Шмиргела
не е музей, защото в стерил-
на атмосфера вярата и неве-
роятният хъс за живот и кра-
сота ще избледнеят, недо-
коснати и несподелени. Не е
просто и една от многото
галерии, където процентите
определят таланта. Днес тук
необуздано клокочи животът
- такъв, какъвто го обичаше
скулпторът. Децата, които
рисуват в ателието му, тълку-
ват и развиват мечтите на
твореца, пресътворявайки
посланията на духа. Затова
с право се именуват шмир-
гелчета. Днес това е място,
където малки и големи да
могат да рисуват и работят с
глина, с единствената цел да
бъдат щастливи.

 Разкажете за малки-
те шмиргелчета.

- От тях научих големия
урок: ако днес посеем меч-
та и я поливаме с любов,
утре тя ще се сбъдне, осъ-
ществена със сигурност от
някое вече пораснало
шмиргелче, което помни
пътя до ателието. Моето
мнение е, че ние като роди-
тели в голяма степен вре-
дим на децата си. Засипва-
ме ги със стреса на ежедне-
вието си, с нашите пробле-
ми, без да се усещаме, опит-
ваме се да ги контролира-
ме. Аз съм майка, разбирам
какви грешки допускам.
Това не е техният свят. И
много ми се иска в нашите
съботно-неделни занимания
те да отреагират, да
изхвърлят тази “мръсотия”,
която ние сме им дали, и за-
едно с това да научават не-

щата за финия свят, да раз-
виват усещанията си, чувст-
вителността си.

 Какви деца идват
тук?

- Благодарение на по-
мощта на фондации “Св.св.
Кирил и Методий”, “Асса” и
“Хуманитас” тук идват деца
с увреждания и много тежки
заболявания, деца, претър-
пели насилие, и такива, ли-
шени от родителски грижи

и оставени за осиновяване.
Има и една много тежка гру-
па - деца аутисти. Те са с
родители. Много обичаме
тази група, макар че е мно-
го изтощителна. Това е една
моя безумна идея, но бях
убедена, че в това простран-
ство те ще се чувстват доб-
ре. Ние не можем да ги на-
учим на много неща, тъй
като те често избухват, кре-
щят, плачат. Самият факт, че
излизат от дома, идват тук и
играят с пясък, мачкат гли-
на е много голяма крачка
напред. Ние ги изваждаме
от едни четири стени и от
техния собствен затворен
свят. При работата с децата
от домовете сме включили
постоянно музика, защото
така те се чувстват много
добре и често под формата
на приказка споделят соб-
ствените истории и страхо-
вете си.

 Заниманията само за
деца от институции и със
заболявания ли са предназ-
начени?

- Като своеобразен тест
за зрялост на обществото ни
и като възможност за инте-
грация център ателие “Ни-
колай Шмиргела” обяви за-

ниманията за “отворени”. По
този начин за първи път у
нас деца от домовете и деца
със семейства имат възмож-
ността да се опознаят чрез
изкуството.

 Дочух, че тук има ня-
какво тайно правило, за-
браняващо достъпа на ро-
дители. Така ли е?

- Най-важното за екипа
на галерията е децата да се
чувстват добре, а не... роди-
телите. И в момента, в който
аз го кажа, те ме поглеждат
и грейват. Толкова сме им
досадили, толкова сме им
взели въздуха. Ако забеле-
жиш, рисунките на малката
група са със замах, с цяла
ръка. Докато при голямата
група, там, където вече се е
намесил родител, учител,
общество, те започват с мо-
лива и натискат ли натискат.

 Как подбирате хора-
та, които работят с деца-
та?

- Аз съм привърженик на
идеята, че подобното при-
влича подобно. Не съм пус-
кала обява, държах да не са
професионалисти, а да оби-
чат децата. И затова взех
художници, керамици, чисто
интуитивно. Да искат да гуш-
кат децата, а не да са измо-
рени от нормите, които е
наложило обществото. Те от-
дават много емоционална
енергия. За мен е много важ-
но, човекът, който работи с
децата и през седмицата, и
в събота и във всички групи,
да ги обича. Децата са без-
погрешни, те веднага реаги-
рат. По тяхната реакция вед-
нага мога да разбера дали
приемат човека или не. Де-
цата са нашите учители.

 Сбъднахте ли мечта-
та си?

- Днес, след безброй мо-
менти, изпълнени със смях,
мечти и страхове, споделе-
на обич и доверие, без ко-
лебаниe мога да кажа - ате-
лието на Николай Шмирге-
ла е запазена територия на
духа, където децата превеж-
дат неговите послания в ра-
ботите си. Много малко са
творците, в чиято диря по
този начин покълват живот
и вяра, съзидателност и хар-
мония. А Шмиргела го заслу-
жаваше. Тук всеки, събрал
смелост да започне дългия
път на себеопознаването
чрез изкуството, приема ис-
крата от големия пламък на
творческия заряд и непоко-
лебимата увереност, че не-
щата ще се случат. По този
начин всеки посвоему е
“шмиргел” - в одялкване на
его и амбиции, очаквания и
скрити въжделения. Атели-
ето смело заживя своя соб-
ствен живот, а шмиргелче-
тата внасят в обществото
ни пламъчетата на вярата,
че нещата наистина се
случват - тук и сега.

ЮЛИЯ БАНКОВА е внучка на скулптора, художника,
илюстратора, критика и театралния деец, директора на
Националната художествена галерия, основател на Друже-
ството на новите художници, създател на криптата към
храм-паметник “Св. Александър Невски” Николай Владов -
Шмиргела (1911 г. - 1999 г.). Майка на четири деца, тя
въпреки предизвикателствата на времето не се отказва от
мечтата си - съживява ателието на дядо си и го превръща
в територия на духа, където шумни малчуга-
ни превеждат неговите послания в работите
си и гордо наричат себе си “шмиргелчета”.
Странно е усещането, когато попаднеш на
място, където мечтите се сбъдват, където
самото то е сбъдната мечта. Енергията на
съзиданието, вярата, че нещата ще се
случат, излъчвани от тези оазиси на хармо-
ния в разглобения ни свят, карат инстинктив-
но да сведем глава пред силата на красота-
та и волята за даване шанс на прекрасното
да пребъде. Един от тези вълшебни “остро-
ви”, приютили минало и настояще, хвърлящи
мост към бъдещето, са намира на столичната
ул. “Ген. Паренсов” 30. Тайните му разкрива
Юлия Банкова.

ШмиргелчетатаШмиргелчетатаШмиргелчетатаШмиргелчетатаШмиргелчетата
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Култура

ената, както го на-
ричат приятели, е
роден в Банско.
Явно родителите му
са обичали плани-
ната, защото изби-

Музиката е духовна храна и лек,
а джазът е свобода и любов
Генчо Въртовски и неговият
Олд голд бенд ще ни убедят в това
с концерта си на фестивала в Банско

Иванка ИВАНОВА

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ

В 15-ия джаз фестивал в Банско за първи път на 4 август
гостува Олд голд бенд, както ДУМА писа. Основател и лидер
на формацията е тромпетистът Генчо Въртовски. Разговорът
ни в прохладно кафене първо тръгва около странната му
фамилия. Проследил е до трето коляно рода си, без да узнае
българско ли е името. Бърза да подчертае, че тук е роден и
израснал, горд българин е. Може би е по-различен начинът
му на мислене. Ровейки из интернет, открил същата фамилия
в Полша, Естония, Латвия, Македония, Израел. Шегува се, че
поляците не правят грешка с фамилията му, посрещат го с
“пан Вартовски”. Гледайки наскоро спортно предаване по
телевизията, открил във волейболния отбор, победил амери-
канците, съименник по фамилия.

в духова гимназиална музика.
За късмет съседът му е изве-
стният инструменталист Кирил
Влъчков. “Спести ми много
усилия в обучението, търсене-
то на учители”, благодари днес
Въртовски. В консерваторията
е в класа на проф. Кърпаров и
асистент Васил Костов. И от
тях, и от другите си препода-
ватели среща разбиране за
увлечението си по джаза. За
да се издържа, свири вечер из
столични ресторанти. Оттога-
ва, 1963 г., не е преставал да
свири. “Труден за овладяване
е тромпетът. Трябва да се
поддържаш постоянно. Няма
събота, неделя, ваканция, бо-
лен-здрав ли си - свириш. Те-
жичък за ръцете е инстру-
ментът. Имам си едно малко

тромпетче, наричам го трена-
жорче, нося го навсякъде,
дори и по планините. Сядам
на една поляна, на Мусала
или на друг връх и унесен
свиря”, споделя Гената.

На майсторство се е
учил в най-известните

софийски оркестри

Започнал с формацията на
Емил Димитров “Синьо-бели-
те”, но открива, че не е него-
вото място за отдадеността му
на джаза и приема поканата
на диригента Кирил Дончев за
естрадния състав към БНА.
Среща страхотни музиканти и
седемте години се оказват
“школа за изкуството му на
джаз изпълнител”. Продължа-
ва с известния някога оркестър
“Стакато”. Две-три години поч-
ти не се прибират в България,
а обикалят Европа. Турнетата
също са школа за младия та-
лантлив тромпетист. Гледа с
широко отворени очи запад-
ния свят. Защо се разтурва
“Стакато”, не иска да си спом-
ня. Следва двегодишна школа
с оркестър “София” на дириген-
та Димитър Симеонов, син на
световноизвестната цигуларка
Недялка Симеонова. По-късно
изпълнители от формацията

основават Динамит брас бенд.
“Страхотни музиканти бяха
всички. Репертоарът ни включ-
ваше всякаква музика, но и
много джаз. Намирам, че оно-
ва време ми донесе големия
успех, а и достойни материал-
ни измерения доби трудът ми.
Кой знае защо, поканиха ме
на работа в бюро “Естрада”.
Едва изтраях 5-6 месеца, не
ставам за чиновник. Слава
Богу, спечелих конкурса за Биг
бенда на БНР. Почти четвърт
век, от 1983 до 2007 г., до пен-
сионирането ми, свирих, дири-
жиран от незабравимия Вили
Казасян. Да казвам, че и тога-
ва, и сега оркестърът е изклю-
чителен - е излишно. В бенда
на радиото срещнах много
приятели, единомишленици.
Решихме да експериментира-
ме с наш състав. От 2007 г. аз,
Атанас Хаджиев, Цветан Тро-
янски, Калин Жечев, Митко Ги-
дишки и Васил Василев сме за-
едно за кеф и удоволствие. За-
формихме състава полу наше-
га, то взе, че се получи. Имаме
поръчки от България, покани
за фестивали зад граница.
Бендът ни се нарича Олд голд,
т.е. Старо злато. Исках да е
Старо харо - препратка към по-
езията на Петко Славейков и
Яворов. Подсеща, че старото е
добро, че свирим добра, харна
музика, пък и ние, макар и от-
лични изпълнители, не сме в
първа младост, смее се ли-
дерът. Как обаче по време на
задграничните ни участия да
се преведе името Старо харо...
Остана Старо злато”, припом-
ня артистичния си път Въртов-
ски.

Няма как да не попитам
какво е за него джазът, има
ли

своя класация
за най-добрите
тромпетисти

Свири 54 години, свидетел
е на развитието на тромпетно-
то изкуство у нас, познава и
тези, от които се е учил, и до-
шлите след него. Признава за
първи учители Кирил Влъчков,
Атанас Атанасов (нарича го
страхотен тромпетист), Иван
Гинин - дал му също много, и то
безкористно, познания, опит. В
отминалото друго време потай-
но, в късни нощни часове слу-
шал чужди радиостанции,
излъчващи джаз. Бавничко, но
славничко, както се шегува,
любовта към джаза побеждава
класическата музика. Първият
му кумир е традиционалистът
Сачмо - Луис Армстронг. След
него харесва и други стилове,
така че до Сачмо нарежда “ге-
ниалния тромпетист Клифърд
Браун”, който му е кумир и до
днес. Прибавя колко още име-

на е имало и има. Дали са му
много. Слушайки някои от тях,
настръхва. Открива и антипода
на Браун - Майлс Дейвис. Уточ-
нява: “Единият свири топла,
бравурна, експресивна музика,
наситена с много емоции. Дру-
гият е точно обратният стил -
куул джаз, без вибрато, песте-
ливо, леко интровертно.”

А какво е за Гената джазът
- естествено “свобода, начин
на себеизява, любов”! Не си
представя живот без музика
въобще, слуша и класика, и
джаз, и други неща. Късно от-
крил красотата на предкласи-
ката, действаща му като транк-
вилант. Преди десетина годи-
ни се влюбил и в съкровеност-
та на източноправославното
църковно песнопеене. То го
релаксира, докато джазът го
наелектризира, прави го по-
активен, изостря сетивата му.
Обича музиката, всичко кра-
сиво. Казва още: “Музиката е
вечна. Дори и да не свириш,
птичките пеят, пчелите жужат,
вятърът шуми, планинският по-
ток ромони - все е музика.
Първият инструмент е човеш-
кият глас, сетне идват ударни-
те, шумерите ни завещават ду-
ховите инструменти. Хармони-
ята от звуци е извикана от
живота. От първобитните об-
щества музиката е духовна
храна, лек. Днес има дори му-
зикотерапия... За мен истин-
ската хармония от звуци е
онова, което ме прави добър,
усмихнат. Не разбирам агре-
сията на авангарда, стресира
ме. Има подобни модели и в

джаза и сигурно не само мен
нервират”, изповядва извест-
ният музикант.

Оказва се, че е свирил с Биг
бенда на БНР на първия джаз
фестивал в Банско през 1998 г.
Сега със Старо злато и гост-
певицата Кристина Кирова
(внучка е на именития писател
Мирон Иванов) подготвят нова
програма, включваща доста
сериозни неща, но и евъргрий-
ни, джаз и дори една от много-
то композиции на Въртовски.
Посветил я е на приятеля и пи-

аниста Георги Минчев-Гомби,
братовчед на рокаджията Ге-
орги Минчев. “Надявам се да
се харесаме на разноезичната
публика”, споделя шефът на
формацията. Припомняме си
как без репетиции на джаз
феста в Банско миналата годи-
на той засвири с испанско-бел-
гийската група на Йони Видал.
Явно обича да рискува, защо-
то доверява: “Джазът е точно
това - тръпка. Включваш се
свободно, макар да те присви-
ва под лъжичката. Не свириш
за пари, мислиш само как с
изпълнението своя и на публи-
ката кеф да направиш, краси-
во да ни е. Свириш със сърце,
слушаш със сърце, а не както
е в чалготеките - слушат с
очи...”

Израснал без баща, Генчо
Въртовски

особено цени
семейството си

То е неговият живот, всич-
ко най-хубаво, случващо му се
от години. Съпругата Албена
Безовска работи в БНР. Музи-
кални са и дъщерите, но друг
път избират. Виолета наесен
ще учи психология, а Ана-Ма-
рия трета година ще е в худо-
жествената гимназия. Пее
много хубаво и понякога со-
лира на бащиния бенд.
Въртовски не допускат фалши-
ви тонове в семейството си. Не
е страшен за джазмена и
случващият се понякога фал-
шив звук на сцената - кой
разбрал, кой не разбрал,

изпълненията продължават,
шегува се Генчо. Не само за
него е ясно, че от фалша в
политиката обаче много хора
страдат. С обобщението “За-
ради политически дисонанси
така живеем днес” завършва
не във фестивален, празничен
тон разговорът ни. И с покана-
та за суперджаз ваканция,
съчетание на музика на све-
товно ниво с красива природа
и туристически предизвикател-
ства от епохата на Възражда-
нето до днес в Банско.

тист. Не намира паралели
между изкачването на върхо-
ве и виртуозното изпълнение
на джаз парче. Казва, че ед-
ното е чисто физическа насла-
да, а другото - музиката, е емо-
ция. И в планината има емо-
ции, но те са други - опиянен
си от красивите, величествени
гледки. Свириш ли, вглъбен си
в себе си, искаш да разкажеш,
да споделиш съкровено, да
накараш слушателите да чув-
стват и видят музиката със
сърцето си. Това всъщност е
хубавото изпълнение. Крити-
чен към себе си, Генчо казва,
че много рядко е напълно до-
волен от изпълнението си.

Любопитствам защо тром-
пет е избрал и събеседникът
ми се връща към детството,
влюбването в звука на тенор-
саксофона. В следвоенните го-
дини джаз и саксофон са ка-
питалистически думи. Затова
се опитва да свири на пиано и
други инструменти. Почти не
помни баща си, а майка му -
как да събере пари за мечта-
ния саксофон...  Купува му
тромпет. Парите й не стигат за
кутия, та когато поднесла за
Нова година подаръка, увила
го в амбалажна хартия. Оста-
ва един от най-милите подаръ-
ци за Гената. Засвирил първо

Г
рат по време на бомбардиров-
ките над София да се евакуи-
рат в пиринския град. От род-
ното място остава завинаги
любовта към природата. Поко-
рен е от всички български пла-
нини. Изкачвал е Алпите, Па-
мир, Кавказ, Тян Шан... И из
Хималаите е бил. Приема при-
родата за Божие творение. От-
ношението му към нея е пан-
теистично. “Прекланям се пред
природата. Иска се страхопо-
читание, уважение, любов към
всичко заобикалящо ни”,
обобщава именитият тромпе-
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очаквайте

Култура

Разлог бе открита из-
ложба, посветена на 50-
ия рожден ден на събо-
ра на народното творче-

Джулай джаз
в Смолян

Джулай джаз е името на фес-
тивала, който ще се състои в
Смолян от 25 до 28 юли. Джулай
джаз май стейдж пък е конкурсът,
в който публиката ще избира най-
добрите джаз проекти и програми
за 2012 г. Наградата за победите-
лите ще бъде представяне на
европейските сцени и фестивали.
В четиридневния купон ще участ-
ват Богдан трио, “Екоо”, Димитър
Русев, Джаз Орфеус&Славена Да-
скалова, Марина Драгомирецка, Ка-
лин Жечев, Димитър Карамфилов,
Виктор Бенев, Мартин Ташев,
Окан Ерсан, “Ом”, “Оратница”,
проф. Симеон Венков - квинтет
(Джаз трио+Х), Софий фюжън квар-
тет, “Фламбура”, “123”, Себасти-
ян спаначе трио. На 28 юли от 20
ч. до 4 сутринта на връх Перелик
при Къщата на мечките ще има
концерт на Патриция Конте квар-
тет (Италия), “Дрей им Ротен
крайс” (Германия), Лика Цекато
(Бразилия), “Перкъшънс импакт”
(България) и отличените групи от
Джулай джаз май стейдж. Входът
е свободен.

„Дюран Дюран”
ще пее на
откриването
на олимпиадата

Творилница за ръчно изработени
кукли събира деца в Камчия
Творилница за ръчно изработени
кукли събира деца в Камчия
Творилница за ръчно изработени
кукли събира деца в Камчия
Творилница за ръчно изработени
кукли събира деца в Камчия
Творилница за ръчно изработени
кукли събира деца в Камчия

Над 2300 изпълнители
участват в „Пирин пее”
Изложба,
посветена на
50-годишнината
от първото
издание на
събора на
народното
творчество,
може да се види
в Разлог

Снимка АРХИВ

Разлог инж. Красимир Герчев
благодари на хората, предо-
ставили снимки и предмети от
личния си архив. На открива-
нето на изложбата присъства-
ха трима известни фолклорис-
ти, които не са пропуснали
нито един събор “Пирин пее”
досега като участници, орга-
низатори или членове на жу-

ланта си във всички досегаш-
ни издания на “Пирин пее”.

Тринайсетият събор на на-
родното творчество “Пирин
пее” ще се състои под патро-
нажа на председателя на На-
родното събрание Цецка Ца-
чева. Организатори са общи-
на Разлог и областната упра-
ва в Благоевград. На четирите
сцени, разположени на поля-
ните в красивата пиринска
местност, ще се изявят над
2300 участници, показват
предварителните заявки. Бро-
ят на изпълнителите ще бъде
с близо 700 повече от послед-
ното издание на събора през
2010 г. Над 380 души са за-
явили участие, като най-много
- по 50, са от общините Си-
митли и Разлог. Най-голям ще
бъде броят на самодейците от
община Сатовча - 280, и от
община Гоце Делчев - 270.

Предвижда се освен сце-
ните да се изградят лагери
за палатки и каравани. Ще
бъдат осигурени и до-
статъчно места за паркира-
не. Търговските обекти ще
бъдат само за храна, напит-
ки и сувенири, информират
организаторите, съобщи БТА.

рито - професорите Костадин
Динчев и Илия Манолов и хо-
реографът Костадин Руйчев.
На сцената на площада в Раз-
лог по случай събитието пяха
прочутите Добърски баби. Бо-
рис Юруков след 50 години от-
ново засвири на своя кавал.
Присъстваха и други известни
изпълнители, показвали та-

В
ство “Пирин пее”. Поводът е
предстоящото XIII издание на
фолклорния празник на 4 и 5
август в мeстността Предел.
Експозицията може да се
види на централния площад в
Разлог и разкрива интересни
факти и моменти от историята
на събора. Тя е резултат от
усилията на специалисти от
община Разлог, Историческия
музей в града и читалищата в
общината. Кметът на община

След години на очакване и
подготовка за церемонията по
откриването на Олимпийските
игри, празничният момент поч-
ти настъпи, придружен и от кон-
церта, който ще се състои в
Хайд парк и ще бъде оглавен от
“Дюран Дюран”, научи ДУМА от
Люба Златева. Това e една от
най-успешните банди на 80-те
години, славеща се с кариера,
която включва 14 сингъла в Top
10 на UK Singles Chart и 21 в the
Billboard Hot 100. Това велико лон-
донско шоу, първо за бандата в
Хайд парк, бележи и важно съби-
тие в кариерата на “Дюран Дю-
ран” - 30-годишнина от издаване-
то на втория им албум “Rio”,
който съдържа 3 UK топ 10 сингъ-
ла, някои от които са и най-
известните парчета на банда-
та до момента.

ПОЧИНА
ХУДОЖНИКЪТ
АЛЕКСАНДЪР

ГЕОРГИЕВ-САШО

Художникът Александър Георги-
ев-Сашо (1940-2012) почина в Бер-
лин, съобщиха на БТА от Музикал-
ния център “Борис Христов”. Загу-
бихме талантлив художник и всеот-
даен педагог, който бе и учител, и
наставник, и приятел на младите
творци. Кариерата му премина във
висшите учебни заведения на Лайп-
циг и Берлин, творбите му бяха
представяни на самостоятелни
изложби в Берлин, Париж, Виена,
София и Кьолн. През 2005 г. бе на-
граден с Почетна грамота и плакет
“За принос в развитието и популя-
ризирането на българската култу-
ра”. Разделихме се с човек, който
преодоляваше граници и изгражда-
ше мостове между поколенията, се
посочва в скръбната вест.

ут Колева ще се включи като гост в
шоуто на Стефан Вълдобрев днес в
“Порк пай”. Двамата популярни
изпълнители имат обща песен към
саундтрака на филма “Светът е голям

Мери Мутафчиева тръгва
с Влакчето на солта
Мери от “Мери бойс бенд” е първият пасажер на възста-
новеното Влакче на солта. То потегля с пълна пара днес
в 10 ч. от паркинга от Солници – Север. За първата
демонстрационна обиколка, която ще бъде по един от
трите маршрута на природо-туристическата атракция, ще
се качи и Мария Мутафчиева. Влакчето ще стигне близо
до най-богатото на птици място в България – поддържан
резерват “Атанасовско езеро”, където от специално
изградена платформа ще могат да се наблюдават
къдроглавите пеликани в езерото.
Организатори на обиколката са екипът на проект
“Живот за Бургаските езера”, изпълняван от БДЗП, и
“Черноморски солници” АД. Любопитен е фактът, че
разходката с туристическата железница е на мястото,
където повече от 100 години се добива сол по щадящ
природата начин.
Влакчето на солта е част от първия и единствен туристи-
чески маршрут, специално създаден за езерата на
Бургас – “Животът на бургаските езера”. Той стана
възможен благодарение на партньорството между Общи-
на Бургас и БДЗП, научи ДУМА от Мери Мутафчиева.

Мери Мутафчиева след премиерата
на “Непознати улици” на Алеята на
книгата в бургаската Морска градина

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

Стефан Вълдобрев
с двучасов концерт
в Борисовата градина

Стефан Вълдобрев и Иван Лечев

Снимка Боряна ВУТОВА

Р
и спасение дебне отвсякъде”. Събитието в Бори-
совата градина е едва втори ексклузивен клубен
концерт за формацията на Стефан след повече
от десетгодишна пауза. Заедно с него на сцена-
та ще бъдат Иван Лечев, Мирослав Иванов, Ве-
селин Веселинов-Еко и Стоян Янкулов-Стунджи.
Партньори в организацията са клубовете “Порк
пай” и “Строежа”, със съдействие на “Bushmills”
и “Grolsch”. Вратите на клуба отварят в 19.30 ч.,
а концертната част ще започне в 21 ч., научи
ДУМА от Мартин Михайлов.

Групата е подготвила сет с над два часа
продължителност. Сред списъка от песни пуб-
ликата ще има възможността да види и чуе на
живо любими хитови песни - “Едно”, “Към”,
“Рай”, “Фойерверк”, “Тя”, “Пропаганда”, “Не”,
“Вълк”, “Да”, “Аз ли съм или не съм” и много
други. Стефан Вълдобрев ще добави като бо-
нус акустична част, в която ще представи свои
музикални композиции, писани за филмови и
театрални продукции.



19 СРЯДА 25 ЮЛИ 2012

о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Бермудски триъгълник:
ток-вода-парно.

АЛЕКСАНДЪР СТЕФАНОВ,
скулптор, художник
БОЯН ЧУКОВ, дипломат,
политик, член на НС на БСП
ГЕОРГИ АТАНАСОВ,
министър-председател (1986-1990)
ЕВГЕНИЯ АТАНАСОВА, журналистка
Доц. КИРЧО АТАНАСОВ,
Доктор хонорис кауза
на Пловдивския университет
КЪЦИ ВАПЦАРОВ, шоумен
САШО ДИКОВ, спортен журналист
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25
Успение на св. Ана,

майка на пресвета Бо-
городица. Св. дякониса
Олимпиада († 409). Св. преподобна Ев-
праксия Девица († ок.413)

В IV в. живяла в Цариград благочес-
тивата дякониса Олимпиада. Родителите
й принадлежали към едно от най-знатни-
те семейства. Майка й била  омъжена за
арменския цар Арсак, а когато той ум-
рял, се омъжила за сановник в Цари-
град. Олимпиада била нейна дъщеря и
била възпитавана в разкош. В ранна
младост била сгодена за знатен момък,
който се поминал. И тогава тя решила да
не се омъжва. След смъртта на родители-
те си тя станала наследница на богатст-
во. Отказала се от всичко, пазела строг
пост и с щедра ръка помагала на бедни
и болни. В това време царувал Теодосий
Велики. Един от сродниците му пожелал
да се ожени за Олимпиада и поискал
неговото покровителство. Царят започнал
да убеждава Олимпиада да встъпи в брак
със сродника му. Девойката не се съгла-
сила. Олимпиада напуснала Цариград и
отишла в Кизик. И там враговете не я
оставили на мира. Те я изпратили на
заточение в Никодимия. Св. Йоан Злато-
уст, който сам бил в изгнание, не преста-
вал в писмата си да я утешава да не губи
бодростта на духа. Олимпиада понасяла
гоненията със спокойствието на истин-
ска християнка и със своя пример обод-
рявала и другите. Тя починала в Никоди-
мия в 410 г. Нейните мощи били пренесе-
ни в Цариград и поставени в девическия
манастир, построен от самата нея.

Какво се случва,
когато котката я няма
Какво се случва,
когато котката я няма
Какво се случва,
когато котката я няма
Какво се случва,
когато котката я няма
Какво се случва,
когато котката я няма

я е млада, красива, ин-
телигентна и амбици-
озна. Потопена е в
съвременните техноло-

Мъжкият мозък се деактивира след
полов акт, което кара силния пол да
заспива веднага след секс, показва
ново проучване. Мъжката сънливост
след секс често причинява чувство на
неудовлетвореност при жените. Но уче-
ните намериха извинение на сънливите
господа, които задремват, след като са
усетили удоволствието. Оказва се, че
представителите на силната половина
от човечеството не могат да контроли-
рат съня си, защото веднага след полов
акт мозъкът им се деактивира. Учените
открили това след сканиране на мозъ-
ците на мъжете преди, по време на секс
и след оргазъм. След секс в кората на
главния мозък се изпращат сигнали,
които да намалят сексуалното желание.
Този процес е придружен от прилив на
химикали като окситоцин и серотонин,
които имат силен хипнотичен ефект. При
жените сексуалното желание изблед-
нява по-бавно, което обяснява, защо, за
разлика от мъжете, дамите са пълни с
енергия след секс, съобщава БГНЕС.

МОЗЪКЪТ
НА МЪЖЕТЕ
СЕ ИЗКЛЮЧВА
СЛЕД СЕКС

встралийският актьор Хю Джакман посети вчера “Фокс студиос”
- студиото в Сидни, в което ще се снима филмът “The Wolverine”
(“Росомахата”). Очаква се екранизацията да бъде осъществена
през 2013 г. Междувременно холивудската звезда получава ша-
мари в най-новата си реклама за “Lipton Ice Tea” с аромат на
малина. Звездата от филмите от поредицата “X-Men” и от кино-
хитовете “The Prestige” и “Australia” и тази година продължава да
е лице на водещата световна марка студен чай. Това е първият
и единствен глобален бранд, с който Хю Джакман е обвързан. В
новия клип Джакман играе себе си - актьор в ролята на пилот,
който споделя на любимата, че трябва да се разделят, защото
“неговият дом е в небето”. Лошата новина предизвиква спонта-
нен шамар от страна на дамата, но режисьорът никога не е
доволен от удара в лицето на Джакман. След много повторения
на сцената звездата използва студения чай за вдъхновение и
получава идеалния шамар за краен успех на снимките, научи
ДУМА от Димитър Найденов от “V+O Communication”.

Хю Джакман се готви за снимки в „Росомахата”

А

Александрина Железова
представя „Душа” и „Кръв”
Националната премиера на
двете книги на младата
авторка е в рамките на Морска
алея на книгата в Бургас

Снимка Георги КАЗАКОВ

традицията на модерната
демонично-романтична лите-
ратура, достигнала върхове с
произведения като “Здрач”
на Стефани Майър и “Днев-
ниците на вампира” на Л.
Дж. Смит.

След като преди
няколко месеца изле-
зе романът “Кръв”,
току-що се появи и
“Душа”. Общата им
премиера ще бъде на
28 юли от 19 ч. в зала
“Петя Дубарова” на
Морското казино в
Бургас - в рамките на
Алея на книгата.
Подготвена е преми-
ера и в родния град
на авторката - на 8
август от 19 ч. във
Варненската алея
на книгата, научи
ДУМА от издателя
Пламен Тотев.

Традицията на

жанра отвежда към древната
митология, готическите рома-
ни и, разбира се, Брам Стокър
и неговият “Дракула”. В
българската литературна тра-
диция като родоначалник пък
може да бъде посочен Свето-
слав Минков и създаденото от
него през 20-те години на ХХ
век. Но съвременната литера-
тура кове свои канони и Сте-
фани Майър е тази, която
преосмисля класическата
традиция и създава нещо
ново. Александрина Железо-
ва обаче не върви по вече
отъпкания път и романите й
не са копие на “Здрач”. На-
против, младата българска
авторка създава напълно ори-
гинални произведения като
тематика и художествен свят.

Може би има неща, които
са отвъд всичко, което можем
да възприемем - към това
провокират двата романа. Те
са изцяло български продукт.
За оформлението на корица-
та бе направена професио-
нална фотосесия от Георги
Казаков (SergeevStudio), а
моделът е Елица Костас, ко-
ято се превъплъщава в мис-
териозната червенокоса ге-
роиня на книгите.

Т

В деня на откриването на най-популярния морски музикален
фестивал “Spirit Of Burgas 2012” - 3 август, на главната сцена на
събитието ще бъде представено шоуто “Old School Project”. В
него Рафи събира две от най-популярните хип-хоп денс форма-
ции в страната за пърформънс, включващ ефектни танци и микс
от най-любимите неостаряващи арендби, фънк, соул и хип-хоп
парчета, както и новите музикални хитове, научи ДУМА от Евге-
ния Ботева от “Вирджиния рекърдс”. На сцената, малко преди
очакваното от хиляди арендби фенове изпълнение на Ms.
Dynamite, заедно с Рафи ще се качат “Forsite Crew” и “New Hope
Crew”. “Forsite Crew” са едни от най-добрите хип-хоп танцьори в
страната, които през октомври ще представят България на све-
товния турнир по хип-хоп танци в Бохум - Германия. “New Hope
Crew” е брейк школата към BSD Club. Част от Crew-to e и Queen
Mary, която миналата година стана световен шампион по брейк
танци. Хореографът на шоуто е един от пионерите на хип-хоп и
брейк школата в България. Христо Андонов-Черния е един от
създателите и дългогдишен треньор и на двете формации.

Картоф с формата на пиле извади от лехите с картофи
от личното си стопанство в каварненското село

Раковски Тодорка Петрова. Картофеното пиле наподобява
досущ на истинско, природата дори му е дала и крачета.

Производителката на зеленчуци е изложила
необикновената си находка на кооперативния пазар,

където предлага продукцията си

гии и комуникации, специа-
лист по маркетинг е, но си
пада по “старомодни” неща
като литературата и четене-
то. Всъщност средното й об-
разование е именно по спе-
циалността литература в На-
ционалната гимназия за ху-
манитарни науки и изкуства
във Варна. После изучава
тънкостите на маркетинга в
Икономическия университет
и сега професионално се за-
нимава с това. Но любовта
към книгите, четенето и ли-
тературното писане си оста-
ва голямата й страст. Тя се
казва Александрина Железо-
ва и е родена на 25 декем-
ври 1985 г. във Варна. Нейни-
те романи “Душа” и “Кръв”
(издания на ИК “Персей”) са
първите български романи в
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Снимка ПРЕСФОТО/БТА Рафи със свое шоу
на главната сцена
на „Spirit Of Burgas”

Снимка Александър ТОДОРОВ
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Памет

Район Място на пункта График  Телефон

“Средец” РС на БСП - ул. “Леге” 10, ет. 4 Понеделник-петък 9:00 - 17:00  029818161
Пространството до метростанция “Сердика”, пред “Уникредит Булбанк” Всеки ден 10:00 - 20:00 ч.

“Красно село” РС на БСП - ул.”Пчела” № 27 Понеделник-петък 9:00 - 18:00  028556150
жк “Красно село”, входа на пазар “Красно село”, откъм бул. “Гоце Делчев” Събота-неделя 10:00-14:00
Руски паметник, кръстовището на бул. “Ген. Михаил Д. Скобелев” и бул. “Цар Борис III” Неделя 11:00 - 15:00

“Възраждане” РС на БСП - ул. “Позитано” 20 Понеделник-петък 9:30 - 18:00  028107268
Кръстовището на бул. “Ал. Стамболийски” и ул. “Опълченска”, до входа на МОЛ “София” Събота и неделя - 10:00 - 16:00
Пазар “Димитър Петков”, от страната на бул. “Димитър Петков” Събота и неделя - 10:00 - 16:00

“Оборище” РС на БСП - бул.”Дондуков” 62 Понеделник-петък 9:00 - 18:00 029446010
Парк “Заимов”, пред кафенето, откъм бул. “Янко Сакъзов” Понеделник - петък 16:00 - 19:00
Пред МОЛ “Сердика” Понеделник - петък 16:00 - 19:00

“Сердика” Пространството между Централна ЖП гара и Централна автогара София Събота-неделя 8:00-19:00 029314171
кв. “Орландовци”, ул. “Съединение”, до бл. 3 Всеки ден 8:00 - 20:00 ч.
Лъвов мост Събота-неделя 8:00-19:00.

“Подуяне” РС на БСП - жк “Суха река”, бл. 11, вх. 1 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 029441305
Пазар “Герена”, до светофара на кръстовището на ул. “Васил Кънчев” и ул. “Тодорини кукли” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30
Пред читалище “Иван Вазов”, ул. “Макгахан” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30.
жк “Левски Г”, пространството при магазините “Рода”, “Баумакс” и “Техномаркет” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30

“Слатина” РС на БСП - кв. “Гео Милев”, ул.”Г. Галилей” 17 бл. 251 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 028722457
Подлезът при хотел “Плиска” Понеделник-петък 17:00 - 19:30
Парк “Гео Милев”, центъра на парка Събота-неделя 10:00-13:00
Пазар “Ситняково”, до посолството на Република Румъния  Петък 17:00 - 19:30

“Изгрев” РС на БСП - кв.”Изток”, ул.”Пиер Дигейтър” №1 Понеделник-петък 13:00 - 19:00 028720325
жк “Изток”, пл. “Радой Ралин” Всеки ден 16:00 - 19:30
жк “Изгрев” и жк “Изток” - входове на метростанция “Ж. Кюри” Всеки ден 16:00 - 19:30
жк “Дианабад”, пресечката на бул. “Н. Габровски” и ул. “Кирил Цонев”, до магазин “БМБ” Всеки ден 16:00 - 19:30

“Лозенец” РС на БСП - ул.”Димитър Димов” 14 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 028656995
Пространството пред метростанция “Стадион Васил Левски” Понеделник-петък 16:30 - 19:30
Кръстовището на бул. “Арсеналски” и бул. “Черни връх”, до входа на МОЛ “София сити център” Понеделник-петък 16:30 - 19:30
Градинката на площад “Журналист” Понеделник-петък 16:30 - 19:30

“Триадица” РС на БСП - ул.”Н. Буботинов”, бл. 31 Понеделник-петък 9:00 - 17:00 029520177
Централен вход на “Южен парк”, откъм бул. “Витоша” Понеделник-петък 16:00 - 20:00; събота-неделя 9:00 - 13:00
Кръстовището на бул. “Христо Ботев” и ул. “Прага” Понеделник-петък 9:00 - 18:00

“Красна поляна” Районен съвет на БСП “Красна поляна”, бул. “Вардар”, бл. 34 Понеделник-петък 11:00 - 17:30 028294615
жк “Красна поляна” - пазар “Росица”, срещу магазин за цветя Понеделник-петък 17:30 - 19:30; събота 10:30-13:30
жк ”Красна поляна” - 3-та част - трамвайна спирка на ул. ”Добротич”, до бл. №329 7:00-10:00 / 16:30 - 18:30

“Илинден” РС на БСП - кв.”Св. Троица”, траф. до бл. 303/Б Понеделник-петък 10:00 - 13:00 028283798

“Надежда” РС на БСП - жк “Надежда”, ул. ”Дравски бой” 6 Понеделник-петък 8:60 - 18:00 029382968; 028362170
бул. “Ломско шосе”, до магазин “345” Всеки ден 17:00 - 20:00
кв. “Свобода”, бул. “Ген. Жеков”, до магазин “ЕНА” Всеки ден 17:00 - 20:00
кв. “Надежда 5”, до магазин “Била” Всеки ден 17:00 - 20:00

“Искър” РС на БСП - жк “Дружба”, траф. до бл. 36 Понеделник-петък 10:00-17:00 029790811

“Младост” РС на БСП - жк “Младост I”, бл. 76 Понеделник-петък 9:00-17:00 028776084

“Студентски” РС на БСП - кв. “Дървеница”, ул. “Бели мел” 2А Понеделник-петък 10:00-17:00 02773334

“Витоша” РС на БСП - жк “Бъкстон”, ул. ”Мусала”, траф. до бл. 38 Понеделник-петък 15:00-20:00 028654871
кв. “Павлово”, пазара Понеделник-петък 16:00 - 20:00
До магазин “Фантастико”, крастовището на бул. “Братя Бъкстон” и ул. “Тодор Каблешков” Понеделник-петък 16:00 - 20:00

“Овча купел”  жк “Овча купел” 1, до търговския дом Събота-неделя 14:00 - 21:00 0896671214

“Люлин” РС на БСП - жк “Люлин”, бл. 348, магазин 1 Понеделник - петък 10:-18:00 028256825
жк “Люлин”, Кооперативен пазар, до тролейбусната спирка в посока центъра Събота - неделя 10:00 -12:00; 17:00-20:00
жк “Люлин”, до метростанция “Люлин”
Подлез на метростанция “Западен парк”
Подлез на метростанция “Сливница”
жк “Люлин”, бул. “Панчо Владигеров”, началната спирка на автобусите за гр. Банкя

Връбница жк “Обеля 2”, до входа на магазин “Т маркет” Сряда 17:00 - 20:00 029433376
жк “Надежда 6”, до магазин “Т маркет” Понеделник 17:00 - 20:00; четвъртък 17:00 - 20:00
жк “Надежда 5”, до магазин “Била” Понеделник 17:00 - 20:00; четвъртък 17:00 - 20:00
кв. “Модерно предградие”, до магазин “Лидъл” и “Кауфланд” Вторник 17:00 - 20:00; събота 17:00 - 20:00
с. Мрамор, площада Петък 17:00 - 19:30; неделя 17:00 - 20:00
с. Волуяк, площада Петък 17:00 - 19:30; неделя 17:00 - 20:00
До метростанция “Обеля” Вторник 17:00 - 20:00; сряда 17:00 - 20:00; събота 17:00 - 20:00

Нови Искър гр. Нови Искър, ул. “Искърско дефиле” 259 Понеделник-петък 17:00 - 19:00 029916507

СПИСЪК
на местата в София, на които ще се разположат временни пунктове

за събиране на подписи за национален референдум за развитието на атомната енергетика в България

орис Сарафов е роден на
12 юли 1872 г. в село Ли-
бяхово, Неврокопско (дн.
Илинден, Гоцеделчевско)

Отричан, но не забравен
140 години
от рождението
на Борис Сарафов

Кирил МОМЧИЛОВ

член на Берлинския договор...
Денем отивах в казармата, а ве-
чер обучавах четниците в
кръчмата-хан “Нов свят” (на ул.
“Пиротска”)”.

Борис Сарафов се появява на
историческата сцена на освобо-
дителното движение на Македо-
ния и Одринско като войвода на
чета от 40 души, които бродят цял
месец из Пирин планина и Рила
“не по харамлък, а за народна
работа”. Най-значителната про-
ява на четата е превземането на
Мелник на 12 юли. Отпуската на
другарите му свършила и те се
завърнали в казармата.

През септември 1895 г. с 200
франка помощ от Македонския
комитет Сарафов постъпил като
волнослушател в Петербургска-
та академия на Генералния щаб
на Русия (“по поръка на дяда
Климента”). Трябвало да приеме
руско поданство и да бъде за-
числен в някой руски полк, но той
не свалил българската офицер-
ска униформа и след 4 месеца
напуснал академията.

Дейците и привържениците
на ВМОК започват да се наричат
върховисти, за разлика от дейци-
те на Вътрешната македоно-од-
ринска революционна организа-
ция, ВМОРО, назовавани вътреш-
ни, означавани още като центра-
листи. Вътрешната организация
била основана по инициатива на
Дамян Груев на 23 октомври 1893
г. в Солун, където е учреден

влязъл с чета в Македония. “На 1
юли над село Буф (Леринско),
отгоре в корията, като поговорих-
ме аз и (Дамян) Груев по въпроса
за датата на въстанието, реших-
ме ние двамата въстанието да се
дигне на 20 юли. Това решение
веднага го съобщихме на Петър
Ацев в Битоля да го съобщи в
София и Солун” - пише в споме-
ните си членът на Главния щаб
на Битолския революционен
окръг.

За развоя на Илинденско-
Преображенското въстанието и
трагичния му край знаем до-
статъчно. По-малко известни са
събитията до Балканската война
от 1912-1913 г., които са се слу-
чили във ВМОРО. Още по-малко
знаем за съдбата на някои от
ръководните дейци на организа-
цията. Борис Сарафов бил два
пъти осъждан на смърт “за вре-
дата, нанесена на освободител-
ното дело след въстанието” от
битолчани и от сярчани. Убит е в
дома му заедно с Иван Гарванов
от Тодор Паница на 28 ноември
1907 г. в София.

Обвиняван, отричан и пре-
мълчаван през ХХ век, Борис
Сарафов е политическа фигура в
българската история, която не
бива повече да бъде забравена!

първият революционен комитет.
Върховният комитет претендирал
да играе ръководна роля в осво-
бодителното движение - той да
определя времето и характера на
въстанието, което подготвяла
Вътрешната организация. През
1899 г. Сарафов бил избран за
председател на Върховния коми-
тет със съдействието на задгра-
ничните представители Гоце Дел-
чев и Гьорче Петров. Година и
половина между двете организа-
ции съществували най-добри от-
ношения, съвместно събирали
средства и оръжие. Но от лятото
на 1901 г. разногласията помеж-
ду им се изострят, започва откри-
та борба между привържениците
на ген. Ив. Цончев, през септем-
ври 1902 г. било провокирано т.
нар. Горноджумайско въстание, с
цел намеса на Великите сили. Ра-
зединени се оказват и ръководи-
телите на ВМОРО. Eдните гово-
рят, че е време за въстание, дру-
гите, че е още рано. Мястото не
ни позволява да пишем как се е
стигнало до Солунското решение
от началото на януари 1903 г. за
вдигане на “повсеместно и стра-
тегическо въстание”.

След като е разговарял с
Гоце Делчев и Иван Гарванов,
още през януари Борис Сарафов

БББББ
в семейството на възрожденски
деец и учител. След като завър-
шил Солунската мъжка гимназия
през септември 1890 г., постъпил
във Военното училище в София.
Кариерата си в армията започнал
в 15-и Ломски полк в Белоград-
чик, а от май 1894 г. служи в 1-ви
Софийски полк. Тогава чичо му
Коста Сарафов - мирови съдия, го
среща с Трайко Китанчев (1858-
1895), който председателствал
през март 1895 г. Първия конгрес
на македонските дружества и бил
избран за председател на Маке-
донския комитет (по-късно Върхо-
вен македоно-одрински комитет,
ВМОК). Така били обединени в
една обща организация същест-
вуващите в Княжеството и вън от
него македонски емигрантски
дружества и братства.

В спомените си Сарафов
пише: “Бяхме говорили с Китан-
чева, че трябва да дадем знак на
живот през идещата пролет с
някое движение, за да предизви-
каме намесата на силите, та да
се приложи в Македония 23-и
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ад страната ще преобладава слънчево време.
В часовете след обяд и преди полунощ над
Западна България ще се развива купеста и
купесто-дъждовна облачност и на места ще

превали и прегърми. Ще духа слаб, след обяд в из-
точната половина от страната умерен, по крайбрежи-
ето на морето и временно силен вятър от изток-севе-
роизток. Горещо време, с максимални температури
между 32o и 37o, в София около 33o. Атмосферното
налягане ще бъде близко до средното за юли. Над
планините ще преобладава слънчево време. След
обяд над масивите в Западна България ще се развие
купесто-дъждовна облачност и на места ще превали
краткотраен дъжд, придружен от гръмотевици. Ще
духа умерен и временно силен вятър от изток-югоиз-
ток. Максимална температура на височина 1200 метра
около 25o, на 2000 метра около 17o. Над Черноморието
времето ще бъде слънчево, но ветровито. Ще духа
умерен, след обяд и временно силен вятър от изток-
североизток. Максимални температури: 30o-33o. Тем-
пературата на морската вода е 26o-28o. Вълнението на
морето ще бъде 3-4 бала.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.61786

GBP
2.51231

CHF
1.62850

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Утре над северозападните, а по-късно и надУтре над северозападните, а по-късно и надУтре над северозападните, а по-късно и надУтре над северозападните, а по-късно и надУтре над северозападните, а по-късно и над
планинските райони в Западна България ще имапланинските райони в Западна България ще имапланинските райони в Западна България ще имапланинските райони в Западна България ще имапланинските райони в Западна България ще има
по-значителна облачност и краткотрайни ва-по-значителна облачност и краткотрайни ва-по-значителна облачност и краткотрайни ва-по-значителна облачност и краткотрайни ва-по-значителна облачност и краткотрайни ва-
лежи. Над Източна България ще е слънчево,лежи. Над Източна България ще е слънчево,лежи. Над Източна България ще е слънчево,лежи. Над Източна България ще е слънчево,лежи. Над Източна България ще е слънчево,
вятърът ще отслабне, но ще остане до умерен.вятърът ще отслабне, но ще остане до умерен.вятърът ще отслабне, но ще остане до умерен.вятърът ще отслабне, но ще остане до умерен.вятърът ще отслабне, но ще остане до умерен.
Преобладаващите максимални температури щеПреобладаващите максимални температури щеПреобладаващите максимални температури щеПреобладаващите максимални температури щеПреобладаващите максимални температури ще
са между 31са между 31са между 31са между 31са между 31o и 36 и 36 и 36 и 36 и 36o. В петък времето ще е. В петък времето ще е. В петък времето ще е. В петък времето ще е. В петък времето ще е
слънчево и горещо, като температурите слабослънчево и горещо, като температурите слабослънчево и горещо, като температурите слабослънчево и горещо, като температурите слабослънчево и горещо, като температурите слабо
ще се повишат.ще се повишат.ще се повишат.ще се повишат.ще се повишат.
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“≈À≈÷
À˛·ËÏË Ú̌ ‚Ë ˜Ó‚ÂÍ
ÏÌÓ„Ó ˘Â ÒÂ ÌÛÊ‰‡Â
ÓÚ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ. œÓÒÚ‡-
‡ÈÚÂ ÒÂ ÊÂÎ‡ÌË Ú̌‡

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ Ó˜‡Í‚‡ÈÚÂ
‚‡¯Ë ÔÓÒÚËÊÂÌË  ̌ Ë
ÏÂÚÓ‰Ë Ì‡ ‡·ÓÚ‡
‰‡ ·˙‰‡Ú ÔÓ‰ÎÓÊÂ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌ Ú̌ ˘Â Â ·Î‡„ÓÔË-
Ú̌ÂÌ Á‡ Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡

‚˙ÔÓÒË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò
Í‡ËÂ‡Ú‡. œÛ·ÎË˜ÌË-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂ¯ÌËˇÚ ‰ÂÌ ‚Ë
ı‚˙Îˇ ÓÚ Â‰Ì‡
ÒÚ‡ÒÚ Í˙Ï ‰Û„‡,
ÌÓÒË ÌÂÔÂ‰‚Ë‰ÂÌË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÌÂ Â ÏÌÓ„Ó
ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó Á‡ Ó-
Ï‡ÌÚËÍ‡, ÒÂ˘Ë Ë
‡Á„Ó‚ÓË Ò Î˛·Ë-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
÷ÂÎÚ‡, ÍÓ Ú̌Ó ÒÚÂ ÒË
ÔÓÒÚ‡‚ËÎË Â ÏÌÓ„Ó
ıÛ·‡‚‡, ÌÓ ‰‡ÎË Â
Â‡ÎËÒÚË˜Ì‡? ƒÓÍ‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
«‚ÂÁ‰ËÚÂ ÌÂ ‚Ë ÔÂ-
ÔÓ˙˜‚‡Ú ‰‡ ÂÍÒÔÂ-
ËÏÂÌÚË‡ÚÂ Ò˙Ò
Ò‚Ó  ̌ ÎË˜ÂÌ ÊË‚ÓÚ Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¡˙‰ÂÚÂ ÔÂ‰Ô‡ÁÎË‚Ë.
ƒÂÌ Ú̌ ‚Ë ˘Â ·˙‰Â
Ò‚˙Á‡Ì Ò ÏÌÓ„Ó Ò -̇
·Î‡ÁÌË Ë ÔÓ‚ÓÍ‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬˙ÁÏÓÊÌË Ò‡ ÒÂËÓÁ-
ÌË Á‡„Û·Ë Ë ÔÓ·ÎÂ-
ÏË. —˙Ò Ò‚Ó Ú̌‡ Ó·Ë-
˜‡ÈÌ‡ ÂÌÂ„Ë  ̌ ÏÌÓ„Ó

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ ÒÚÂ ÒÔÓÒÓ·ÌË
Ì‡ ÎÂÍÓÏËÒÎÂÌË Ë
ÌÂÓ·ÏËÒÎÂÌË ÔÓ-
ÒÚ̇ ÔÍË. “Ó‚‡ Ô˙‚Ó-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œË„ÓÚ‚ÂÚÂ ÒÂ Á‡
ÒÂËÓÁÌ‡ ÒÂ˘‡ Ò
¯ÂÙ‡. œÓÔËÚ‡ÈÚÂ Á‡
ÔÓ‚Ë¯ÂÌËÂ Ì‡ Á‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌË Ì‡ Ò˙ÏÌÂÌË .̌ —˙ÛÏÂÈÚÂ ÒÔÓ-
ÍÓÈÌÓ ‰‡ ÔËÂÏÂÚÂ ÍËÚËÍ‡.

Ó·‡ÚË, ËÁÔ‡‚  ̌‚Ë ÔÂ‰ „ÂÌÂ‡Î-
ÌË ÔÓÏÂÌË Ë Â¯ÂÌË  ̌‚ ÊË‚ÓÚ‡.

‚Ë ‰‡ Ò˙‚Ô‡‰Ì‡Ú, Á‡ ‰‡ ÌÂ ÒÂ
ÛÒÎÓÊÌË ı‡ÏÓÌË Ú̌‡ ÔÓÏÂÊ‰Û ‚Ë.

ÏË  ̌ ˜Ó‚ÂÍ.  ‡ÚÓ ˆˇÎÓ ÌˇÏ‡ ‰‡
ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡Á·Ë‡ÚÂ.

ÓÚÌÓ¯ÂÌË Ú̌‡ Ò Î˛·ËÏË  ̌ ˜Ó‚ÂÍ.
œÓ‰Ó·ÌË ÂÍÒÔÂËÏÂÌÚË Ò‡ ÓÔ‡ÒÌË.

ˆËË. ÀÂÒÌÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ‰ÓÔÛÒÌÂÚÂ
„Â¯Í‡.

ÚÂ ‚Ë ËÁˇ‚Ë ˘Â ·˙‰‡Ú ÛÒÔÂ¯ÌË,
‡ÍÓ ËÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ ‡Á·Ë‡ÂÏ ÂÁËÍ.

ÚÓ ÒÂ ÒÚ‡‡ÂÚÂ ‰‡  ̌ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ,
‰Û„ËÚÂ Á‡‰‡˜Ë ˘Â ËÁÓÒÚ‡Ì‡Ú.

ÚÛ‰ÌÓ ˘Â ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓÚË-
‚ÓÔÓÒÚ‡‚ËÚÂ Ì‡ Ì‡Ô‡‰ÍËÚÂ.

ÔÎ‡Ú‡Ú‡, Á‡ ÔÂÏË  ̌ ËÎË Á‡ ÒÎÛ-
ÊÂÌ·ÌÓ ËÁ‰Ë„‡ÌÂ.

Ì‡˜‡ÎÌÓ ˘Â Ì‡Ô‡‚Ë ‰ÂÌ  ̌ ‚ÂÒÂÎ
Ë Û‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÂÌ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ΔËÁÌÂÌË Ú̌ ‚Ë ÔÓÚÂÌ-
ˆË‡Î Â ÒÌËÊÂÌ Ë ÒÂ
ÌÛÊ‰‡ÂÚÂ ÓÚ ÔÓ˜Ë‚-
Í‡. ÕÂ ÔÂ‰ÔËÂÏ‡È-

ÚÂ ÛÏÓËÚÂÎÌË Á‡ÌËÏ‡ÌË .̌ ÃÓÊÂ
‰‡ ÒÂ ÔÓ‡ÁıÓ‰ËÚÂ ÔÓ Ï‡„‡ÁËÌËÚÂ.

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡ - ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.50 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /160, ÔÓÒÎ. ÂÔ./Ô/
13.50 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ
15.05 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1:

ìÃ˙ÁÂÎ„‡‰î - ‡ÌËÏ. ÙËÎÏ
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3025 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
19.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 ƒ‡ ÒË Ô‡‰ÌÂ¯ ÔÓ Ã‡‡-

ÍÂ¯ - Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /√Â-
Ï‡ÌËˇ, 2011„./

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
00.05 ÷ËÍ˙Î ìÃÛÁËÍ‡Ú‡ Ì‡ ¿ÏÂ-

ËÍ‡î: ìHello Broadwayî/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò. 9,
ÂÔ. 15

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 21

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó„‡-
ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 32

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 21
14.30 ì¿ÎÙî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 21
15.00 ì¿‡ÌÚÓÏËˇÚ‡ Ì‡ √ÂÈî -

ÒÂË‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 18
16.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË-

‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 18
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ.86
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 14
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 14
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‡Ï‡ Ë √Â„î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 16
00.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 2, ÂÔ. 6
01.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî /

Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 21
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœËˇÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË‡Î,

Ò. 9, ÂÔ. 15
03.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 14
03.50 ì¬ËÍÓÒË ÚÓÍ˜ÂÚ‡î - ÚÓÍ¯ÓÛ

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì’‡‚‡È 5-0 ì - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

21.00 ì¡ÓÎÌËˆ‡ ìÃ˙ÒËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

00.30 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ
ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡ /Ô/

01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

06.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.30 ì»ËÒî/Ô./- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 17
10.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡

ÏËÒÎËî/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô./

- ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 3
13.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî/Ô./ - ÒÂË-

‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 16
14.00 ì»ÒÍ‡î /Ô./- ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ,

2007 „., ¬ ÓÎËÚÂ: “Â˙ÌÒ
’‡Û˙‰, ÕËÍÓÎ ¿Ë œ‡Í˙,
¡ÂÌ‰˙Ì —ÂÍÒÚ˙Ì, —‡Ì‰‡
À‡ÙÂ‰Ë, “ËÏ˙ÚË Ã‡Í
ÕËÈÎ, “ÓÏ √ËÎÓÈ, ”ËÎˇÏ
¡ÂÎ Ë ‰.

16.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î- ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 13

18.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî- ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 17

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î -
ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 4

20.00 ì»ËÒî- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 18
21.30 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 18
22.00 ì ‡ÈÔ˙ÚÌ‡ Í˙˘‡î - ≈Í¯˙Ì,

—¿Ÿ, 2006 „., ¬ ÓÎËÚÂ:
ƒÊÓÌ‡Ú‡Ì ÿ‡Â˜, ƒÊÂÈÍ
¡˙ÁË,  ËÒÚ˙Î Ã‡ÌÚÂÍÓÌ,
”ËÎ œ‡Ú˙Ì, ≈Î˙Ì ’ÓÎÏ‡Ì

00.30 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî/Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2, ÂÔ. 18

01.30 ì69 Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌË ÌÂ˘‡ ‚
ÒÂÍÒ‡î - ÂÓÚË˜Ì‡ ÔÓÂ‰Ë-
ˆ‡ Ì‡ PLAYBOY

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼����������

����������

����������
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гледайте

кратки

ФУТБОЛ

ПО ДИЕМА
ШАМПИОН-
СКА ЛИГА

21.45 Дина-
мо Загреб -

Лудогорец
ПО ЕВРОСПОРТ
ЛОНДОН 2012

17.45 Великобритания -
Нова Зеландия

20.45 Камерун - Бразилия
ПО ЕВРОСПОРТ 2

13.00 Кашима Антлърс -
Серезо Осака

Черноморец нападна премиера,
поиска оставката на шефа на БФС

Изпълнителният директор на Черноморец Пламен Киряков

Черноморец нападна пре-
миера Бойко Борисов,
който помагал на клубо-
вете в България с голям

брой фенове. “Акулите” са убе-
дени че по този начин преми-
ерът си прави реклама пред
привържениците, като спася-
вал любимите им отбори от
фалит. Изпълнителният дирек-
тор на Черноморец Пламен
Киряков пожела финансова
помощ и за бургаския клуб,
защото има сериозни пробле-
ми още от времето, когато тре-
ньор бе Красимир Балъков. От
Черноморец поискаха и остав-
ката на президента на БФС
Борислав Михайлов. Причини-
те, които изтъкнаха от клуба,
са 3 - пренареждането на ев-
роучастниците и случаите
“Анисе” и “Платини”. “Акулите”
смятат, че под давление на Ми-
хайлов се нарушават наредби-
те на футболния съюз. Бившият
капитан на националния отбор
също толерирал ЦСКА.

“Ясно е, че ЦСКА има ог-
ромен брой фенове - както в
Народното събрание, така и в
правителството. Борисов да не

помага само на ЦСКА, а и на
другите клубове. Искаме ос-
тавката на Михайлов заради
3 проблема. Първият е промя-
ната с регламента за Купата
на България. Неясно защо се
пренареждат участниците в
европейските клубни турнири
и Черноморец търпи негати-

ви. Ще заведем дела срещу
БФС и ще търсим имуществе-
на отговорност. На каква база
Локо Пд участва в Европа,
след като в Наредбата на
БФС ясно пише, че четвърти-
ят в първенството има право
да играе в Европа. Вторият е
с Анисе. БФС намери начин

да го картотекира, но не и вре-
ме да се произнесе дали
ЦСКА подлежи на санкции.
Третият е Мишел Платини. По-
следните 3 години “червени-
те” получават лиценз непра-
вомерно, защото още ни
дължат пари по този трансфер.
Искаме лицензирането да се
прави директно от комисиите
на УЕФА, защото БФС узако-
нява беззаконието. ЦСКА ни
каза: “Вземете тези пари, за-
щото и тях няма да видите.
Имаме лоби и договорки. Ре-
шението ни да излезем
с това становище до голяма
степен е продиктувано от сре-
щата ни с ЦСКА. Да се уреж-
дат взаимоотношенията меж-
ду клубовете под натиск. Не
може президентът на БФС да
дава съвет как един от клубо-
вете - в случая Черноморец,
да бъде прекаран. Искането
за оставка в морален акт, но
ако г-н Борислав Михайлов не
вземе решение да го напра-
ви, ние сме готови да пред-
приемем следващата стъпка”,
заяви Киряков, който е с юри-
дическо образование.

Снимка ГОНГ.БГ

Треньорът на Лудогорец Ивайло Петев
отпътува за Загреб с интуицията, че
тимът му ще отстрани Динамо във II

предварителен кръг на Шампионската лига

Лудогорец тръгна с
20 играчи и 100 фена
С

Петев вярва интуитивно, че тимът му ще продължи

ГРУПАТА НА ЛУДОГОРЕЦ:
вратари: Урош Голубович и Иван

Чворович; защитници: Йордан Ми-
нев, Любомир Гулдан, Александър
Барт, Кайсара, Шоко и Козмин
Моци; полузащитници: Станислав
Генчев, Светослав Дяков, Георги
Костадинов, Иван Стоянов, Миро-
слав Иванов, Михаил Александ-
ров, Марселиньо, Франк Гела и
Мичел Бургзорг; нападатели: Димо
Бакалов, Емил Гъргоров, Кишада.

тарши треньорът на българ-
ския шампион Лудогорец
Ивайло Петев изрази своя
оптимизъм за крайния изход
на реванша срещу Динамо

Загреб. Той отведе 20 играчи в столи-
цата на Хърватия, където довечера е
реваншът от II предварителен кръг на
Шампионската лига. Двубоят на “Макси-
мир” започва в 21.45 ч. и ще бъде излъ-
чен по Диема.

Преди полета Петев призна, че ин-
туицията му подсказва, че неговият тим
ще продължи напред в турнира. “Няма-
ме преднина от 3:0, за да се браним.
Резултатът от Разград е 1:1. При всички
положения ще търсим да отбележим гол
или два. Ще играем така, както можем”,
заяви треньорът.

Тимът му пристигна от Разград на
аерогара Варна в 8,15 ч., а самолетът
им за Загреб излетя в 10 часа. С раз-
градчани отлетя и помощник-треньорът
на националния отбор Ради Здравков,
който е натоварен от селекционера
Любослав Пенев да гледа на живо изя-
вите на шампионите. Преди това Здрав-
ков пътува и с ЦСКА за Словения и из-
гледа мача срещу Мура. Другият помощ-
ник на Пенев, Давид Родригес, пък бе в
Разград на първия мач срещу хърватите.

Стотина запалянковци на Лудогорец
тръгнаха с 2 автобуса, микробус и ня-
колко автомобила, за да подкрепят раз-
градчани в Загреб. Домакините от Ди-
намо бяха отпуснали 1000 билета за фе-
новете на Лудогорец с цена 10 куни
(малко над 2,60 лева). Те обаче няма да
бъдат оползотворени. Първият мач в
Разград бе наблюдаван от 50-ина

хърватски фенове, които бяха пристиг-
нали индивидуално и не създадоха про-
блеми за полицаите.

Старши треньорът на Лудогорец от-
веде 20 футболисти, като двама от тях
ще отпаднат в последния момент преди
реванша. За първия мач Петев извади
от групата вътрешния полузащитник
Мичел Бургзорг и нападателя Кишада.

ИЛИЕВ ВЪРНА ДИАМУТЕН В ЛЕВСКИ
лиан Илиев вър-
на Сюлейман
Диамутен в Лев-
ски. НаставникътИ

зачеркна малиеца още
в началото на подготов-
ката и той тренираше
самостоятелно на “Ге-
рена”, но сега защит-
никът попадна в смет-
ките му. Илиев няма да
може да използва
французина Ромен Ели
в реванша от II квали-
фикационен кръг на
Лига Европа с ФК Са-
раево утре заради кон-
тузия, и затова взе Ди-

амутен. Не се знае оба-
че дали африканецът
ще участва в мача на
стадион “Асим Ферха-
тович - Хасе”, защото не
е във форма.

В групата за Сарае-
во не попадна и опит-
ният Христо Йовов, кой-
то също е контузен.
Бижутера обаче ще
лети за Босна и ще
изпълнява ролята си на
помощник-треньор .
Мачът в Сараево е от
22.00 ч. и ще бъде излъ-
чен по Диема. Илиев
определи група от 18

играчи, която ще лети
днес.

От Левски преду-
преждават привърже-
ниците, които ще пъту-
ват за Сараево, да про-
явят отговорно и
сдържано поведение.
Обстановката там е из-
ключително тревожна
след скандалите в по-
следните дни. За да се
гарантира сигурността
на всички българи, от
сръбско-босненската
граница те ще бъдат
директно ескортирани
от босненски полицаи

до стадиона.
ГРУПАТА
НА ЛЕВСКИ: Пла-

мен Илиев, Ивайло
Василев, Станислав
Ангелов, Дъстли Мюл-
дер, Сюлейман Диа-
мутен, Иво Иванов,
Орлин Старокин,
Александър Башлиев,
Роман Прохазка, Ан-
тонио Вутов, Кристо-
вао Рамос, Цветелин
Тонев, Марсиньо, Вла-
димир Гаджев, Жоао
Силва, Симеон Рай-
ков, Агиаманг Опоку,
Базил де Карвальо.

ЦСКА ВЗЕ ТОГОАНЕЦ

Т
огоанският нападател Комла Серж Нуянджи е подпи-
сал договор за 3 години с ЦСКА, твърдят във Франция.
20-годишният футболист изкара 10-дневен пробен пе-
риод в тима на Стойчо Младенов, след като през мина-
лия месец бе освободен от Ница. Нуянджи игра в
2-те контроли на “армейците” срещу македонския Дри-
та (2:0) и Ботев Вр (5:0), но не успя да се разпише
въпреки положенията, които се откриха пред него. То-
гоанецът няма да заема място на чужденец на “Арми-
ята”, защото има френски паспорт.

Доскорошният капитан на Университатя Клуж Алек-
сандру Пакурар се очаква да пристигне в София, за
да подпише също с ЦСКА. Румънският офанзивен по-
лузащитник вече е свободен агент, след като разтрог-
на договора с досегашния си клуб, в който е полу-
чавал заплата по $10 000 на месец. 30-годишният
полузащитник е играл още за Стяуа, Динамо Буку-
рещ и Глория Бистрица.

Двама босненски
вандали с условни
присъди

Босненските вандали, които
трошиха из центъра на София и
биха мирни граждани, се разминаха
с леки присъди. От цялата група
фенове на ФК Сараево само 3-ма
бяха изправени пред съда, а 2-ма
получиха по 6 месеца условно. Тре-
тият се размина само с глоба от
500 лв. за провиненията си. Въпрос-
ните хулигани бяха задържани мал-
ко преди началото на мача с Левски
на 19 юли. Те трошиха и вилняха из
София вечерта преди срещата. Ван-
дали от Босна и Херцеговина дори
поругаха храм-паметника “Св. Алек-
сандър Невски”, но засега няма об-
винени за това.

Юношите на „сините”
на 1/2-финал в Чехия

Юношите старша възраст на
Левски (род. 1994 г.) с треньор Вик-
торио Павлов се класираха за 1/2-
финал на турнира за Купата на
Централна и Източна Европа в Пра-
га. “Сините” завършиха на първо
място в своята група с 4 т., след
като в последната среща измъкна-
ха 3:3 със Сараево. Българчетата
взеха точката, след като губеха с
0:3, но стигнаха до равенството с
попадения на Кристиян Димитров,
Ахмед Дъглов и Валентин Добрев-
ски. Спорът за финала е в петък, но
съперникът им още не е ясен.

Евтини билети за
мача на „червените”
с Мура

ЦСКА пусна евтини билети за
“Г” сектор за реванша от II квалифи-
кационен кръг на Лига Европа с Мура,
Словения. Пропуските за привърже-
ниците са по 5 лв., защото това е
първият официален мач на “черве-
ните” за този сезон пред родна
публика. За сектор “В” феновете ще
трябва да заплатят по 10 лв., а за
“А” по 20 лв. Гостите също ще да-
дат по 20 лв., за да гледат любим-
ците си утре на НС “Васил Левски”.
Пропуските могат да се закупят
днес на ст. “Българска армия” и в
търговските мрежи в магазините
“Германос”, “Пикадили” и “Office 1”.
Касите на Националния стадион ще
работят до края на първото полу-
време в 20.45 ч.
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Лудогорец
в Загреб
с 20 играчи
и 100 фена
Стр. 23 2

ОСТАВАТ

ОЛИМПИАДАТА
В ЛОНДОН
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гледайте

ПО БНТ 2
БАСКЕТБОЛ

17.55 България -
Полша

ПО ЕВРОСПОРТ
23.45 “Заедно към

Лондон”
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ЛЕТЕН БИАТЛОН

17.00 Гран при на Норвегия

Президентът на МОК Жак Рох представя пред кралицата
на Великобритания Елизабет II членовете на МОК по време

на официален прием в Бъкингамския дворец

Снимки БГНЕС

Двамата най-влиятелни мъже в спорта - президентът на
МОК Жак Рох и президентът на ФИФА Сеп Блатер,

разговарят по време на сесия на МОК в Лондон

резидентът на Бра-
зилия Дилма Русеф
и водещи предста-
вители на китайския
бизнес ще поставят

Световни лидери
на Олимпиадата

“Всеки има цел пред
себе си. Защо да не спече-
ля медал? Знам, че в Лон-
дон ще срещна само топ-
играчи, но всичко е в ръце-
те ми”, каза първата ни ра-
кета Григор Димитров при
отлитането за Лондон. Той
е първият български тени-
сист, който ще участва на
олимпийски турнир. “Олим-
пиадата е едно доста очак-
вано събитие от всички.
Силно желаех да участвам
в Лондон. Влязох последен.
Надявам се все пак на ус-
пех”, заяви 21-годишният
хасковлия. “Този път ще на-
правя нещо различно, за-
щото съм суеверен. Не ис-
кам да се повтори това, ко-
ето се случи тази година.
Да се надяваме, че всичко
ще мине без контузии.
Вълнувам се и се надявам
всичко да протече както
трябва. Върнах се за някол-
ко часа в България. С мен в
Лондон ще бъдат майка ми
и баща ми. Разбира се, че
съм подготвен. Доброто ми
представяне на последни-
те турнир ми дава вяра в
себе си”, допълни Гришо.
Днес за Лондон заминава
и Цветана Пиронкова.

Дилма Русеф и Мишел Обама
най-ухажвани във Великобритания
е първата дама на САЩ Ми-
шел Обама, която ще присъства
на церемонията по откриване-
то и ще се срещне с кралица
Елизабет II и със съпругата на
Камерън - Саманта.

 Невижданото струпване на
стотина държави лидери, рав-
няващо се на пет срещи на
върха на Г-20, предоставя злат-
на възможност за подписване
на търговски споразумения. То
обаче заплашва да предизви-
ка и противоречия, тъй като в
Лондон ще пристигнат и лиде-
ри с не толкова добра репута-
ция. Сред тях са азербайджан-
ският президент Илхам Алиев,
който има съмнителна слава в
областта на правата на човека,
бахрейнският принц Насер бин
Хамад ал Халифа, който е об-
виняван за репресии, и прези-

П
дентът на Руанда Пол Кагаме,
чието управление е критикува-
но като все по-авторитарно.

 Британското правителство
обяви, че използва Олимпий-
ските игри, за да подкрепи
бизнеса в страната и да на-
сърчи инвестициите. Външно-
то министерство е уверено, че
най-голямото състезание в ис-
торията на Великобритания ще
привлече най-големия брой
чужди висши представители от
всички олимпиади до момента.
Очаква се през 17-те дни на
турнира да пристигнат близо
110 държавни лидери. За
сравнение Олимпийските игри
в Атина през 2004 г. привляко-
ха 48 държавни глави, а Олим-
пиадата в Пекин през 2008 г.
беше посетена от 82-ма лиде-
ри, отбелязва “Индипендънт”.

началото на наплива от светов-
ни лидери, които ще пристиг-
нат в Лондон за политически и
търговски форуми, организира-
ни успоредно с Олимпийските
игри, отбеляза авторитетният
британски вестник “Инди-
пендънт”. Русеф ще бъде сред
лидерите на най-бързо растя-
щите икономики в света, към
които се е прицелило британ-
ското правителство във време,
когато Обединеното кралство
се опитва да си възвърне част
от похарчените за ХХХ лятна
Олимпиада 9 милиарда лири.
Британският министър-предсе-
дател Дейвид Камерън ще
бъде домакин на най-голямото
събиране на чуждестранни
ВИП-гости, които ще посетят
спортното състезание. Сред тях

ГРИШО
ИСКА ПРИЗ

Боксьорите заминаха
за Лондон с надежди
за 3 медала

За Лондон отлетяха четири-
мата български  боксьори - олим-
пийци Александър Александров (49
кг), Детелин Далаклиев (56), Тер-
вел Пулев (91) и Стойка Петрова
(51), която ще участва в първия
олимпийски турнир по бокс за
жени. Преди отпътуването им
старши треньорът Михаил Таков
изрази задоволство от 20-днев-
ния подготвителен лагер в гер-
манско градче Шенеф - на пътя
между Кьолн и Бон. “Там момчета-
та се шегуваха: “Бате Мишо, по-
хубав концентрационен лагер не
можеше да намериш”...  Но шега-
та настрана - направихме чудес-
на подготовка, проведохме и
полезни спаринги с боксьори от
Германия, Молдова и Чехия. Сега
заминаваме за Лондон и както се
казва - всичко е в ръцете на
момчетата, но всичките са по-
тенциални медалисти”, заяви
Таков, треньор №1 на България
за 1991 г., когато боксьорите
спечелиха в Сидни 2 световни
титли (Серафим Тодоров и Кир-
кор Киркоров), 1 сребърен медал
(Свилен Русинов) и 2 бронзови
отличия (Даниел Петров и Юлиян
Строгов).
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